
PROTOKÓŁ NR XLVII/2021 

z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

z dnia 22 czerwca 2021 r. 

Z uwagi na pandemię obrady odbyły się w trybie stacjonarno-zdalnym  

w Urzędzie Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, ul. Jana Głogowskiego 3/5, 

rozpoczęły się o godz. 13.06. 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Radni RM –zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1a i 1b  

do protokołu) 

2. Prezydent Miasta – Jarosław Górczyński 

3. Wiceprezydent Miasta – Piotr Dasios 

4. Wiceprezydent Miasta – Dominik Smoliński 

5. Skarbnik Miasta – Sławomir Kijak 

6. Sekretarz Miasta – Anna Niedbała 

 

Ad I/Otwarcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – stwierdzenie 

quorum. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dzień dobry Państwu, otwieram 

czterdziestą siódmą sesję Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Teraz 

dokonam sprawdzenia listy obecności, by stwierdzić, czy mamy wymagane 

kworum, by podejmować dziś prawomocne uchwały. I tak: Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem obecny, dzień dobry wszystkim. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Dzień dobry Państwu, Mateusz Czeremcha, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem obecna, dzień dobry Państwu.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek. 

Radny M. Giemza – Dzień dobry Państwu, Giemza Marek, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. Kutryba Kamil. 

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna. Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 

Radna B. Morycińska – Morycińska Bożenna, obecna.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  



2 
 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, obecny.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron. 

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, obecny, dzień dobry Państwu.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, obecna, witam serdecznie. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, obecna. 

Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec – Sajda Włodzimierz, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, również obecny, dzień dobry Państwu.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil. 

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, obecny, dzień dobry.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Dzień dobry Państwu. Strojny Daniel, 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Dzień dobry Państwu po raz kolejny, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, obecna.   

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol.  

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem obecny, dzień dobry Państwu.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy. I Zawadzki Artur. 

Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, obecny, dzień dobry wszystkim jeszcze 

raz. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dzień dobry. A więc na ten moment 

mamy 20 osób obecnych, 3 osoby nieobecne. Witam Radnych Rady Miasta, 

witam Prezydenta Miasta, Pana Jarosława Górczyńskiego, witam 

Wiceprezydentów Miasta – Pana Piotra Dasiosa i Pana Dominika Smolińskiego. 

Witam Sekretarz Miasta, Panią Annę Niedbałę, jak również Skarbnika Miasta, 

Pana Sławomira Kijaka oraz wszystkich Państwa przybyłych na obrady 

dzisiejszej sesji, a także internautów, którzy śledzą obrady sesji Rady Miasta.  

Proszę Państwa, w dniu 17 czerwca bieżącego roku zmarł Pan Artur Łapiński, 

Radny Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego w kadencji 1990-1994, 

wówczas pełniący funkcję Przewodniczącego Komisji Oświaty i Kultury Rady 

Miasta, członek Komisji Finansowo-Gospodarczej oraz Komisji Rewizyjnej. 

Uczcijmy pamięć zmarłego minutą ciszy. 

 

Radni RM powstali i uczcili pamięć zmarłego Radnego Artura Łapińskiego 

minutą ciszy. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję Wszystkim. Szanowni 

Państwo Radni, jak zawsze, przed każdą sesją, przypominam o tym, że weszło  

w życie rozporządzenie Parlamentu Europejskiego i Rady Europy z dnia  
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27 kwietnia 2016 r. o ochronie danych osobowych. W związku z tym 

przypominam Państwu, że jeśli podacie, w trakcie obrad sesji, swoje dane 

osobowe, a więc imię, nazwisko, adres, to na pewno te dane będą 

ogólnodostępne w związku z transmisją sesji Rady Miasta. Radni, z mocy 

prawa, są osobami publicznymi, a zatem zgoda na przetwarzanie ich danych 

osobowych nie jest wymagana. Natomiast pragnę przypomnieć Państwu, że jeśli 

chcecie wymienić nazwiska, czy też adresy osób innych, trzecich, w swoich 

wypowiedziach proszę tego nie czynić, a jeśli już, to musicie mieć zgodę tych 

osób, że wyraziły zgodę na publikację ich danych osobowych. 

 I jeszcze jedno przypomnienie. Zgodnie z ustawą z dnia 4 kwietnia 2019 r. oraz 

w związku z dyrektywą Parlamentu Europejskiego i Rady Europy  

z 26 października 2016 r. w sprawie dostępności stron internetowych  

i mobilnych aplikacji organów sektora terytorialnego, wszystkie materiały 

publikowane na stronach samorządu terytorialnego są przystosowane dla osób 

niepełnosprawnych. Zgodnie z wyżej wymienionymi aktami prawnymi, 

nagrania obrad sesji Rady Miasta będą uzupełniane o napisy dla osób 

niesłyszących.  

 

 

Ad II/Przedstawienie porządku obrad  

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do realizacji 

porządku obrad. Czy Państwo Radni mają uwagi do porządku obrad? Nie widzę. 

W takim razie rozpoczynamy realizację porządku obrad.  

 

Radni Rady Miasta obradowali według zaproponowanego porządku obrad: 

 

III. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego   

z dnia: 14 maja 2021 r. i 28 maja 2021 r.  

IV. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Ostrowiec 

Świętokrzyski na rok szkolny 2021/2022, 

2) wyrażenia zgody na bezprzetargowe wydzierżawienie, wynajęcie 

gminnych nieruchomości gruntowych,  

3) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Ostrowiec 

Świętokrzyski, warunków i zasad korzystania z nich oraz opłat za ich 

korzystanie, 

4) zaliczenia do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu, 

5) rozpatrzenia petycji, 

6) udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa Świętokrzyskiego, 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2021 r., 
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8) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2021 – 2029. 

V. Debata nad raportem o stanie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski  

za 2020 r. 

VI. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) udzielenia wotum zaufania Prezydentowi Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego, 

2) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski za 2020 r., 

3) udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

za 2020 r. 

VII. Sprawozdanie z monitorowania postępu w realizacji Strategii 

Zrównoważonego Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski  

za rok 2020. 

VIII. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta o złożonych interpelacjach. 

IX. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta za okres od 6 maja2021 r.  

do 11 czerwca 2021 r. 

X. Sprawy różne(m.in. sprawozdanie z funkcjonowania Programu 

„Ostrowiecka Rodzina 3+”).  

XI. Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 
 

 

Ad III/Przyjęcie protokołów z sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego z dnia 14 maja 2021r. i 28 maja 2021r.  

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Jako punkt trzeci porządku jest to 

przyjęcie protokołów sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego z dnia 

14 maja i 28 maja br. Protokoły były wysłane drogą elektroniczną do Państwa 

Radnych, można też było się z nimi zapoznać w biurze Rady Miasta. Czy 

Państwo Radni mają pytania do protokołów? Nie widzę. W takim razie 

przechodzimy do głosowania protokołu sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego z dnia 14 maja 2021 roku. Ja jak zawsze będę wyczytywała 

nazwisko, nazwiska Państwa, a Państwo będą przedstawiać swoje stanowiska. 

Choinka Stanisław.  

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 



5 
 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil. 

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna nieobecna. Marcin 

Marzec. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. Morycińska 

Bożenna. 

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. 

Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy, nieobecny. Zawadzki 

Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – No więc protokół z dnia 14 maja 

2021 roku przyjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego z dnia 14 maja 2021 r.(imienny wykaz głosowania stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu). 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do głosowania 

protokołu, przyjęcia protokołu sesji Rady Miasta z 28 maja 2021 roku. I ta sama 

procedura. Choinka Stanisław.  

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  

Radny M. Giemza – Giemza Marek , jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil. 

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. Morycińska 

Bożenna. 

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Aron Pietruszka.  

Radny A. Pietruszka – Aron Pietruszka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. 

Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz. Stec 

Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec – Przepraszam najmocniej, Stec Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I ten protokół również przyjęliśmy 

jednogłośnie.  
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Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego z dnia 28 maja 2021 r.(imienny wykaz głosowania stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu). 

 

Ad IV/Podjęcie uchwał w sprawie. 
 

1) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do punktu 

czwartego porządku obrad dzisiejszej sesji, mianowicie podjęcia uchwał. Jako 

pierwszy projekt uchwały: w sprawie określenia średniej ceny jednostki 

paliwa w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski na rok szkolny 2021/2022. 

Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Edukacji, Wychowania, Kultury 

i Sportu oraz Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczących Komisji  

o przedstawienie nam opinii Komisji. Jako pierwszy zabierze głos 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – 

Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Komisja Edukacji pozytywnie 

zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Przewodniczącego Komisji Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec– Pani Przewodnicząca! Szanowni 

Państwo! Komisja Budżetu również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania, bądź uwagi, do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie 

przechodzimy do głosowania projektu uchwały w sprawie określenia średniej 

ceny jednostki paliwa w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2021/2022.  

I wyczytuję nazwiska Państwa. Głosujemy. Choinka Stanisław.  

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za przyjęciem uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil. 

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna. Nie ma, przepraszam.  

Marcin Marzec. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. Morycińska 

Bożenna. 

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. 

Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur. Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że projekt uchwały 

przyjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie określenia średniej ceny 

jednostki paliwa w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski na rok szkolny 2021/2022.  

(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XLVII/65/2021 – załącznik nr 5 do protokołu. 

 

 

2) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I kolejny projekt uchwały 

dotyczący wyrażenia zgody na bezprzetargowe wydzierżawienie, wynajęcie 

gminnych nieruchomości gruntowych. Projekt uchwały był opiniowany przez 

Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę Radnego Kamila Stelmasika, 

Przewodniczącego Komisji, o przedstawienie nam opinii Komisji.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca, Komisja oczywiście pozytywnie zaopiniowała ten projekt 

uchwały.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy  

do głosowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe 

wydzierżawienie, wynajęcie gminnych nieruchomości gruntowych. Głosujemy. 

Choinka Stanisław.  

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz, nie ma. Kutryba 

Kamil. 

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Łata Mariusz, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek –Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. 

Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  
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Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę tę 

podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wyrażenia zgody  

na bezprzetargowe wydzierżawienie, wynajęcie gminnych nieruchomości 

gruntowych.  (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XLVII/66/2021 – załącznik nr 7 do protokołu. 

 

3) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały: 

zmieniający uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Ostrowiec 

Świętokrzyski, warunków i zasad korzystania z nich oraz opłat za ich 

korzystanie. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Samorządową  

i Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę Przewodniczących  

o przedstawienie opinii Komisji. Jako pierwszy zabierze głos Przewodniczący 

Komisji Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Komisja Samorządowa 

pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I Przewodniczący 

Komisji Strategii i Rozwoju Miasta. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

pozytywnie zaopiniowała tenże projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy  

do głosowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę… Dołączył do nas 

Dariusz Kaszuba. Witam Pana Radnego. 

Radny D. Kaszuba – Dzień dobry, witam Państwa bardzo serdecznie. Bardzo 

przepraszam za spóźnienie, ale miałem próbę ataku hakerskiego na konto 

mojego taty i musiałem interweniować w banku. Bardzo przepraszam. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Witamy. Jesteśmy przy głosowaniu, 

Panie Radny, projektu trzeciej uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Ostrowiec Świętokrzyski, warunków i zasad 

korzystania z nich oraz opłat za ich korzystanie. Głosujemy. Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil. 

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. 

Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że i tę uchwałę 

podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Ostrowiec Świętokrzyski, warunków i zasad 

korzystania z nich oraz opłat za ich korzystanie. (imienny wykaz głosowania 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XLVII/67/2021 – załącznik nr 9 do protokołu. 
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4) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do projektu 

uchwały nr cztery, dotyczącej zaliczenia do kategorii dróg gminnych  

i ustalenia ich przebiegu. Dotyczy to ulicy Krzemiennej, ulicy Dunalka – 

boczna od ulicy Dunalka do ulicy Wysokiej i Dunalka – boczna od ulicy 

Denkowskiej do ulicy łączącej ulicę Furmańską z ulicą Chrzanowskiego. Projekt 

uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę 

Przewodniczącego Komisji o podanie nam opinii Komisji. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca! Szanowni Państwo! Komisja pozytywnie zaopiniowała ten 

projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy  

do głosowania projektu uchwały w sprawie zaliczenia do kategorii dróg 

gminnych i ustalenia ich przebiegu dróg wymienionych przed chwilą przeze 

mnie. Głosujemy. Choinka Stanisław.  

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  

Radny M. Giemza –Marek Giemza , jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil. 

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek –Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. 

Sajda Włodzimierz. 
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Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że również i tę 

uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zaliczenia do kategorii dróg 

gminnych i ustalenia ich przebiegu. (imienny wykaz głosowania stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XLVII/68/2021 – załącznik nr 11 do protokołu. 

 

5) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

rozpatrzenia petycji. Projekt uchwały był opiniowany przez wszystkie 

Komisje. Proszę Przewodniczących Komisji o zabieranie głosu. Przewodniczący 

Komisji do spraw Rodziny. 

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza – Pani Przewodnicząca! 

Państwo Radni! Komisja ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała omawiany 

projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przewodniczący Komisji 

Samorządowej. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Samorządowa również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przewodniczący Komisji 

Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – 

Pani Przewodnicząca! Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała ten projekt 

uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przewodniczący Komisji 

Strategii i Rozwoju Miasta.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I Przewodniczący 

Komisji Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu również 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy  

do głosowania projektu uchwały dotyczącej rozpatrzenia petycji. Głosujemy. 

Stanisław Choinka. 

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  

Radny M. Giemza – Marek Giemza , jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil. 

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za..  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. 

Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  
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Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że również i tę 

uchwałę przyjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie rozpatrzenia petycji. 

(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XLVII/69/2021 – załącznik nr 13 do protokołu. 

 

6) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa Świętokrzyskiego,  

w kwocie 100 tys. zł. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetu. 

Proszę Przewodniczącego Komisji, Włodzimierza Steca, o zabranie głosu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Włodzimierz Stec – Pani Przewodnicząca, 

Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie głosujemy projekt 

uchwały dotyczący udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa 

Świętokrzyskiego, w kwocie 100 tys. zł. Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  

Radny M. Giemza – Marek Giemza , jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil. 

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  
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Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. 

Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że również i tę 

uchwałę podjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej na rzecz Województwa Świętokrzyskiego. (imienny wykaz głosowania 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XLVII/70/2021 – załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę, Panie Prezydencie,  

o zabranie głosu. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Chciałbym, Pani Przewodnicząca, Panie, 

Panowie, Radni, Szanowni Internauci, Drodzy Goście. Chciałbym w tym 

miejscu bardzo serdecznie podziękować wszystkim Państwu Radnym i być 

wyrazicielem też Dyrektora, Profesora Stanisława Góździa w Świętokrzyskim 

Centrum Onkologii. Rzadko się zdarza, żeby gminy wspierały szpital 

wojewódzki, szpital marszałkowski. Stąd z tego miejsca jeszcze raz dziękuję. 

Nikomu nie muszę podkreślać i uzmysławiać, jaki to jest szpital, jak ważny jest 

to szpital i ile osób naszego również miasta się tam leczy. Jeszcze raz 

podziękowania dla wszystkich Państwa. Dziękuję bardzo.  
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7) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Przechodzimy 

do kolejnego projektu uchwały w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 

2021. Projekt uchwały był oczywiście omawiany na Komisji Budżetu. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Budżetu o zabranie głosu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca, Komisja 

Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy  

do głosowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2021. I głosujemy. Choinka 

Stanisław.  

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  

Radny M. Giemza – Marek Giemza , jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil. 

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata –Łata Mariusz, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. 

Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil 
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Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem oczywiście za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że uchwałę 

zmieniającą uchwałę sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na rok 2021 przyjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2021 (imienny wykaz 

głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XLVII/71/2021 – załącznik nr 17 do protokołu. 

 

8) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I kolejny projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2021-2029. Projekt uchwały również był 

opiniowany przez Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczącego Komisji  

o zabranie głosu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca, projekt 

uchwały został zaopiniowany pozytywnie.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy  

do głosowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2021-2029. 

Głosujemy. Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek.  

Radny M. Giemza – Giemza Marek , jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil. 
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Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Łata Mariusz, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marzec Marcin, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron.  

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. 

Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil 

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że i ten projekt 

uchwały podjęliśmy jednogłośnie. Zakończyliśmy w tym momencie punkt 

czwarty porządku obrad. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 

2021-2029 (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XLVII/72/2021 – załącznik nr 19 do protokołu. 
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Ad IV/Debata nad raportem o stanie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski  

za 2020 r.: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do punktu piątego: 

Debata nad "Raportem o stanie Gminy za rok 2020". Szanowni Państwo, 

zgodnie z artykułem 28 aa ustawy o samorządzie gminnym, na sesji Rady 

Miasta w dniu 28 maja br. Prezydent Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

przedstawił "Raport o stanie Gminy". Raport został zamieszczony również  

w Biuletynie Informacji Publicznej, jak też wszyscy otrzymaliśmy go na sesji  

i z pewnością się z nim szczegółowo wszyscy zapoznali. Zgodnie z ustawą  

o samorządzie gminnym, w debacie raportem o stanie gminy biorą udział  

w radni, ale i mieszkańcy mają taką możliwość. Informuję Państwa Radnych,  

że mimo zamieszczenia komunikatów w Biuletynie Informacji Publicznej,  

jak też w prasie lokalnej, mieszkańcy nie zgłosili chęci udziału w debacie nad 

Raportem. W takim razie proszę o zgłaszanie się Państwa Radnych. Będę 

udzielać głosu zgodnie z kolejnością zgłoszeń. Proszę o zgłaszanie się  

do zabierania głosu. Artur Głąb, Włodzimierz Stec, tak, Włodzimierz Sajda, 

widzę, widzę również Karola Wójcika. Marcin Marzec. Joanna Pikus, Marta 

Woźnicka-Kuzdak. Renata Duda. Kogo jeszcze tam nie zapisałam? Stanisław 

Choinka. Mateusz Czeremcha, tak? Mateusz Czeremcha. Artur Zawadzki. 

Andrzej Pałka. Mariusz Łata. Pozwolicie Państwo, że odczytam nazwiska, 

gdybym kogoś pominęła, to można się za chwileczkę będzie zgłosić. Artur Głąb, 

Włodzimierz Stec, Włodzimierz Sajda, Karol Wójcik, Marcin Marzec, Joanna 

Pikus, Marta Woźnicka-Kuzdak, Renata Duda, Stanisław Choinka, Mateusz 

Czeremcha, Artur Zawadzki, Andrzej Pałka i Mariusz Łata. Czy jeszcze ktoś, 

kogoś pominęłam? Nie widzę. W takim razie proszę o zabranie...  

Radny D. Kaszuba – Pani Przewodnicząca, Dariusz Kaszuba, jeśli można 

jeszcze prosić.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Tak, proszę bardzo.  

Radny D. Kaszuba – Dziękuje bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – No, to myślę, że już wszyscy 

Państwo. W takim razie zapraszam do dyskusji, ale być może, na wstępie 

zabrałby głos Pan Prezydent Miasta. Zapraszam. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! 

Szanowni Państwo! Drodzy Internauci! Dzisiejsza sesja to czas podsumowania 

roku naszej wspólnej pracy. Mojej pracy – Prezydenta Miasta, Państwa – Rady 

Miasta, ale także szeregu osób zaangażowanych na co dzień w działania  

na rzecz ostrowieckiego samorządu, osób zatrudnionych w Urzędzie Miasta, 

reprezentowanych tutaj między innymi przez Państwa Naczelników,  

w gminnych spółkach. Witam wszystkich prezesów naszych jednostek, którzy 

dzisiaj też tutaj są w Urzędzie Miasta. Witam dyrektorów jednostek 

organizacyjnych, którzy stale podnoszą jakość pracy świadczonej na rzecz 

miasta oraz mieszkańców. To podsumowanie wyjątkowo trudnego dla nas 
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wszystkich czasu, naznaczonego niespotykaną do tej pory, w naszej najnowszej 

historii i bezprecedensową sytuacją, jaka była i jest nadal pandemia COVID-19. 

Rok 2020 odcisnął trwałe piętno na życiu Polaków, zarówno w sferze ekonomii, 

życia codziennego i relacji społecznych. Wszechobecny wirus wymusił 

poszukiwanie nowych rozwiązań oraz zupełnie inne spojrzenie na 

funkcjonowanie samorządów, których znaczenie i rola w kształtowaniu 

lokalnych społeczności została w 30 rocznicę ich powołania pokazana, ale też  

w wielu przypadkach wystawiona na sprawdzian. Ten samorządowy czas próby 

pokazał, że szansę mają tylko te jednostki, które posiadają stabilną sytuację 

finansową. Warto pokazać, że Ostrowiec Świętokrzyski, dzięki jasnej wizji 

rozwoju oraz żelaznej dyscyplinie finansowej, znalazł się w nielicznym gronie 

tych samorządów, które dobrze poradziły sobie w kolejnych trzech falach 

szalejącej pandemii. Przedłożone Państwu sprawozdanie budżetowe zyskało 

poparcie Komisji Rewizyjnej oraz pozytywną opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. Finanse miasta, mimo wielu niesprzyjającym okolicznościom, 

są stabilne, a wszystkie wskaźniki makroekonomiczne pod kontrolą. Zawarte  

w nim dane pokazują w sposób dobitny, jak podejmowane w ciągu minionych 

sześciu lat decyzje przynoszą efekty, co plasuje nasze miasto w czołówce tych, 

którzy spłacili zadłużenie, rozwijają się i inwestują. To pozwala nam na śmiałe 

patrzenie w przyszłość oraz realizację strategicznych dla miasta i Ostrowczan 

projektów. Dzięki temu już w wielu miejscach w kraju jesteśmy stawiani  

za wzór, a włodarze innych miast chcą podążać naszym śladem. Realizacja 

budżetu 2020 przebiegała prawidłowo. Miasto posiada płynność finansową  

i w przeciwieństwie do wielu samorządów, nie zagraża nam żadna katastrofa 

budżetowa. Zrealizowaliśmy wiele inwestycji, nierzadko kluczowych w naszym 

znaczeniu infrastrukturalnym dla lokalnej społeczności, ale i wiele działań  

na rzecz ekonomii społecznej, czy edukacji. Dochody budżetu roku 2020 zostały 

zrealizowane w kwocie 298 mln 561 tys. 574 zł, stanowiącej 99,26% planu.  

W porównaniu do roku 2019, dochody były wyższe o kwotę 7 mln 734 tys.  

16 zł, czyli o 2,66%. Po raz kolejny był to rekordowy poziom w historii miasta. 

Wydatki budżetu roku 2020 wyniosły 289 mln 933 tys. 182 zł, czyli stanowiły 

90,65% planu. W stosunku do roku 2019, wydatki wzrosły o kwotę 23 mln  

397 tys. 778 zł, czyli o 8,78%. Przychody budżetu, wynikające z rozliczenia lat 

poprzednich, zostały zrealizowane w kwocie planowanej, wynoszącej 25 mln 

921 tys. 385 zł. Rozchody budżetu, czyli spłaty rat kredytów inwestycyjnych, 

zaciągniętych w latach ubiegłych, wyniosły 6 mln 852 tys. 220 zł. Dzięki 

wygospodarowanym środkom na początku bieżącego roku, możliwe było 

spłacenie przed terminem całego pozostałego zadłużenia Gminy, wynoszącego  

8 mln 22 tys. zł. W tej chwili nie mamy żadnych długów, nie mamy żadnych 

zobowiązań finansowych. Racjonalnie i konsekwentnie prowadzona polityka 

finansowa sprawiła, że w kolejny trudny, pandemiczny rok, Gmina Ostrowiec 

weszła bez długów, nie obciążona żadnymi zobowiązaniami ani odsetkami,  

a ponadto z wysoką płynnością finansową, zapewniającą bufor bezpieczeństwa 
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naszym mieszkańcom. Niepokojące jest niewykonanie planów dochodów  

z tytułu udziału Gminy w podatku PIT. Mimo wpływu na rachunek środków  

w wysokości 56 mln 504 tys. 630 zł, stanowiło to 97,15% wartości 

prognozowanej przez Ministerstwo Finansów. Po raz pierwszy dochody z tego 

tytułu były niższe niż zrealizowane w roku poprzednim. W stosunku do roku 

2019 spadek wyniósł 1 mln 409 tys. 397 zł, czyli 2,43%. Wpływ na tę sytuację 

miała nie tylko pandemia, ale również wprowadzenie niekorzystnych  

dla samorządów zmian w zakresie podatku dochodowego od osób fizycznych. 

Kolejne zapowiedzi rządu mogą się przełożyć na jeszcze dalej idące ubytki  

w tym zakresie, co budzi duże zaniepokojenie wszystkich samorządowców. 

Znacznie lepiej wyglądała sytuacja w zakresie dochodów z udziału w podatku 

CIT. Wykonanie w kwocie 3 mln 302 tys. 848 zł stanowiło nie tylko 165,14% 

planu, ale było zdecydowanie najwyższe w ciągu ostatnich ośmiu lat.  

To świadczy o dobrej kondycji i rozwoju ostrowieckich firm. Wpływ  

na wykonanie podatków i opłat lokalnych, zrealizowanych w 97,98% planu, 

miała pandemia i jej skutki dla gospodarki. Najbardziej widoczne ubytki 

nastąpiły w zakresie opłaty targowej, która wpłynęła jedynie w kwocie 880 tys. 

226 zł, co stanowiło 58,78% planu. Na realizację swoich zadań Gmina, poza 

dotacjami, pozyskała środki w wysokości ponad 20 mln zł. Pozwoliło to  

na sfinansowanie zadań bieżących kwocie ponad 5 mln zł oraz zadań 

inwestycyjnych w kwocie ponad 15 mln zł. Wydatki majątkowe zrealizowano  

w kwocie 37 mln 391 tys. 47 zł. Sfinansowane zostały w 8,80% dotacjami  

z Unii Europejskiej, 32,69% dochodami pochodzącymi z innych źródeł,  

a w 58,43% środkami własnymi Gminy. Struktura wydatków w roku 2020 była 

podobna do tej z lat poprzednich. Największy udział w niej mają: wydatki na 

pomoc społeczną – 36,36% ogółu wydatków, oświata i wychowanie – 24,03%, 

transport – 13,29% oraz szeroko rozumianą gospodarkę komunalną – 7,31%. 

Pomimo tego, iż rok 2020 był trudny, ponieważ z jednej strony musieliśmy 

mierzyć się ze spadkiem dochodów, a z drugiej ponosić znaczne wydatki na 

walkę z pandemią oraz jej skutkami, to dzięki wytężonej pracy całej Gminy 

wygospodarowaliśmy imponujący wynik finansowy. Należy podkreślić, że nie 

tylko nie ograniczyliśmy swojej działalności, ale aktywnie wspieraliśmy 

miejscowych przedsiębiorców, a dzięki racjonalnej polityce finansowej udało 

nam się wygospodarować wyższą nadwyżkę budżetu niż w roku poprzednim. 

Ponadto nadal kontynuowaliśmy, wspólnie z Państwem, prospołeczną politykę 

podatkową, nie podnosząc po raz kolejny, już szósty rok z rzędu, stawek 

podatków i opłat lokalnych. Rok 2020 to nie tylko kolejne inwestycje i projekty, 

w tym liczne, dofinansowane z funduszy zewnętrznych, ale także wiele działań 

podejmowanych przy wsparciu i zaangażowaniu mieszkańców, które pozwolą 

nam na stabilny rozwój w przyszłości. Słowa: "koronawirus", "pandemia "oraz 

"obostrzenia", odmieniane w ubiegłym roku przez wszystkie przypadki, znalazły 

również odzwierciedlenie w naszych działaniach. Trzeba w tym miejscu 

podkreślić, że bezpiecznik Ostrowca Świętokrzyskiego, czyli kompleksowy plan 
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pomocy naszym mieszkańcom, zarówno indywidualnym, jak i przedsiębiorcom, 

sprawdził się. Doceniają go Ostrowczanie, a za wzór stawiają niezależne, 

opiniotwórcze gremia. Co ważne, program został tak stworzony, by w miarę 

możliwości samorządu miejskiego, w optymalny sposób odpowiedzieć na 

najważniejsze potrzeby Ostrowczan, jednocześnie wpisując zawarte w nim 

działania w plany rozwojowe miasta. Rozwój infrastruktury drogowej, w tym  

18 dużych inwestycji za blisko 55 mln złotych, które rozpoczęliśmy w ubiegłym 

roku, zmienia znacząco obraz naszego miasta, dając w ten sposób jasny sygnał 

potencjalnym inwestorom, zielone światło doinwestowania w Ostrowcu 

Świętokrzyskim, przyjaznym i nowoczesnym miejscu. Oddaliśmy tereny 

inwestycyjne przy ulicy Bałtowskiej, otwierając w atrakcyjnym miejscu 

ostrowiecki kompleks inwestycyjny, w którym swoje siedziby zlokalizowało już 

kilku inwestorów. Trwają prace przy nowej bazie operatora publicznego 

transportu oraz przy zmianach w układzie drogowym, które przekształcą na 

zawsze transport publiczny naszego miasta. Kolejny rok z rzędu ogłosiliśmy 

wiele przetargów na działki pod budownictwo jednorodzinne, oferując 

atrakcyjne lokalizacje w bardzo dobrych cenach. Głównymi atutami 

oferowanych przez miasto nieruchomości jest ich położenie w obszarach 

zurbanizowanych, z dogodną obsługą komunikacyjną oraz uregulowaną sytuacją 

prawną i planistyczną, a także przejrzyste i bezpieczne zasady sprzedaży przy 

naprawdę konkurencyjnych cenach. Przedstawiona oferta skierowana jest do 

wszystkich osób, które zamierzają nabyć nieruchomość w celu wybudowania 

własnego domu, bądź w celach inwestycyjnych, towarzyszących zabudowie 

mieszkaniowej. O skali zainteresowania Gminą, miastem naszym, świadczy 

fakt, że od 2014 r. Wydział Architektury i Budownictwa Starostwa 

Powiatowego w Ostrowcu Świętokrzyskim wydał łącznie ponad 430 pozwoleń 

na budowę nowych jednorodzinnych budynków mieszkalnych. To znacznie 

więcej niż w sąsiadujących z Ostrowcem Świętokrzyskim: Starachowicach, 

Skarżysku, czy Kielcach. Prowadzona konsekwentnie polityka i dyscyplina 

finansowa zaskutkowała ostatecznym spłaceniem zadłużenia, a dodatkowo nie 

podnoszone od 2015 r., czyli szósty rok z rzędu, podatki lokalne, czynią nas  

w dzisiejszych, trudnych czasach, wiarygodnym partnerem oraz pozwalają na 

dalszy rozwój i kolejne, ważne dla naszych mieszkańców, inwestycje. Rok 

2020, zdominowany przez duże inwestycje infrastrukturalne, był również 

niezwykle ważny przez szereg działań i kampanii, w które udało nam się 

zaangażować szerokie grono mieszkańców, chętnie uczestniczących  

w spotkaniach, ankietach i debatach, które służyły przygotowaniu 

Ostrowieckiego Planu Rozwoju Instytucjonalnego i Lokalnego, a przede 

wszystkim nowej Strategii Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 

2021-2030. Dokument ten, diagnozując obecną sytuację miasta, mocne  

i słabe strony, wyznacza kierunki rozwoju i działania oraz cele do osiągnięcia  

na najbliższe lata. Doceniam i pragnę w tym miejscu podziękować wszystkim 

tym, którzy włożyli przysłowiową cegiełkę w jego powstanie, ale także 
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zachęcam do dalszej wspólnej, podkreślam, wspólnej pracy, na rzecz naszego 

miasta. W tym miejscu trudno nie wspomnieć o tym, jak ważnym punktem  

na kulturalnej i społecznej mapie miasta, okazał się oddany kilka miesięcy 

wcześniej, Ostrowiecki Browar Kultury. Doceniony Nagrodą "Modernizacja 

Roku 2019" oraz "Obiekt XXI wieku", stał się centrum życia kulturalnego  

w naszym mieście. Zgodnie z wytycznymi, ogłaszanymi na bieżąco przez polski 

rząd i dostosowując się do tych zaleceń, ostrowieckie podmioty odpowiedzialne 

za kulturę: Miejskie Centrum Kultury, Miejska Biblioteka Publiczna oraz Biuro 

Wystaw Artystycznych, realizowały swoją statutową działalność, organizując 

szereg ciekawych wydarzeń i imprez, zarówno w trybie online, jak  

i stacjonarnie. Co więcej, wiele zewnętrznych podmiotów chętnie korzystało  

z tej wyjątkowej przestrzeni, łączącej w sobie nowoczesność oraz ducha 

przemysłowej historii naszego miasta. Ponadto w 2020 r. zakończyliśmy prace 

przy przebudowie budynku po dawnym Cafe Browar, tworząc tam strefę 

aktywności społecznej, którą przeznaczyliśmy jako miejsce spotkań rad 

osiedlowych, reprezentujących mieszkańców centralnej części miasta, ale także 

organizacji pozarządowych oraz wszystkich tych osób, które mają ciekawe 

pomysły i chcą wspierać rozwój lokalnej Wspólnoty. Mówiąc o kulturze  

i szacunku dla tradycji, nie można nie wspomnieć o rozpoczętej w 2020 r., 

modernizacji budynku dawnego Zakładowego Domu Kultury, w którym 

powstaje obecnie Centrum Tradycji Hutnictwa oraz nowoczesne kino. Szanowni 

Państwo! Ostrowiec Świętokrzyski jest coraz bardziej przyjaznym i dobrym 

miejscem do życia, a środki wydawane na oświatę, kulturę, czy profilaktykę,  

to najlepsza inwestycja w młode i starsze pokolenia. Dzieci i młodzież mogły 

liczyć na dalsze wsparcie ze strony miasta. Stypendia motywacyjne, a przede 

wszystkim finansowanie certyfikatów językowych, kolejny rok z rzędu wsparły 

rozwój i edukację dużej grupy młodych Ostrowczan. Istotnym obszarem 

podejmowanych działań była także polityka społeczna, zapobieganie 

wykluczeniom i wsparcie tych, którzy z różnych przyczyn znaleźli się w trudnej 

sytuacji. W minionym roku kontynuowaliśmy lub rozpoczęliśmy szereg 

inwestycji finansowanych zarówno ze środków unijnych, jak na przykład  

w ramach rewitalizacji obszarów zdegradowanych o silnym potencjale 

gospodarczym, czy ekologiczny transport miejski, czy budżetu państwa, czyli 

dróg powstających z Funduszu Dróg Samorządowych. Obserwując 

poszczególne dziedziny życia oraz obszary rozwoju Ostrowca 

Świętokrzyskiego, bez trudu można dostrzec, jak rok po roku nasze miasto 

zmienia się na lepsze. Wszystkie działania temu służące mają również na celu 

niwelowanie i zapobieganie negatywnym procesom demograficznym,  

czy ekonomicznym, które – jak w przypadku wielu innych miast – występują 

również w Ostrowcu Świętokrzyskim. Należy podkreślić, że zbyt niskie 

finansowanie oświaty w ramach subwencji i pomniejszanie przez władze 

centralne dochodów miast i gmin, nie sprzyjają rozwojowi małych ojczyzn. 

Jednakże, podsumowywując miniony rok, nie można nie wspomnieć o tym,  
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że w 2020 r. przypadła 30 rocznica powołania w Polsce samorządów,  

co spowodowało, de facto, oddanie władzy i odpowiedzialności za miasto  

w ręce lokalnych wspólnot, ludzi, którzy najlepiej rozumieli potrzeby swoich 

mieszkańców. 30 lat temu zaczęła się nowa epoka w historii Ostrowca 

Świętokrzyskiego i mimo wielu trudnych chwil i momentów, którym 

musieliśmy stawiać czoło, możemy z dumą stwierdzić, że udało nam się wiele 

osiągnąć, a Ostrowiec Świętokrzyski wyszedł obronną ręką z przemian 

ustrojowych. Patrząc na miasto dzisiaj dziękuję wszystkim, którzy przez lata na 

to pracowali: moim poprzednikom, a także ich współpracownikom, Radnym  

i Przewodniczącym Rady Miasta ośmiu kadencji, urzędnikom oraz 

pracownikom jednostek i spółek miejskich, ale przede wszystkim mieszkańcom 

Ostrowca Świętokrzyskiego. Tym, którzy aktywnie uczestniczyli w procesie 

zachodzących zmian, wytyczania kierunków rozwoju i byli nieustającym 

źródłem inspiracji. Mając wiele powodów do dumy oraz poczucie dobrze 

przepracowanego dla naszego miasta roku, przygotowaliśmy przedłożone 

Państwu sprawozdanie finansowe. Myśląc perspektywicznie, dbamy w każdej 

dziedzinie o poziom i jakość wydatków. Mamy też świadomość, że pomiędzy 

panującą obecnie sytuacją pandemii i związanym z nią spowolnieniem 

gospodarczym oraz jego przełożeniem na stan finansów naszego samorządu,  

a wprowadzonymi przez ustawodawcę zmianami, dopiero kolejne lata mogą być 

trudniejsze. Starajmy się jednak myśleć pozytywnie, gdyż naprawdę mamy się 

czym chwalić. Rok 2020 był dla Ostrowca Świętokrzyskiego dobrym rokiem,  

w  którym miasto kontynuowało wzrost gospodarczy i poprawę jakości życia 

wszystkich mieszkańców. To proces, który się nie kończy, gdyż poprawa 

jakości życia to nasz nadrzędny cel, który realizujemy każdego dnia, a dowodem 

tego są również tanie usługi komunalne, coraz czystsze powietrze, zadbane ulice 

i skwery, liczne możliwości do codziennego rozwoju pasji i zainteresowań,  

a przede wszystkim wyjątkowe warunki kształcenia ostrowieckich dzieci  

i młodzieży. Realizacja budżetu była nastawiona na myślenie przyszłościowe  

i rozwój. Szanowni Państwo, kończąc podsumowanie wykonania budżetu za rok 

2020, pragnę podziękować wszystkim tym, którzy w minionym roku pracowali 

na rzecz lokalnej społeczności, Państwu Radnym, osobom zatrudnionym  

w ostrowieckim magistracie, spółkach i jednostkach organizacyjnych, ale także 

przedsiębiorcom, mediom, a przede wszystkim naszym mieszkańcom, 

Ostrowczanom, którzy z roku na rok coraz bardziej angażują się w proces 

współtworzenia lokalnej wspólnoty. Szanowna Pani Przewodnicząca! Państwo 

Radni! Wysoka Rado! Szanowni Goście! Drodzy Internauci! Na zakończenie 

proszę o przyjęcie sprawozdania i udzielenie absolutorium. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Zapraszam 

Państwa Radnych do dyskusji nad "Raportem o stanie Gminy" za rok 2020. Jako 

pierwszy zabierze głos Artur Głąb. 

Radny A. Głąb – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Wysoka Rado! 

Drodzy Mieszkańcy! Szanowni Państwo! W Państwa i moje ręce trafił "Raport  
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o stanie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski" za 2020 rok. Chciałbym odnieść się 

do niego przez pryzmat interpelacji, które składałem, spraw, które zgłaszali  

do mnie mieszkańcy oraz własnych doświadczeń i przemyśleń. Na początek 

podejmę temat związany z estetyką i planowaniem w naszym mieście tym, gdzie 

wyraźnie widać, jak potrzebna jest silna pozycja urbanisty miejskiego,  

a w Strategii Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski jest zapis o braku 

miejskiego urbanisty, architekta. Taki specjalista opracowałby szerszą  

i perspektywiczną koncepcję ulepszania naszego miasta według jednej, spójnej 

wizji, aby na przykład nie niszczyć cennych kulturowo i architektonicznie 

obszarów, aby remonty i przebudowy harmonizowały się ze sobą estetycznie,  

a przede wszystkim funkcjonalnie, dla wygody użytkowników. Jest w naszym 

mieście wiele miejsc użyteczności publicznej, które, no, niestety, nie spełniają 

kryterium dostępności dla osób starszych, niepełnosprawnych ruchowo,  

czy osób z wózkami. Są to na przykład: Rynek od strony zachodniej, schody 

ciągu "wąskiej uliczki", czy wreszcie Browar od strony ulicy Siennieńskiej, 

czego dotyczyła moja interpelacja. Szanowni Państwo, nie jesteśmy zabytkową 

Wenecją, gdzie piesi są zmuszeni wspinać się po schodach, bo nie można ruszyć 

nawet kamienia. Nic nie powinno stać na przeszkodzie, aby dostosować miejsca 

publiczne, aby przestały być elementem architektury wykluczającej.  

Jak wspomniałem, interpelowałem w tamtym roku w sprawie budynku Browaru, 

czyli braku podjazdu dla wózków na schodach prowadzących do instytucji, 

mających siedzibę właśnie w Ostrowieckim Browarze Kultury, od strony ulicy 

Siennieńskiej. W odpowiedzi usłyszałem, że problemu nie ma, ponieważ w celu 

pokonania różnicy poziomów schodów zewnętrznych przy wejściu od ulicy 

Siennieńskiej, należy wejść do budynku i skorzystać z windy w segmencie D, 

która zatrzymuje się na każdej kondygnacji obiektu. Wciśnięcie przycisku 

„jeden” spowoduje, że winda zatrzyma się na pierwszym półpiętrze, będącym 

poziomem terenu powyżej schodów zewnętrznych. Następnie, przeszklonym 

łącznikiem można przemieszczać się, bez żadnych barier architektonicznych,  

do pozostałych części budynku. Nie wiem, czy to niedostrzeganie problemu,  

czy brak dobrej woli. Podjazd dla wózków nie jest jakąś fanaberią, jeśli jest 

potrzebny, powinien po prostu zostać wybudowany. Z terenem Browaru wiąże 

się jeszcze jeden problem, a mianowicie zamykania całego dziedzińca, łącznie  

z parkingiem, na czas biletowanych imprez. Impreza odbywa się na trawniku,  

a ochrona imprezy nie wpuszcza nawet za szlaban. To jest sytuacja, której sam 

doświadczyłem, kiedy chcieliśmy przejść ulicą za Browarem. Gdybym chciał 

pokazać komuś tą wspaniałą, nagrodzoną inwestycję publiczną, muszę liczyć się 

z tym, że nie mogę nawet przejść przez teren, bo obowiązuje zakaz wstępu  

a ulicę i parking. Wydaje się to dziwne i chciałbym się dowiedzieć, skąd się  

to bierze.  

Bardzo ważnym tematem, który wpisywałby się w politykę Gminy  

i byłby ułatwieniem dla kobiet, które po urodzeniu dzieci, chcą wrócić  

do aktywności zawodowej, jest stworzenie żłobka gminnego. Jest duże 
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zapotrzebowanie na miejsca dla maluchów, powstają niepubliczne placówki. 

Dziwi więc, że Gmina nie chce zainwestować w publiczną placówkę, która 

pomogłaby w funkcjonowaniu wielu rodzicom.  

Chciałbym odnieść się również do materiałów informacyjnych Gminy, 

konkretnie do broszury wydanej na pięknym, uszlachetnionym papierze, pod 

tytułem "Podsumowanie pracy samorządu Ostrowca Świętokrzyskiego". Czy 

tego typu materiały ulotne wymagają aż tak kosztownej oprawy, czy nie można 

by zminimalizować kosztów, drukując je na bardziej ekologicznymi tańszym 

papierze? Szanowni Państwo, podsumowując, w mieście działo się dużo 

pozytywnych rzeczy, które znajdują odzwierciedlenie w Raporcie. W ciągu roku 

podjęliśmy wiele uchwał dla dobra mieszkańców, inwestorów, gospodarki 

naszego miasta. Są jednak obszary, w których nasze propozycje nie były 

uwzględniane i na to również chciałem zwrócić uwagę. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Włodzimierza Steca. 

Radny Wł. Stec – Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! 

Szanowni Państwo! Wysoka Rado! Ja troszeczkę na inne rzeczy chciałbym 

zwrócić uwagę niż mój poprzednik.  

Szanowni Państwo! Jak wszyscy wiemy – i wielokrotnie zostało o tym 

wspomniane w niniejszym Raporcie – 2020 rok był przełomowy dla nas 

wszystkich, przede wszystkim z powodu rozszerzającej się pandemii, która 

wymusiła nowe spojrzenie na życie, bezpieczeństwo i relacje społeczne, nasze 

relacje. Jako wieloletni przedsiębiorca pragnę docenić wszelkie kroki, jakie 

zostały podjęte w ubiegłym roku, by chronić lokalną gospodarkę. „Ostrowiecki 

bezpiecznik” zrobił przysłowiową "dobrą robotę". Miasto pokazało, jak ważni są 

ludzie, jak ważni są Ostrowczanie i to na to trzeba zwrócić uwagę i docenić. To 

dla nich stworzono kompleksowy pakiet pomocowy. Między innymi wszyscy 

mieszkańcy otrzymali maseczki. Musimy pamiętać, że coś, co dzisiaj jest 

towarem ogólnodostępnym, przepraszam, co dzisiaj jest towarem 

ogólnodostępnym, w tamtym czasie było mocno deficytowe. Wielokrotnego 

użytku maseczki z logo miasta widoczne na ulicach dawały poczucie 

względnego bezpieczeństwa, ale przede wszystkim wspólnoty. Co więcej, 

maseczki uszyte były przez ostrowieckie szwalnie, zatem pieniądze zostawały  

w naszym mieście. 59 tysięcy maseczek to pomoc, z której chętnie korzystali 

nasi mieszkańcy. Przy niewystarczającej pomocy rządowej, zwykli obywatele 

zostali niejednokrotnie pozostawieni w bardzo trudnej sytuacji ekonomicznej  

i zdrowotnej. Jednak najważniejsza była szybka reakcja i pomoc dla sektora 

usług oraz ostrowieckich przedsiębiorców i mieszkańców. Bezpiecznik, czyli 

pakiet pomocowy dla naszego miasta i mieszkańców, był programem, który 

celował tam, gdzie potrzeba pomocy była największa. Mieszkańcy doceniali to, 

że na początku, w okresie niemal całkowitego lockdownu na trzy miesiące, 

radykalnie do 1 zł za metr kwadratowy, miasto obniżyło stawki czynszu tam, 
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gdzie samorząd mógł to zrobić, tak samo jak obniżył opłaty za wodę, 

rekompensując straty Miejskich Wodociągów z kasy miasta.  

Kolejny oczekiwany i doceniony ruch to były obniżki, w zasadzie zwolnienia ze 

stawek podatku od nieruchomości. Jednak najważniejszy ruch należy uznać 

ogłoszenie 18 różnych zadań inwestycyjnych, aby nie pozwolić lokalnej 

gospodarce na zapaść.  

Rok 2020 dla naszego miasta był również niezwykle ważny i przełomowy  

z powodu działań, mających na celu wspólne zaplanowanie przyszłości 

Ostrowca Świętokrzyskiego, kierunku rozwoju i celów, które jako miasto  

i społeczeństwo chcemy w ciągu kilku najbliższych lat osiągnąć. Dziękuję za 

przystąpienie i opracowanie nowej Strategii miasta. Zaproszenie do pracy przy 

tym niezwykle ważnym dokumencie, wyjątkowego profesjonalisty i eksperta  

w tym zakresie, jakim jest Profesor Andrzej Sztando, pozwoliło nam na wspólne 

stworzenie interesującego i niezwykle pomocnego w najbliższych latach 

dokumentu. Świeże spojrzenie, przy dużym zaangażowaniu mieszkańców, stało 

się ważnym wydarzeniem w naszej najnowszej historii. Szeroka partycypacja 

społeczna, zarówno przy Strategii, ale także w ramach debaty na temat 

kierunków rozwoju miasta to coś, co cieszy. Nasi mieszkańcy pokazali, jak 

ważne są dla nich losy naszego miasta. Jako społeczeństwo uczymy się, co 

bardzo ważne, współodpowiedzialności.  

Panie Prezydencie! Dziękuję Panu za szybkość reakcji, odpowiedzialność za 

losy miasta i jego mieszkańców, ludzkie podejście przy wyjątkowym 

poszanowaniu zasad ekonomii. Ja, oczywiście, będę za udzieleniem wotum 

zaufania Prezydentowi Ostrowca Świętokrzyskiego, zatwierdzeniem 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski za 2020 rok oraz za udzieleniem absolutorium 

Prezydentowi naszego miasta, Panu Jarosławowi Górczyńskiemu, za rok 2020.  

I oczywiście, zachęcam Państwa, abyście również taki głos oddali. Dziękuję 

bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Włodzimierza Sajdę.  

Radny Wł. Sajda – Dziękuję Pani Przewodnicząca. Pani Przewodnicząca! 

Wysoka Rado! Panie Prezydencie! Panowie Wiceprezydenci! Szanowni Goście! 

Witam pracowników, naczelników i pracowników naszego urzędu. Ja sobie 

odnotowałem kilka takich, no dobrych, spraw, które zaistniały. Rok ubiegły, 

2020, był szczególnie dla naszego miasta, i jako Radnych, trudny i bez 

precedensu, pełen wyzwań. I, tak powiem, że my jako Radni, starać się 

przetrwać tak, jak robiło wiele samorządów, mogliśmy, ale na szczęście tak nie 

zrobiliśmy i wyszliśmy naprzeciw ludziom i ich potrzebom i problemom. 

Pomimo pandemii w ciągu 2020 r., podjęliśmy wiele dobrych decyzji. 

Zrealizowaliśmy budżet i na nic nie zabrakło. Wszystkie zadania miasta zostały 

wykonane. Zamroziliśmy, jako Radni i za z sprawą Pana Prezydenta, po raz 

szósty, podatki lokalne, po raz szósty z rzędu. Żadna inwestycja nie została 
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wstrzymana, a były, pozwolę sobie wymienić, a były wśród nich bardzo ważne, 

tj. blok socjalny przy ulicy Parkowej, zrewitalizowany teren z placem zabaw  

i  boiskiem przy ulicy Świętokrzyskiej, Osadowej, liczne inwestycje, remonty 

drogowe, na przykład ulica Krzemienna, Ogrodowa, Miodowa oraz  

te na Targowisku, szczególnie hala targowa, dawny ZDK, a obecnie Kino 

"Etiuda". I to najbardziej mnie i Radnych powinno cieszyć, że spłaciliśmy 

zadłużenie miasta do zera. W czasie pandemii pomogliśmy ludziom, obniżając 

cenę wody. Teraz powiem jeszcze – były zwolnienia w biznesie, biznesmeni, 

którzy prowadzą biznes, wiele osób z opłat czynszowych, podatków lokalnych, 

biznesy były zagrożone. I powiem szczerze, w środku było ogłoszone pandemii 

18 różnych inwestycji, które pobudziły gospodarkę. Dokończone zostały nowe 

drogi do nowych inwestycji i to mnie cieszy. Przeznaczyliśmy 2 mln zł na 

remonty w publicznych szkołach i przedszkolach, pomimo, że miasto musi 

corocznie dokładać z budżetu do subwencji oświatowej ponad 60 mln zł. I tu też 

cieszy w ubiegłym roku, tj. w 2020 roku, wybudowano i rozbudowano 3,5 km 

dróg, 4 km 700 m ścieżek rowerowych i 20 km zieleni drogowej. I tu cieszy,  

że Kunów, że MZK wróciło do Kunowa i to dzięki Panu Prezydentowi,  

że nareszcie to MZK się może podniesie. I tu nikt nie pamięta, ale ja to dobrze 

pamiętam. Przeglądałem papiery, że pomoc, pomogliśmy Jaślanom, z dotacją  

w kwocie 50 tys. zł na likwidację skutków huraganu i to jest chwała dla 

Radnych i dla Pana Prezydenta, dla naczelników, dla prezesów spółek i dla 

wszystkich pracowników naszego Urzędu. Serdeczne podziękowania ode mnie  

i od mieszkańców naszego miasta. Będę głosował za udzieleniem absolutorium 

Panu Prezydentowi Górczyńskiemu. Serdecznie dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Karola Wójcika.  

Radny K. Wójcik – Szanowna Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Panie  

i Panowie Radni! W zamyśle ustawodawcy, tworzenie dokumentu, czyli 

"Raportu o stanie gminy" miało wnieść więcej merytoryki do debaty,  

czy do debat nad sprawami lokalnego samorządu. W związku z tym postaram 

się odnieść do kilku bardzo ważnych obszarów naszego życia samorządowego. 

To, co w zasadzie rzuca się w oczy od razu, podczas lektury Raportu,  

to zrównoważony rozwój. Nie ma w zasadzie takiego obszaru, takiego zakresu 

działalności w naszym samorządzie, który pozostawałby na dalszym planie.  

Po drugie, ważne jest również to, że samorząd podejmował różnego rodzaju 

działania, także w tych obszarach, w tych sferach, w których widzimy kłopoty, 

może zaniedbania też w innych miejscach w kraju. Tak jest chociażby właśnie  

z budownictwem socjalnym, o czym tutaj też było przed chwilą wspomniane.  

I każde działanie, także w tym zakresie, jest niezwykle cenne i tutaj jest godne 

pochwały. Co jeszcze wyróżnia Ostrowiec Świętokrzyski, to na pewno 

nowoczesna szkoła i atrakcyjna oferta edukacyjna, widać świetną bazę 

edukacyjną. Szkoły są wyposażone w wysokiej jakości sprzęt komputerowy, 

sprzęt multimedialny, a nauczyciele, ci, którzy odnoszą duże sukcesy 
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dydaktyczne, mogą liczyć na system takiego wynagradzania motywacyjnego. 

Ponadto, do tego wszystkiego, co dobrego możemy powiedzieć o oświacie,  

to oczywiście bardzo bogate zaplecze sportowe, które zachęca również dzieci  

do aktywności fizycznej, szczególnie w tym okresie, w którym jesteśmy, kiedy, 

miejmy nadzieję, wychodzimy z pandemii, ta aktywność fizyczna jest dla nas 

niezwykle istotna. Do tego dołożymy certyfikaty językowe, zajęcia  

z matematyki, z logiki, czy wysokie stypendia. To obraz edukacji tutaj 

przedstawia się, naprawdę, naprawdę bardzo dobrze. Kolejny, bardzo istotny 

obszar, na który ja chciałbym z kolei zwrócić uwagę, to również sprawy 

związane właśnie z estetyką i z ekologią w naszym mieście. I mimo,  

że Ostrowiec Świętokrzyski to miasto w dużej mierze, która składające się  

z blokowisk, to oczywiście nie brakuje tutaj miejsc do relaksu czy wypoczynku. 

Wystarczy zwrócić uwagę na zielone wizytówki miasta, którymi, w mojej 

ocenie, są Park Miejski, czy też Park w Osiedlu Spółdzielców, w którym nie tak 

dawno temu zakończyła się rewitalizacja. Do tego wszystkiego dochodzą 

dopłaty do wymiany pieców, na bardziej wydajne i przyjazne środowisku,  

czy realizacja projektu "Ekologiczny transport miejski". To są te kolejne, bardzo 

istotne tutaj, ważne elementy. Miejmy nadzieję, że kolejne będziemy tutaj mogli 

dorzucać, do tego bardzo pozytywnego już obrazu spraw ekologicznych  

w naszym mieście. I na koniec to, co jest, myślę, szczególnie ważne dla nas 

wszystkich, ale i będzie świadczyło o przyszłości Ostrowca, to są inwestycje 

przemysłowe. I tutaj chciałbym zwrócić uwagę na działania Prezydenta 

Górczyńskiego w zakresie tworzenia kompleksu terenów gotowych  

pod inwestycje, na których sukcesywnie realizowane są kolejne przedsięwzięcia, 

realizowane przez firmy i z regionu oraz spoza naszego regionu. Jest  

to działanie o tyle ważne, że z pozytywnych jego skutków będą korzystać 

również nasze dzieci, czy też wnuki. W mojej ocenie to bardzo ważne, choć nie 

jedyne dobre tutaj obszary, które świadczą o pozytywnych zmianach  

w Ostrowcu Świętokrzyskim. I tutaj to tyle, jeśli chodzi o sprawy związane  

z "Raportem o stanie Gminy" w 2020 r.  

A teraz, jak Pani Przewodnicząca pozwoli, to odniosę się jeszcze do spraw 

związanych z absolutorium, bo chyba w tym punkcie nie będzie można zabrać 

głosu, więc ja tutaj też chciałbym parę słów powiedzieć, chociaż w pewnym 

zakresie, to też będzie powtórzenie tego, co Prezydent Górczyński już 

powiedział, ale myślę, że warto przywołać te pewne wskaźniki i tutaj jeszcze raz 

o pewnych sprawach powiedzieć, bo pamiętajmy, że ten rok 2020, to oczywiście 

jest rok z pandemią koronawirusa, ze wszelkimi możliwymi trudnościami  

i ograniczeniami dla samorządu. To też rok z dodatkowymi zadaniami, ale  

i obciążeniami jednostek samorządu terytorialnego. I w takich to warunkach 

Gmina Ostrowiec – po pierwsze: zrealizowała dochody budżetowe w wysokości 

99,26% planu, po drugie: zrealizowała wydatki budżetowe w wysokości ponad 

dziewięćdziesięciu procent, po trzecie: wypracowała nadwyżkę budżetową  

w kwocie 8 mln 630 tys. zł, i po czwarte: zmniejszyła aż o 6 mln 850 tys. zł 
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swoje zadłużenie, a z tego wynika wysokość tego ważnego współczynnika 

zadłużenia Gminy w stosunku do jej dochodów, który wyniósł jedynie 2,69%. 

Wskaźniki te świadczą o perspektywicznej gospodarce, gospodarowaniu 

środkami finansowymi Gminy w 2020 r. Warto jeszcze raz podkreślić,  

że ten plan dochodów budżetowych, w tak trudnej sytuacji, w sytuacji kryzysu 

pandemicznego, został zrealizowany praktycznie w 100%. Oszczędności 

budżetowe w wysokości aż 10 % uzyskano zaś w wydatkach budżetowych  

i takie działania, myślę, przyczyniły się, czy pozwoliły wypracować nadwyżkę 

budżetową w kwocie 8 mln 630 tys. zł. Brawo, Panie Prezydencie! Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Marcina Marca.  

Radny M. Marzec – Szanowna Pani Przewodnicząca1 Wysoka Rado! Panowie 

Prezydenci! Drodzy Mieszkańcy! Zacznę od smutnej konstatacji, mianowicie 

takiej, że szkoda, że dalej, że kolejny rok z rzędu, oprócz Radnych nikt  

z mieszkańców nie chce zająć stanowiska w sprawie Raportu Gminy, a taka 

możliwość została przez ustawodawcę przewidziana. Nie wiem, czym to jest 

podyktowane, być może strachem przed wystąpieniami publicznymi, być może 

brakiem czasu, ale wydaje się, że na sześćdziesiąt ponad tysięcy – zgodnie  

z danymi GUS-owskimi – mieszkańców, przynajmniej kilku powinno zabrać 

głos w tak ważnej sprawie. Nie wiem, tak, jak mówię, nie będę tego teraz 

analizował. Natomiast no jest, jest to trochę smutne i dla mnie osobiście, jako 

politologa z wykształcenia, który obserwuje sprawy społeczne, to trochę 

niepokojące. Nie będę się odnosił, oczywiście, do słów poprzedników, które, 

które w większości, oczywiście, uważam, że są słuszne i zwracały uwagę  

na ważne kwestie. Kondycja ogólna samorządu, pod kątem zwłaszcza 

finansowym, jest bardzo dobra więc to nie podlega dyskusji, fakty są 

niezaprzeczalne. Chciałbym natomiast odnieść się do tego, że jako Radni i jako 

samorząd, mamy oczywiście duży wpływ na to, co dzieje się w mieście, ale 

mimo wszystko, żebyśmy nie wiem co robili, i jakie wytężone poczynili 

starania, to mimo to są też czynniki egzogeniczne, czyli zewnętrzne, na które 

wpływu większego nie mamy, a to one również będą determinować to, w jaki 

sposób Ostrowiec będzie się rozwijał. I tak na przykład pomimo tego, że mamy 

bardzo dużo dobrych inwestycji drogowych i praktycznie miasto zostało już 

spięte klamrą, mowa tu, chodzi mi głównie o inwestycje drogowe, związane  

z zamknięciem północnego ciągu obwodnicy miasta, to niestety, jako samorząd 

stajemy się coraz bardziej wykluczeni tak naprawdę terytorialnie  

i komunikacyjnie przede wszystkim, z poziomu bardziej wojewódzkiego, 

regionalnego, a przede wszystkim krajowego. Ostrowiec staje się zaściankiem 

pod tym kątem i obawiam się, że niedługo, w związku z planami budowy drogi 

ekspresowej przez Opatów, to taki Opatów, nie ubliżając mu oczywiście, będzie 

dużo lepiej skomunikowany z resztą Polski niż Ostrowiec. A jak jest to ważny 

czynnik, to myślę, że nie muszę Państwu tłumaczyć. Chociażby na przykład 

takie Skarżysko. Dzięki bezpośredniemu położeniu przy S-ce powinien 
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wykorzystać ten potencjał i w przyszłości przyciągnąć do siebie dużo 

inwestycji, albo wzbudzić rozwój w wielu sektorach gospodarki, ponieważ,  

no tak naprawdę, jak ktoś jedzie dosyć szybko, to w półtorej godziny, godzinę 

czterdzieści pięć jest w stanie dojechać do Warszawy. Niestety nam to nie jest 

dane. Być może to kwestia położenia terytorialnego, być może słabego lobbingu 

parlamentarzystów świętokrzyskich. I nie chodzi mi tu tylko  

o parlamentarzystów ostrowieckich, bo, oczywiście, jest ich pewnie za mało, ale 

w ogóle o posłów i senatorów z całego regionu świętokrzyskiego. To jest drugie 

co do wielkości miasto w województwie i naprawdę bardzo prężny  

i historycznie o dużym znaczeniu ośrodek przemysłu i ja sobie nie wyobrażam, 

żebyśmy stali się, przepraszam za kolokwializm i brzydkie sformułowanie, 

"zadupiem". Na to mojej zgody nie ma. Natomiast, no niestety, jako Radni, 

żebyśmy nie wiem co, i tu Pan Prezydent, robili, to bezpośrednio tego nie 

przeskoczymy, bo nie mamy takich mocy ani finansowych, ani formalno- 

prawnych. I to jest niepokojące. Inne czynniki egzogeniczne, oczywiście, też nie 

będę się tu do nich odnosił, bo jest ich bardzo dużo. Natomiast tak sobie myślę, 

że w związku z tym, co się dzieje ostatnio na rynku nieruchomości  

i drastycznym wzrostem cen, tego, jak obserwuję, jak te ceny skaczą, co mówi 

się o tym, jak młode pokolenia tracą tak naprawdę możliwości rozwoju poprzez 

to, że już na wejściu, na "dzień dobry", po wyjściu ze studiów i wejściu na rynek 

pracy, muszą się „udrutować”, mówiąc wprost, kredytem praktycznie do końca 

swojej kariery zawodowej po to, żeby tak naprawdę spłacać mieszkanie. I tu 

wydaje mi się, że Ostrowiec ma swoją szansę rozwojową, ponieważ no jednak  

te nieruchomości, mimo, że oczywiście widzimy znaczący wzrost cen  

i w Ostrowcu, są znacznie tańsze niż gdzie indziej. Ja bym chciał zaapelować  

o to, żeby dynamicznie postawić, być może, na rozwój budownictwa, bo wydaje 

się, mogę się mylić, nie wiem, nie jestem na tyle biegły w takich sprawach, ale 

wydaje mi się, że jest to duża szansa, żeby przyciągnąć młodych ludzi do 

Ostrowca. Brakuje mi w ogóle takich magnesów przyciągania do naszego 

miasta. Kiedyś taką swoistą reklamą i to naprawdę bezpośrednio ludzie 

przyjeżdżali przecież do Ostrowca i zostawiali tu pieniądze, było KSZO 

Ostrowiec, kiedy grało po raz pierwszy jako klub z kielecczyzny, pierwszy  

w ekstraklasie piłki nożnej. Ludzie przyjeżdżali nawet z Tarnobrzega, autokary 

przyjeżdżały, by oglądać zmagania drużyn ekstraklasowych. Zostawiali tu 

pieniądze, zwiedzali Ostrowiec. Takim wyróżnikiem przez co najmniej kilka, 

jeżeli nie kilkanaście lat, była Wyższa Szkoła Biznesu i Przedsiębiorczości  

w Ostrowcu Świętokrzyskim, o czym być może mało kto pamięta, ale  

w szczytowym momencie w tej uczelni uczyło się ponad 5 tysięcy studentów,  

z czego znaczna część, lwia część, zaryzykuję takie stwierdzenie, to byli ludzie  

z zewnątrz, głównie z ościennych ośrodków typu Kraśnik, Tarnobrzeg, region 

świętokrzyski. Była to jedna z czołowych uczelni w Polsce według rankingów 

ogólnopolskich i tu naprawdę dużo ludzi przyjeżdżało na weekendy głównie,  

co prawda, bo to było szkolnictwo głównie w trybie zaocznym, ale jednak 
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zostawali tu, zostawiali tu pieniądze, jedli posiłki, zaopatrywali się  

w miejscowych sklepach. Te pieniądze zostawały w Ostrowcu. W tym 

momencie brakuje mi takich ewidentnych magnesów, a wydaje się,  

że moglibyśmy to zrobić. Znany amerykański informatyk, Alan Key, powiedział 

kiedyś, że najlepszym sposobem na przewidywanie przyszłości jest, tak 

naprawdę, jej zaprojektowanie, więc ja apeluję do nas wszystkich, do Pana 

Prezydenta, do Wysokiej Rady o to, byśmy jeszcze nie zaprzestali tych 

wysiłków, które zostały zapoczątkowane poprzez aplikacje o środki norweskie, 

kiedy to była fajna debata na temat przyszłości. Było bardzo dużo ciekawych 

głosów ludzi, którzy też dopiero w Ostrowcu się osiedlili niedawno i tam były 

bardzo ciekawe wystąpienia, zwłaszcza wielu młodych ludzi, którzy mówili,  

co ich przyciągnęło do Ostrowca, czego by się tu jeszcze można było 

spodziewać, co jest dla nich magnesem do tego, żeby chcieli się tu osiedlać, 

rozwijać, zakładać swoje rodziny i z tym miastem na zawsze związać swoją 

przyszłość albo przynajmniej na okres pracy zawodowej, więc nie zaprzestańmy 

tych wysiłków, kontynuujmy tą debatę publiczną, dlatego, że jeżeli sami nie 

zaprojektujemy tej przyszłości, zgodnie z przysłowiem przytoczonym przeze 

mnie, to obawiam się, że nikt za nas tego nie zrobi. A jednak, tak jak mówię, 

mam poczucie, że z perspektywy kraju, województwo świętokrzyskie jest trochę 

zapomniane, a Ostrowiec również w pewnych centralnych inwestycjach jest 

zapomniany. Jak widzę, jakie pieniądze spływają do Stalowej Woli, niestety, 

pewnie pod wpływem czynników politycznych, niestety, albo „stety”, zależy jak 

na to patrzeć, dla Stalowej Woli na pewno „stety”, to szkoda, że naprawdę do 

nas, do Ostrowca nie płyną takie pieniądze, za które moglibyśmy naprawdę 

jeszcze bardziej się rozwijać, bo – tak jak mówię – sami nie damy rady i to nie 

jest jakiś truizm, to co w tej chwili mówię, to wystarczy spojrzeć na to, jak się 

rozwijają południowe Włochy, a jak północne, jak się rozwijają zachodnie 

Niemcy, a jak wschodnie, mimo wpompowania wielu milionów euro,  

w niektóre ośrodki, bez konkretnych inwestycji centralnych jest bardzo trudno 

takim ośrodkom rozwijać się w takim tempie, jakby sobie tego życzyły i tego mi 

brakuje. Więc tu z poziomu meta takiego. Natomiast chciałbym się jeszcze 

odnieść, krótko, już do kilku takich szczegółowych zagadnień, które w Raporcie 

zauważyłem. I tak, na przykład z kilku takich może, delikatnie niepokojących 

rzeczy. Ja nie mówię, że niepokojących, to być może będzie czas potem na 

odpowiedzi, bo może już się coś w tej materii dzieje, to gdyby można się do 

tego później odnieść, Panie Prezydencie, o czy formie pisemnej czy ustnej, to 

bym był bardzo wdzięczny. Chodzi mi na przykład o coś takiego, że Cmentarz 

Komunalny, o czym mowa na stronie 136 Raportu, jest obłożony jak gdyby już 

w prawie 95%. Pytanie, jak my tu jesteśmy zabezpieczeni na przyszłość? No 

jednak struktura demograficzna miasta i – niestety – tragiczne wydarzenia 

ostatniego roku pandemii, sam doznałem tego na własnej skórze, ponieważ 

zmarła moja mama w październiku ubiegłego roku, spowodowały, że bardzo 

dużo, lawinowo wzrosła ilość pochówków i pytanie, jak my jesteśmy 
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zabezpieczeni, jako miasto, pod kątem jak gdyby możliwości Cmentarza, czy 

Komunalnego, czy w ogóle cmentarzy parafialnych u nas w mieście. Druga 

sprawa, która mi się rzuciła, może nie bezpośrednio z Raportu, ale przy okazji 

tak się zastanawiam, co dalej z budżetem obywatelskim, bo mam wrażenie, że 

trochę jakoś został w cudzysłowiu "zawieszony", a dobrze by było te działania 

kontynuować.  

Kolejna rzecz, na stronie 157 Raportu, czytamy o strukturze wiekowej 

budynków w zasobach komunalnych. I ona jest mocno niepokojąca, ponieważ  

z moich wyliczeń wynika, że ponad albo około 75% tych budynków to są 

budynki wybudowane do roku 1960. To już są dosyć leciwe te obiekty, 

natomiast po roku 2000 mamy za sobą zaledwie 12% obiektów. Strona 189 

Raportu mowa tam o centrum, o CIS-ie, i z tego co widzę, i tu pytanie –  czy to 

było spowodowane pandemią głównie, bo domniemuję, że tak, środki finansowe 

zabezpieczone na działanie dla Fundacji "Pomocna Dłoń" i CIS-u są  

na zbliżonym poziomie, około 650 tys. zł, jeżeli dobrze pamiętam, natomiast 

sukcesywnie spada ilość uczestników i to, co jest w roku 2020, to co było  

w roku 2020, stanowiło zaledwie jedną czwartą ilości beneficjentów, którzy 

mieli wsparcie w roku 2018. Tam było chyba dwieście dwadzieścia parę osób, 

zostało około pięćdziesięciu, tak że spadło to. No tylko, że ten rok, tak jak 

mówię, dwudziesty był dosyć wyjątkowy z uwagi na pandemię, więc być może 

tym jest to spowodowane.  

Strona 25, kwestia inwestycji zagranicznych. I tam jest bardzo ciekawy przypis, 

właśnie odnoszący się do tych czynników egzogenicznych, o których mówiłem. 

Mianowicie, jeżeli spojrzycie Państwo na tabele, współpraca z inwestorami  

w 2020 r., to mówimy o zapytaniach inwestycyjnych inwestorów zagranicznych. 

I tu przypis właśnie stanowi, że jednym z kluczowych czynników lokalizacji 

była bliskość drogi ekspresowej szybkiego ruchu oraz nieodległe plany budowy 

takowej. No to nie wymaga dalszego komentarza, o tym już powiedziałem  

w dosyć długim wywodzie wcześniej.  

Bardzo cieszy kwestia ujęta na stronie 47, mianowicie stabilne dane dotyczące 

budownictwa jednorodzinnego, ponieważ przez ostatnie 3 lata około 120 

inwestycji tego typu, budownictwo jednorodzinne – rocznie i to jest widać, że to 

są dane stabilne, więc jest to jest to bardzo pozytywny objaw, że ludzie chcą się 

osiedlać w Ostrowcu, chcą tu mieszkać, chcą zakładać swoje rodziny. Bardzo, 

bardzo mnie to cieszy. I mam jeszcze pytanie dotyczące terenu łąk za Osiedlem 

Pułanki, właściwie między Osiedlem Pułanki a „Gutwinem”, czy tam są jakieś 

plany, w najbliższym czasie rozwoju tego areału, dość sporego zresztą, jak 

wygląda zagospodarowanie tych terenów? Czy tam będzie planowane 

budownictwo jednorodzinne, czy może wielorodzinne? A może w ogóle nie jest 

nic tam planowane, także chciałbym się dowiedzieć, co z tym obszarem, 

ponieważ jest to potencjał niewykorzystany i być może są jakieś przesłanki, 

dlaczego tak się dzieje? A być może lada moment dowiemy się  

o jakichś ciekawych inwestycjach w tamtym obszarze miasta? To chyba tyle. 
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Mówiłem o tym czynniku, jeszcze już ostatnie zdanie, Pani Przewodnicząca,  

o tym czynniku wyróżniającym Ostrowiec, coś z tym magnesem i tak sobie 

myślę, że być może powrót i rozbudowa Festiwalu im. Miry Kubasińskiej –  

"Wielki Ogień", jako takiego eventu, który by przyciągał szerokie rzesze ludzi 

do Ostrowca. Być może rozbudowa naszej Pływalni "Rawszczyzna" o strefę 

bardzo fajną, taką, która by przyciągała ludzi z regionu i może nawet spoza, 

atrakcji wodnych tylko że całorocznych. To już by wymagało inwestycji pod 

dachem kolejnych milionów nakładów, ale być może to by było coś,  

co przyciągnęło by rzesze ludzi przez cały rok, nie tylko przez okres krótki letni, 

dwóch miesięcy wakacyjnych, tylko przez cały rok do Ostrowca, a być może 

rozbudowa oferty Ostrowieckiego Browaru Kultury, który już jest perełką  

i wizytówką naszego miasta. Być może rozbudowa oferty kulturalnej i wyjście  

z promocją szerzej do regionu. Dzisiaj to nie problem wsiąść samochód  

i przyjechać 80, 60, 100 kilometrów. Ludzie przyjadą, jeżeli tylko ktoś coś ich  

o tym poinformuje, że coś ciekawego się dzieje i zostawią w Ostrowcu 

pieniądze, bo, myślę, że w ten sposób będziemy zasobniejsi, będziemy się lepiej 

rozwijać. Dziękuję. Przepraszam, bo trochę długie to wystąpienie. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, Panie Marcinie,  

za obszerną wypowiedź. Zapraszam do dyskusji Radną Joannę Pikus. 

Radna J. Pikus – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo! 

Przedstawiony przez Prezydenta "Raport o stanie Gminy" ukazuje nasze miasto 

w różnych aspektach, o których tak naprawdę na co dzień nie dyskutujemy. Stąd 

też chciałabym podkreślić i zaznaczyć wszystkie kwestie, które są, są bliskie, 

szczególnie mi, ale myślę też, naszym mieszkańcom. Z budżetu Gminy  

w 2020 r. przekazaliśmy dla szpitala powiatowego kwotę 300 tys. To były 

środki dedykowane na konkretne cele: to było doposażenie szpitala, doposażenie 

lecznicy, a co za tym idzie, to jednocześnie poprawiło to jakość świadczonych 

usług. Czyli działaliśmy na korzyść naszego mieszkańca. Podjęliśmy  

to wspólnie, jako Rada, takie decyzje, pomimo, iż nie leży to tak naprawdę  

w naszym obowiązku, ale świadczy to o tym, że mamy bardzo dobrze 

poukładany budżet miasta, co pozwala nam na realizowanie polityki zdrowotnej. 

Na mnie jako Radnej mieszkającej na Osiedlu Ogrody, szczególnie ważna była 

realizacja projektu "Ogród Zdrowia" na Osiedlu Ogrody. Rozpoczęcie realizacji 

w roku 2020, zakończona oczywiście w roku bieżącym, ale inwestycja, która tak 

naprawdę jest bardzo dobrze odebrana przez mieszkańców, zarówno przez 

dzieci, młodzież, jak i przez osoby starsze, przez dorosłych. To miejsce tak 

naprawdę zostało modelowo zrewitalizowane. Jest przepięknie. Rok 2020 

zawsze będzie się nam kojarzył z pandemią, ze stresem i ze strachem z tym 

związanym. Wiele osób walczyło o swoje zdrowie. Wiele branż niestety zostało 

zamkniętych, a niektórych osób dochody zostały znacznie ograniczone i jestem 

bardzo zadowolona z faktu, że samorząd, na czele z Panem Prezydentem, 

podołał tak trudnemu wyzwaniu związanemu z zapewnieniem opieki i pomocy 

mieszkańcom naszego miasta. Szereg pomocy, nazwany "bezpiecznikiem" 
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naszego miasta, został przyjęty bardzo dobrze i bardzo wysoko oceniony.  

Co bym jeszcze chciała podkreślić, może zatrzymam się jeszcze przy szkołach, 

ponieważ nasz samorząd bardzo mocno stawia na dzieci oraz możliwość ich 

rozwoju. W roku 2020 miasto przeznaczyło 2 miliony na inwestycje  

w placówkach oświatowych. I tak, mówię tutaj na przykład o elewacji 

Przedszkola Nr 19, o wyremontowanej sali gimnastycznej w PSP nr 4,  

o remontach łazienek naszych w przedszkolach, ale przede wszystkim też o tym, 

że Gmina zakupiła prawie 500 sztuk laptopów, a w stanie pandemii, kiedy dzieci 

tak naprawdę nie miały możliwości uczestniczenia w zajęciach lekcyjnych, była 

to jedyna forma, możliwa forma ich nauki. Na koniec chciałabym dodać  

i podkreślić przede wszystkim, że miasto Ostrowiec nie ma długu. Spłaciliśmy 

wszystkie długi, zaciągnięte przez naszych poprzedników, mamy czystą kartę, 

mamy dobre perspektywy. Oczywiście, biorąc pod uwagę całokształt, będę, bez 

najmniejszych wątpliwości, głosować za przyznaniem absolutorium oraz  

za przyjęciem Raportu. Dziękuję serdecznie.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Zapraszam  

do zabrania głosu Martę Woźnicką-Kuzdak. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Bardzo dziękuję. Pani Przewodnicząca! Państwo 

Radni! Panie Prezydencie! Zgromadzeni Goście! A nade wszystko Mieszkańcy! 

To jest trudny i przedziwny, momentami smutny, a momentami tragiczny był to 

rok, to wiemy doskonale. Doceniam zatem spokój i konsekwencję w realizacji 

wytyczonych celów i strategii, które cechowały podejmowane w naszym 

mieście decyzje.  

Panie Prezydencie! Składam Panu wyrazy szacunku. Spłata zadłużenia, nie 

podnoszenie, szósty rok z rzędu, podatków, o czym zresztą wspomniał również 

Radny Włodzimierz Sajda oraz inwestycje, zarówno infrastrukturalne, ale  

i miękkie, przede wszystkim w oświatę, są faktami. Jako społecznik, osoba 

skupiona i pracująca z ludźmi, doceniam szczególnie dwa zagadnienia. W tym 

miejscu pragnę zwrócić uwagę na kwestie rozwijającego się od kilku lat 

mieszkalnictwa. Co ważne, nie jest to rozwój jednego sektora, jest to rozwój 

kompleksowy, wielopoziomowy. Sprzedawane przez nasze miasto działki pod 

budownictwo jednorodzinne, zasilają znacząco naszą tkankę społeczną do tego 

stymulowany i pobudzany przez działalność Ostrowieckiego Towarzystwa 

Budownictwa Społecznego, sektor budownictwa deweloperskiego przeżywa  

w ostatnim czasie niespotykany w naszym mieście boom. Kolejne bloki 

budowane przez prywatne podmioty i kolejne wnioski o pozwolenia  

na budowę świadczą o tym, że stajemy się, jako miasto, coraz bardziej 

atrakcyjni, zarówno dla biznesu, jak i dla kolejnych, nowych mieszkańców. 

Jednak miasto nie zapomina również o części społeczeństwa o mniejszej 

zasobności portfela. Powstają bloki i mieszkania socjalne, o dobrym, 

nowoczesnym standardzie. Dają one szansę tym, którzy, z różnych względów, 

nie mieli w życiu tyle szczęścia. Kolejne 18 mieszkań to znak takich działań  

w ubiegłym, pandemicznym roku. Podobnie zresztą jak rozpoczęta budowa 
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kolejnego już obiektu. Pragnę zwrócić uwagę i podkreślić wagę tego, że szanse 

na takie lokum mają dobrzy płatnicy, którzy regularnie uiszczają opłaty, przez 

co uczy to ich odpowiedzialności i premiuje pożądane społecznie zachowania. 

Panie Prezydencie, i tu również w imieniu własnym, jak i Ostrowczan, 

serdecznie za to wszystko dziękuję. W tym miejscu pragnę także przekazać na 

Pana ręce dwa słowa uznania dla pracowników MOPS-u, którzy w sposób 

niezwykle sprawny realizują wytyczone cele. Pomijając podstawowe zadania, 

tworzą szeroki wachlarz usług pomocowych dla najbardziej potrzebujących 

mieszkańców miasta. Realizując wiele nowatorskich zadań w sposób 

bezkompromisowy walczą z ubóstwem oraz patologicznymi postawami, ucząc 

ludzi pracy i normalnego życia. Ich zasługą jest też wyjątkowe zaangażowanie 

w walkę z pandemią. Pamiętajmy o tym, że jest to niezwykły zespół ludzi. 

Myśląc o ubiegłym  roku, dziękuję również za dobrą współpracę wielu 

podmiotom miejskim, jak również powiatowych oraz doskonałe współdziałanie 

miasta i powiatu. To sytuacja niezwykła w dziejach naszego miasta, budząca 

zwyczajną radość i wzruszenie, bo przecież nikogo nie należy przekonywać,  

że zgoda buduje, a zwłaszcza w tych trudnych czasach, czasach pandemii. 

Bardzo serdecznie dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Zapraszam  

do głosu Radną Renatę Dudę. 

Radna R. Duda – Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! 

Wysoka Rado! Mówiąc o problemach naszego miasta należy podkreślić,  

że w dalszym ciągu brakuje skutecznych działań, które prowadzą  

do zwiększenia środków finansowych z przeznaczeniem na doskonalenie 

zawodowe specjalistów. Mówimy tutaj o psychologach, o terapeutach  

i o psychoterapeutach. Praca z osobami uzależnionymi jest bardzo 

odpowiedzialna, a jej efekty widać i w odmienionym losie każdej osoby. 

Tymczasem mówi się, że w dzisiejszym czasie wielu uczniów ma lub miało 

objawy depresji, a problem ten dotyczy nawet dzieci już w wieku 

przedszkolnym. Poradnia Pedagogiczno-Psychologiczna w naszym mieście jest 

obciążona liczbą dzieci, które z niej korzystają. Należy poszerzyć zatrudnienie 

specjalistów w dziedzinie uzależnień. To nieprawda, że brakuje chętnych  

do dalszego kształcenia w naszym mieście. Według mojej oceny, brak jest  

po prostu współpracy ze strony Gminy z tymi osobami. Należy poprawić bazę 

lokalową, więcej gabinetów terapeutycznych dla dzieci i młodzieży, 

wyposażenie w sprzęt specjalistyczny do prowadzenia terapii. Dlaczego tak 

ważne jest podnoszenie kwalifikacji i umiejętności? No wszyscy wiemy, nie ma 

co ukrywać, że dobry specjalista to kluczowa sprawa, gdyż osoba bez 

doświadczenia i odpowiedniego, fachowego przygotowania, nie do końca może 

wiedzieć, jak pomóc drugiej osobie oraz jak wydobyć meritum problemu 

dziecka lub danej osoby. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Stanisława Choinkę. 
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Radny St. Choinka – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Szanowni Państwo Internauci! 2020 rok był niezwykle dynamiczny, intensywny 

i pracowity. Mimo szalejącej pandemii COVID-19 należy go uznać za dobry dla 

naszego miasta i Ostrowczan. Samorząd miejski doskonale współpracował  

z powiatowym. Mieszkańcy czynnie uczestniczyli w życiu miasta i mimo wielu 

nieprzewidzianych wydatków, w tym na pomoc mieszkańcom w dobie 

pandemii, nie zwolniliśmy tempa przy miejskich inwestycjach. Jako logistyk  

i transportowiec widzę wagę zmian, jakie zaszły w miejskiej siatce drogowej. 

Domykanie ciągu ulic zbiorczych i budowa ulicy Krzemiennej, która od 

miesiąca cieszy nas swoją jakością, rozwiązuje wiele bolączek. Nowoczesny 

ciągu ulic zbiorczych o szerokich pasach drogowych, z energooszczędnym 

oświetleniem ulicznym, ścieżkami rowerowymi, pasami zieleni, pozwala  

na szybkie przemieszczanie się pomiędzy trzema dzielnicami naszego miasta, 

dodatkowo łącząc drogi wjazdowe i wyjazdowe z miasta od strony Radomia  

i Warszawy w kierunku Bałtowa i Lipska, także też i w stronę huty.  

To, Szanowni Państwo, inwestycja usprawniająca układ komunikacyjny  

w dzielnicach Kolonia Robotnicza, Piaski-Henryków, Gutwin i Koszary, za co 

w imieniu mieszkańców serdecznie dziękuję. Ten układ ulic to także „Mekka” 

rowerzystów, którzy bezpiecznie mogą spędzać czas na ekologicznym środku 

transportu. W tym miejscu aż trudno nie wspomnieć o realizacji jednego  

z największych projektów inwestycji miejskich, czyli ekologicznym transporcie. 

Powstająca baza w pobliżu Celsa Huta "Ostrowiec" wyprowadzi obecną bazę  

i tabor z centrum, otwierając tamten teren na wiele nowych możliwości. Co 

ważne, inwestycja obejmuje również powstanie i przebudowa istniejącego 

układu dróg w najbardziej zindustrializowanej części miasta, inaczej 

uprzemysłowionej, gdzie obserwujemy wzrost wartości przemysłu. Nowe drogi, 

które już wkrótce zostaną wybudowane przy współpracy z powiatem, zwieńczą 

dzieło. Ale to, Szanowni Państwo, świadectwo przemyślanej wizji rozwoju 

miasta oraz ekologicznej świadomości i odpowiedzialności. Będąc 

Przewodniczącym Rady Osiedla "Koszary", muszę z przyjemnością przekazać 

wyrazy uznania i słowa pochwały ze strony mieszkańców, którzy widzą, jak 

bardzo zmienia się na lepsze nasza dzielnica. Rondo przy Bałtowskiej, ulica 

Krzemienna, a także przywrócenie miastu terenu wokół huty i stworzenie tam 

profesjonalnego kompleksu inwestycyjnego robi wrażenie, a co najważniejsze, 

przyniosło nowe miejsca pracy. Nowe podmioty inwestujące bądź reinwestujące 

w naszym mieście to coś, czego nam, jako miastu, wyjątkowo potrzeba,  

a mieszkańcy Osiedla "Koszary" już widzą zmiany na lepsze, jakie nastąpiły na 

naszym osiedlu. Mamy nadzieję na kontynuowanie prac w kolejnych latach tak, 

aby mieszkańcy każdej osiedlowej ulicy i uliczki mieli swój udział w dalszym 

rozwoju osiedla, a tym samym cały czas poprawiać wizerunek całego miasta,  

co dostrzegają również osoby przyjeżdżające do Ostrowca Świętokrzyskiego. 

Panie Prezydencie, dziękuję za tworzenie klimatu sprzyjającego rozwojowi 

miasta, nowym inwestycjom oraz szeroko rozumianego mieszkalnictwa, co jest 
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jednym z głównych czynników miastotwórczych. Natomiast jako osoba 

zawodowo związana z Miejskim Zakładem Komunikacji muszę wyrazić,   

w imieniu własnym oraz naszej załogi, wdzięczność i słowa podziękowania  

za powołanie Miejskiego Zakładu Komunikacyjnego, kontynuującego rolę 

naszego miejskiego przewoźnika oraz całkiem sporego pracodawcy. Doceniamy 

również zawarte porozumienia z gminami ościennymi: ubiegłoroczne  

z Kunowem, a obecnie z Ćmielowem, to impuls do rozwoju naszej Firmy, 

lepsze warunki komunikacji dla mieszkańców Ostrowca Świętokrzyskiego  

i powiatu, a także wkład w ochronę naszego środowiska. Wspomniane kwestie 

to jednak tylko wycinek z wielu kwestii, które w kontekście 2020 roku mogą 

być naszym wspólnym powodem do dumy, nas jako Radnych, ale myślę,  

że i również i mieszkańców Ostrowca, tworzących ostrowiecką wspólnotę. 

Oczywiście, będę głosował za udzieleniem Panu Prezydentowi Jarosławowi 

Górczyńskiemu, wotum zaufania i udzielenia Mu absolutorium za 2020 rok. 

Pani Przechodząca, dziękuję za udzielenie głosu.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Mateusza Czeremchę.  

Radny M. Czeremcha – Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Panie 

Prezydencie! Szanowni Mieszkańcy! Jak już zauważył Pan Radny Marcin 

Marzec, niestety, mieszkańcy naszego miasta nie skorzystali z okazji dyskusji 

nad Raportem o stanie miasta. Trudno jest powiedzieć, jakie są przyczyny, 

natomiast objętość tego dokumentu, który otrzymaliśmy, który liczy ponad 250 

stron, być może to stanowiło pewną przeszkodę, bo, no, myślę, że i Radni mieli 

też kłopoty, problemy, żeby przebić się przez tak opasły dokument. Dla 

porównania można, należy powiedzieć, że "Raport o stanie miasta Łodzi", 

drugiego ośrodka miejskiego w naszym kraju, liczy sto kilkanaście stron,  

a "Raport o stanie miasta Warszawy", jest to szczególne miasto, stolica naszego 

kraju, miasto, które dzieli się na wiele dzielnic, które mają status gmin  

z własnymi burmistrzami, Raport o stanie naszej stolicy liczy 154 strony. 

Dodatkowo w tym raporcie jest wiele odniesień do miast innych aglomeracji, 

innych metropolii na naszym kontynencie. Jeżeli już czytamy ten Raport,  

to, niestety, jest w nim wiele powtórzeń i pomyłek. Na stronie 20 czytamy,  

że nasze miasto liczyło w roku 2020 – 68 338, 68 tysięcy, przepraszam, 338 

osób. No niestety, nie jest to prawdą, bo jak donosi Główny Urząd Statystyczny, 

w roku 2020 tych mieszkańców było o blisko tysiąc osób mniej, a dokładnie 

było tych osób 67 404. Jak donoszą media, a konkretnie pani red. Anna 

Śledzińska, w naszym mieście w przeciągu ostatnich 5 lat liczba mieszkańców 

spadła o 6 400. Jest to procentowo największy spadek spośród wszystkich miast, 

będących stolicami powiatów w naszym województwie, czyli jesteśmy miastem, 

które się wyludnia w najszybszym tempie z całego województwa i tutaj już czy 

położenie naszego miasta, takie miejsce peryferyjne, które może też mieć 

pewien wpływ, no nie jest jedyną przyczyną, bo jest wiele takich miast: 

Kazimierza Wielka, Końskie, Busko-Zdrój, które również nie są tak 
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skomunikowane jak Ostrowiec, ale nie wyróżniają się w aż tak szybkim tempie. 

W naszym mieście w roku 2020 urodziło się tylko 221 dzieci. W roku 2019 było 

ich 277, w 2018 –  345, w 2017 – 325. Sama piramida demograficzna wygląda, 

no, niekorzystnie, bardzo niekorzystnie. Największy udział w populacji naszego 

miasta to ludzie w wieku od 60 do 70-tego roku życia. Pewnych procesów, które 

się zadziały w latach poprzednich, no, nie zatrzymamy. Ale cieszy to, że autorzy 

tego Raportu, w tym Pan Prezydent, wreszcie dostrzegli, że nasze miasto boryka 

się z takimi problemami demograficznymi. No niestety, skala tych problemów 

jest największa w naszym województwie. Również, jeśli chodzi o pewne zapisy, 

które się powtarzają, bodajże o "bezpieczniku" ostrowieckim przeczytamy co 

najmniej trzy razy na kartach tego Raportu. Trzy razy dowiemy się, że 

mieszkańcy skorzystali z obniżek opłaty za wodę, gdzie ta opłata została 

obniżona z 4 zł bodajże do 1 zł na okres trzech miesięcy, natomiast nie dowiemy 

się, ile płacili za odprowadzanie ścieków. Za odprowadzanie ścieków 

mieszkańcy płacili blisko 6 złotych i tutaj już żadnej bonifikaty nie otrzymali. 

Tak, że ten Raport nie jest takim dokumentem, który rzetelnie przedstawia 

sytuację w naszym mieście. Jeśli chodzi o ilość działek pod zabudowę 

mieszkaniową, sprzedanych w naszym mieście, tutaj również, jak czytamy, to 

czytamy, że miasto jest liderem, natomiast nie dowiemy się, ile to miasto takich 

działek sprzedało. Czyli często brakuje mierzalnych czynników, często te 

twierdzenia nie są poparte żadnymi konkretnymi, twardymi danymi. No w tym 

fragmencie, gdzie czytamy, że miasto jest liderem sprzedaży działek pod 

zabudowę, dowiadujemy się, ile wydano, ile Starostwo Ostrowieckie wydało 

decyzji o warunkach zabudowy, tak jakby sugerując, że te warunki zabudowy 

były wydawane właśnie na działki sprzedane przez miasto. Tak, że tutaj, myślę, 

że, jeszcze raz powtórzę, znacznie więcej rzetelności by się przydało. Można by 

powiedzieć, że ten Raport jest taką kompilacją pomyłek, półprawd i nieścisłości. 

Na stronie 20, tam, gdzie pomyłka, jeśli chodzi o liczbę mieszkańców, 

dowiadujemy się, jaka jest stopa bezrobocia w skali kraju, w skali 

województwa. No niestety, nie dowiemy się, jak ten wskaźnik bezrobocia 

wygląda w naszym mieście. Stąd też trudno jest pozytywnie ocenić samo to 

wydawnictwo, sam Raport, pomijając fakt, że wiele danych w nich się nie 

znalazło.  

Cóż tu można jeszcze powiedzieć? No, jesteśmy miastem, które się najszybciej 

traci mieszkańców. Liczba emigracji jest bardzo duża z naszego miasta. Sama 

struktura demograficzna będzie, no i, niestety, już determinowała w dużym 

stopniu przyszły rozwój naszego miasta. Brakuje pomysłu na to miasto, Panie 

Prezydencie. To nasze miasto. Trudno jest znaleźć jakiś jeden taki mocny, jedną 

bardzo mocną stronę naszego miasta i myślę, że należałoby nad tym pracować, 

żeby właśnie nasze miasto na arenie naszego kraju promować, i tutaj szukając 

jak najsilniejszych stron naszego miasta, w tym kierunku idąc. Przodujemy za 

to, jeśli chodzi o zarobki prezesów spółek miejskich. Tutaj, z roku na rok, te 

liczby to są porażające. W roku 2020 prezesi zarabiali po trzysta trzydzieści 
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tysięcy złotych w skali roku, znacznie więcej właśnie niż prezesi spółek  

w największych miastach: w Warszawie, w Łodzi, w Krakowie, czy we 

Wrocławiu. No jest to sytuacja, no niezrozumiała. Panie Prezydencie, czy  

w podobny sposób Pan dba, czy prezesi tych spółek w podobny sposób dbają  

o swoich pracowników? Otóż nie, bo średnie wynagrodzenie w naszym mieście 

jest bardzo niskie, wynosi w granicach 75% średniego wynagrodzenia w skali 

kraju i tutaj jest właśnie jedna z przyczyn, dlaczego nasze miasto tak szybko 

traci mieszkańców. Podsumowując, niestety, nie będę mógł głosować za 

udzieleniem wotum zaufania Panu Prezydentowi. Tyle na tą chwilę, dziękuję 

bardzo za uwagę.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Zapraszam do głosu 

Radnego Artura Zawadzkiego.  

Radny A. Zawadzki – Dziękuję, Pani Przewodnicząca. Pani Przewodnicząca! 

Wysoka Rado! Panowie Prezydenci! Szanowni Goście! Drodzy Mieszkańcy! 

Trudno mi w tej chwili zebrać myśli po poprzedniej wypowiedzi. Takiego 

Raportu chyba może nam pozazdrościć większość gmin w Polsce i to dzięki 

chyba działaniu nie tylko dwudziestego roku, ale i poprzednich lat Pana 

Prezydenta i Rady Miasta, dzisiaj możemy się poszczycić taką sytuacją  

w Gminie. Przede wszystkim najważniejsze w tym jest to, że cały wizerunek 

Ostrowca Świętokrzyskiego jest dobrze odbierany przez mieszkańców.  

To widać, te zmiany, i to mieszkańcy, że tak powiem, wydali opinię na temat 

tego Raportu. Ja się cieszę, bo wszystkie jakieś zamierzenia, które wspólnie  

z Radą Miasta, z Panem Prezydentem robimy, są sukcesywnie robione.  

To wiadomo, że budżet nie jest z gumy, nie jesteśmy w stanie wszystkiego od 

razu zrobić, ale po kolei, powoli, robimy, to mi się wydaje, to jak najlepiej.  

To również jest zauważalne przy zakupach terenów, które  pozyskujemy 

corocznie do zasobów Gminy. To budowa mieszkań socjalnych, też wielkie 

podziękowania dla Pana Prezydenta, że te bloczki u mnie, na ulicy Parkowej, 

czy Osadowej, są remontowane i to dla mieszkańców tych może mniej 

uboższych, ale dla mieszkańców. Infrastruktura drogowa. Wiadomo, że też 

chcielibyśmy wszystkie drogi wyasfaltować, ale to potrzeby, które są, 

przerastają ten budżet, bo wiemy, przy ostatnim rozdaniu na drogi 

samorządowe, że powiedzmy, że lekko zostaliśmy pominięci przez władze 

wyższe, ale własnym sumptem, dla naszych mieszkańców, budujemy, robimy, 

jak najlepiej, jak możemy najwięcej. I tyle w telegraficznym skrócie. Dziękuję. 

Będę głosował za absolutorium. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę o zabranie 

głosu Radnego Andrzeja Pałkę.  

Radny A. Pałka – Dziękuję za głos, Pani Przewodnicząca. Pani Przewodnicząca! 

Panie Prezydencie! Panowie Wiceprezydenci! Mili Goście! Koleżanki, Koledzy 

Radni oraz Internauci! W tej wypowiedzi na temat Raportu będę chciał również 

dziękować za określone punkty. Oczywiście, nie wszystkie wymienię, ponieważ 

moi przedmówcy już wiele na ten temat mówili, co niektóre, tylko jeszcze 
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podkreślę. Wrócę do takiego czasu, kiedy pandemia objęła nasz kraj. I ten 

"bezpiecznik" dla jednych może to być, jak to się mówi, różnie określone,  

a jednak poprawiło to, po pierwsze, byt mieszkańców i nieważne, czy mieszkał 

w bloku, czy w domku jednorodzinnym, a kondycja spółek tak Miejskich 

Wodociągów i Kanalizacji, jak i również MEC-u, uporała się z tym problemem. 

Ja wiem, że człowiek z natury jest taki, że jak dają palec, sięga po rękę, jak 

dadzą rękę, potrzebne jest ramię. Myślę, że w miarę możliwości, udało się to 

zrobić. Należymy do rzadkości, jeśli chodzi o gminy w kraju. Podatki, proszę 

zwrócić uwagę, podatki a nasi przedsiębiorcy. Jako przykład zwrócę tylko 

uwagę, jak wyglądały środki przeznaczone, oczywiście, podatek od środków 

transportu. No przecież bardzo drastycznie, było to przykładem również i dla 

innych jednostek samorządowych, że można w ten sposób podtrzymać, w tak 

trudnym czasie, przedsiębiorczość, a ci, zarazem zatrudnienie u siebie, a więc  

i z tym bezrobociem byłoby bardziej krytycznie, gdyby tego ruchu nie było. 

Proszę zwrócić uwagę również, Mili Państwo, na właściwą gospodarkę 

finansową Gminy. Z takim przykładem powiem tylko tyle, z moich to 

spostrzeżeń, że przez to, że jest to we właściwy sposób prowadzona,  

w przemyślany sposób, a więc również udało się spłacić również i zadłużenie. 

Chwała takiemu działaniu. Uznanie również działań Pana Prezydenta na niwie 

samorządów z całej Polski. Toż przecież właśnie Pan Prezydent prezentując całą 

gminę, zdobywał laury, którym by się tak samo śniło, żeby gdzieś tam trafiło.  

A jednak trafiło to do Ostrowca Świętokrzyskiego, do Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski. Zwróćmy uwagę, jak wygląda wspieranie osiągnięć w oświacie. 

Doceniono w pierwszej kolejności pracę nauczyciela, trenera, mistrza, a dalej to, 

co już doświadczamy, już uznano również o, te diamenty, które ci mistrzowie 

szlifowali, to też i młodzież też to odczuje. Popatrzmy również, zatrzymał się 

temat tak ciężki, kiedy reformowano system oświaty, kiedy zniknęły gimnazja, 

kiedy gros nauczycieli, pracowników oświaty stanęło u progu bezrobocia. 

Popatrzmy, udało się to utrzymać, przetrwać i funkcjonuje to dalej. Kolejny 

temat, za co należy dziękować Panu Prezydentowi i całemu zespołowi, bo na to 

się składają również prace całego zespołu pracującego pod, już tak nazwę, jako 

dyrygenta, pod batutą Pana Prezydenta, wszystkich pracowników także 

pracujących w Gminie, jak również w spółkach podległych Gminie. 

Pozyskiwanie gruntów na rzecz zasobu Gminy oraz sprzedaż na działki, jak  

i budowlane, również inwestycyjne. Jeżeli powiem, że rok ubiegły to jest ponad 

200 pozwoleń na budowę, nie będę mówił, ile sprzedano, bo to chyba nie w tym 

rzecz jest. Patrzymy, ile zawiązuje się już rodzin, które chcą właśnie mieszkać, 

mimo takiej sytuacji, jaką określali moi tam niektórzy, przedmówcy, sytuacji. 

Estetyka w całym mieście, często krytykowana, że kwiaty na rondzie i tak dalej. 

Mili Państwo, a jak jeździmy po innych miastach, na co zwracamy uwagę? Ano 

właśnie na te elementy, a przecież patrząc na naszą nawet ulicę, na nasze ronda, 

to można by powiedzieć, że ulica Sienkiewicza to jest taka, nazwijmy,  

w naszym wydaniu – duże słowo wymienię – promenada i te lampy i te, prawda, 
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ławki, i ta zieleń, i jak to kolorowo, czyli kwiaty. Myślę, że to cieszy oko i tak 

powinniśmy to wspierać. Dobrze, bo to dzięki służbom, jakie między innymi 

prowadzi Zakład Usług Miejskich, bardzo ładnie się prezentuje. Pan Dyrektor 

Dybiec, również jego Zastępca i cały zespół, pracują. Można tylko powiedzieć, 

że chyba tam zweryfikują troszeczkę czas podlewania, bo rzeczywiście,  

tu nawet zwracaliśmy na to uwagę. Pomoc dla oczywiście powiatu, i oczywiście 

nie można zapomnieć, dla województwa świętokrzyskiego. No dobrze by było 

to odwrócić w drugą stronę, żeby i Pan Marszałek, Pan Wojewoda, takie miasto 

jak Ostrowiec Świętokrzyski, druga metropolia, oczywiście w województwie 

świętokrzyskim, jedna z centralnego, jedno z miast Centralnego Okręgu 

Przemysłowego, nawet historycznie podtrzymać. I bardzo byłoby ciekawe 

rozwiązanie, gdyby nawet ta obwodnica, jak jest w okolicy Opatowa, 

przebiegała z tej strony, łatwiej może by było o szybki transport. I tak jak już 

koledzy wspominali wcześniej, na pewno jak jest szybki transport, szybkie 

przemieszczanie, to i rosną szybciej inwestycje. Panie Prezydencie, jak 

wspomniałem, podziękowanie również dla Pana Zastępców, dla Pana Skarbnika, 

który zawsze się mówi, że to jest taki, który trzyma grosz, a jednak, dla Pani 

Sekretarz i całego zespołu, jakim Pan zarządza. Trzeba tu wspomnieć również, 

Panie Prezydencie, ma Pan bardzo ciekawą osobowość i cechy charakteru, 

godną naśladowania przez innych. Potrafi pan zaoszczędzić i trafnie lokować  

te środki, co cieszy mieszkańców naszego miasta, a tym bardziej mojego 

osiedla, którego mam przyjemność kierować, bo jestem Przewodniczącym 

Kolonii Robotniczej. Potrafi Pan dobrać sobie zespół do pracy i z nim 

współpracować, osiągać osiągnięte sukcesy. Myślę, że będą przełożone  

na docenienie i gratyfikacje pracowników Urzędu. Chciałbym zwrócić uwagę, 

bo tak padły jeszcze słowa, a muszę się do tego odnieść, ponieważ ja trochę 

inaczej ten Raport odbieram. Dobrze, że jest obszerny, bo świadczy o tym,  

że spółki, że jednostki budżetowe pracują i mają się czym pochwalić  

i to powinno, jak to się mówi, każdemu przyświecać. Nie sztuka na jednej 

stronie napisać, że taka spółka istnieje, dochody ma takie, rozchody ma takie, 

straty wymieni i może jeszcze poda ilość zatrudnionych – i na tym skończyć.  

My jesteśmy chłonni tej wiedzy, bo nie wszędzie może trafimy. Mieszkańcy  

to samo. My, na radach osiedlowych, na zebraniach, oczywiście takie 

dokumenty udostępniamy i kto zechce, może brać udział. To, że nie bierze 

udziału nie będę usprawiedliwiał, ale po pierwsze aura jest taka, 35 stopni daje 

się we znaki, nawet i nam w cieniu. Myślę, że i po drodze też, ale ludzie  

to znają, to cieszą, bo gdyby było niezadowolenie, tych ludzi mielibyśmy tutaj 

mnogo. Jak pamiętamy, co niektóre, oczywiście, sesje Rady, gdzie 

niezadowoleni przyszli tutaj protestować w taki, czy inny sposób. Przecież tego 

nie było, mimo tak ciężkiego czasu. Panie Prezydencie, tak jak wspomniałem, 

wielkie słowa podziękowania, wielkie słowa uznania dla Pana, całego zespołu, 

jakim Pan kieruje i tych, których Pan powołał w terenie, to godne naśladowania, 

powtórzę się raz jeszcze i myślę, że tak dalej będzie trwało. Ja na pewno będę 
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głosował tak, jak już mi mieszkańcy też podpowiadają mojego osiedla, 

oczywiście, za uznaniem wotum zaufania, dla Pana pracy i całego zespołu. 

Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę o zabranie 

głosu Radnego Mariusza Łatę. 

Radny M. Łata – Dziękuję Pani Przewodnicząca. Szanowni Państwo! Pani 

Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo! Moje wystąpienie  

modyfikowałem pod kątem wystąpień poprzedzających moje, gdyż Radni 

poruszali tematy, które ja chciałem poruszyć, ale na pewno chciałbym 

podziękować osobom, które zwróciły na dobre aspekty, które zadziały się  

w minionym roku. Nie będę tutaj oryginalny i powiem, że w bardzo trudnym 

roku. Natomiast również odnośnie kształtu Raportu. Mnie osobiście bardzo 

cieszy zmiana optyki przez Radnego Mateusza Czeremchę, które nie porównuje 

już Raportu ostrowieckiego do Stalowej Woli, tylko do Raportu przygotowany 

przez służby Prezydenta Trzaskowskiego i Prezydent Zdanowskiej. Dziękuję 

bardzo, bo trzeba równać do najlepszych i myślę, że tu jest dobry trend. 

Szanowni Państwo! Ten rok 2020, przede wszystkim był rokiem i czasem próby 

i wyjątkowego sprawdzianu tego, jak miasto, samorząd, ale i lokalna wspólnota, 

jesteśmy przygotowani na nadchodzące trudne czasy, już po pandemicznej 

rzeczywistości, w których, mam wrażenie, że sfera rządowa pozostawia 

obywateli, niestety, samych sobie. Wydawane i podejmowane decyzje, 

komunikaty, w żaden sposób nie dawały i nie dają obywatelom jakiegokolwiek 

poczucia bezpieczeństwa, a na dodatek chaos informacyjny, brak decyzyjności, 

decyzje sprzeczne, komunikaty sprzeczne, to obraz naszego państwa w 2020 r. 

Co więcej, ekonomia pokazuje, że zwalnia. Już widać w wielu aspektach, 

negatywne skutki, czego mogliśmy doświadczyć w ciągu całego dwa 2020 r.,  

a zwłaszcza w ostatnim, pierwszym kwartale 2021. Ale wróćmy tutaj  

do naszego miasta. Jaki jest Ostrowiec Świętokrzyski? Jaki był dla nas, 

mieszkańców, ten miniony rok? Według mnie i nie tylko mnie, bo doświadczam 

tego w wielu rozmowach z mieszkańcami, mimo wielu wyzwań, nasze miasto  

w ubiegłym roku wyszło obronną ręką. Myślę, że stając się silniejsi jako 

wspólnota, ale także ważny ośrodek w regionie i północnej części województwa, 

przejęliśmy rolę lidera proponującego nowoczesne rozwiązania, mające na celu 

rozwój tej ważnej, z punktu widzenia gospodarczego, części Świętokrzyskiej 

Ziemi. Utworzony w ubiegłym roku Miejski Obszar Funkcjonalny, tak zwane 

Miasta Północy, to nasza odpowiedź, nasz głos, który, mam nadzieję,  

że zostanie usłyszany przez coraz częściej pomijające nasze miasto, władze 

centralne. Ostrowiec Świętokrzyski, za co kieruję słowa uznania na Pana ręce, 

Panie Prezydencie, w obrębie granic naszego miasta i na gminnych odcinkach, 

w minionym roku wzbogacił się o wiele ważnych, można powiedzieć, 

strategicznych odcinków, które zostały już zakończone, albo przy których prace 

trwają i znacząco zmienią, zmieniają układ komunikacyjny naszego miasta.  

Po zakończeniu przebudowy Denkowskiej, Furmańskiej, Krzemiennej,  
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po otwarciu terenów inwestycyjnych, można z dumą powiedzieć, że to, co było 

w naszym zakresie, zostało w strategicznych punktach miasta zrealizowane. 

Jednak znane nam są od lat bolączki, że mimo wielu starań, nadal nierozwiązane 

są i wracają jak bumerang: droga 754, mający się niebawem rozpocząć piąty 

etap ulicy Zagłoby. Ale padło tutaj, z ust kilku osób: duża obwodnica Ostrowca 

Świętokrzyskiego, co w znaczący sposób blokuje rozwój naszego miasta. 

Dlatego nie pozostaje mi nic innego, jak w tym momencie wywołać do tablicy 

moich oponentów. Panowie i Panie z partii rządzącej w naszym kraju. Gdzie są 

parlamentarzyści z Ostrowca Świętokrzyskiego, Ziemi Świętokrzyskiej?  

Co zrobili w temacie budowy najważniejszej dla naszego miasta drogi, 

obwodnicy, która może włączyć nasze miasto powstającą w sieć TEN-T, czyli 

sieć najważniejszych korytarzy w kraju i Europie. Od jej powstania zależy nasze 

być albo nie być, być, albo nie być dla Ostrowca Świętokrzyskiego, dla jego 

przyszłości. Myślę, że pochodząc z Ostrowca należy coś w tym temacie zrobić  

i nie wystarczy pokazywać się na otwarciach miejsc, nowych miejsc w innych 

częściach województwa świętokrzyskiego, bo tu, na miejscu, powinni wszyscy 

być i tutaj stawać – w cudzysłowie – na głowie, by realizować strategiczne cele 

dla naszego miasta. Pomoc przy realizacji tej strategicznej dla nas, a co 

najważniejsze, lata temu już, zaprojektowanej inwestycji, stałoby się wyrazem 

szacunku dla nas i dla wszystkich swoich wyborców, dla wszystkich 

mieszkańców naszego miasta i powiatu. I W tym miejscu znowu sobie pozwolę, 

muszę pozwolić, by nie wspomnieć i odnieść się do powracającej co roku, jak 

zły omen, kwestii Stalowej Woli, której prezydent, związany z obozem 

rządzącym, co i rusz doświadcza łaski, ale jednak przy okazji coraz bardziej 

zadłuża swoje miasto. Czy to jest wyraz odpowiedzialności? Śmiem wątpić. 

Dlatego, Panie Prezydencie, z całym szacunkiem, chylę czoła i składam wyrazy 

uznania za konsekwentnie już siódmy rok realizowaną politykę finansową.  

I powtórzę tutaj za poprzednikami – brak zadłużenia, które ostatecznie udało się 

w tym roku spłacić, pozwala nam, a przede wszystkim Ostrowczanom, śmiało 

patrzeć w przyszłość. Jest się czym chwalić, bo zamiast gigantycznych odsetek 

wypłacimy najlepszym ostrowieckim uczniom dziesięciotysięczne stypendia. 

Taka informacja już odbiła się szerokim echem w całym kraju, a nasze miasto 

stawiane jest w tej dziedzinie, no nie oszukujmy się, za wzór, podobnie jak inne 

rozwiązania z zakresu edukacji najmłodszego pokolenia. Bardzo ważne jest,  

że miasto musi corocznie dokładać do subwencji światowej, ze swojego 

budżetu. Padły tu już te słowa około 30 milionów, ale mimo to, w 2020 roku 

udało się zrealizować, o czym też już wspomnieli poprzednicy, w gminnych 

placówkach oświatowych, za ponad 2 mln remonty. To tylko jednak fragment 

podejmowanych działań miastotwórczych, podobnie jak cała sfera 

mieszkalnictwa jednorodzinnego, o którym też już wszyscy poprzednicy 

praktycznie wspominali. Moi poprzednicy również mówili o tym, kilkukrotnie, 

kilkunastokrotnie może nawet, ale ja też chylę czoła i muszę podziękować  

za "bezpiecznik" dla Ostrowca Świętokrzyskiego. Za to, słyszy się w wielu 
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miastach, powiedzenie "chapeau bas" – czapki z głów po prostu przed decyzją, 

jaką Państwo w Ostrowcu podjęli. Ten "bezpiecznik" to przecież kompleksowy 

plan wielopłaszczyznowych działań, który pozwolił wielu firmom i podmiotom 

przetrwać ten najtrudniejszy czas. Maseczki zakupione w lokalnych szwalniach, 

redukcja opłaty za wodę i czynsz w gminnych lokalach, zwolnienie z opłat, nie 

podnoszenie lokalnych podatków, to realne, bardzo realne i bardzo konkretne, 

niosące wymierne korzyści rozwiązania. Równie ważna była komunikacja  

z mieszkańcami za pomocą ulotek, plakatów, banerów na przystankach. 

Dowiadywali się oni o najważniejszych zamierzeniach, informacjach, a także 

dostawali konkretne sposoby postępowania w sytuacjach kryzysowych. Taka 

forma komunikacji i współpracy z mieszkańcami przynosiła i przyniosła efekty 

w postaci dużego zaangażowania Ostrowczan w proces planowania wspólnej 

przyszłości. Projekty, które pozwoliły stworzyć bank pomysłów, udział  

w debacie przy funduszach norweskich oraz prace przy opracowaniu Strategii 

pokazały, że mamy na kogo liczyć i dla kogo pracować. Jak wiadomo, tutaj 

trochę biblijnie zabrzmi, po siedmiu tłustych muszą nadejść i lata chude. Dobry 

czas, wykorzystany przez samorząd ostrowiecki wykorzystany na kumulację 

zasobów na poprawę efektywności i wielu obszarach, i kiedy przyszła 

pandemia, mogliśmy ulżyć mieszkańcom, dzięki tej konsekwentnej polityce 

Prezydenta i jego służb, przy nie zadłużaniu i schodzeniu z zadłużenia. To tylko 

dzięki temu można było ulżyć mieszkańcom oraz naszym przedsiębiorcom.  

I w tym momencie należą się słowa podziękowania dla Prezydenta, szczególnie 

za rozwagę i myślenie nie tylko tu i teraz, ale przyszłościowe myślenie, a nie 

życzeniowe. A nie życzeniowe. Doceniam kompleksowy rozwój naszego 

miasta, w sferze infrastruktury, budownictwa, edukacji, kultury, sportu  

i rekreacji oraz w szeroko rozumianej dziedzinie społecznej. To wiele znaczy,  

a efekty sami Państwo widzicie, że są. Panie Prezydencie! Pani Przewodnicząca! 

Wysoka Rado! Jako Klub KWW Jarosława Górczyńskiego muszę stwierdzić, 

musimy stwierdzić, że realizacja budżetu w 2020 roku przebiegła prawidłowo. 

Dzięki temu Ostrowiec Świętokrzyski posiada płynność finansową  

i w przeciwieństwie do wielu samorządów, w tym z naszego, całkowicie 

bliskiego sąsiedztwa, nie zagraża nam żadna katastrofa budżetowa. Co ważne  

z punktu widzenia wielu grup, szósty z rzędu nie ponieśliśmy lokalnych 

podatków, a jako samorząd możemy się pochwalić również, że dobra kondycja 

finansowa pozwoliła na pomoc innemu, dotkniętemu huraganem samorządowi, 

czyli wspomnianej tutaj Gminie Jasło. Bo zgoda buduje. Ważna jest empatia, 

szacunek dla siebie i innych oraz brak przemocy. Dlatego, w imieniu własnym 

oraz Klubu Radnych KWW Jarosława Górczyńskiego, wnioskuję  

o zatwierdzenie sprawozdania finansowego oraz udzielenie absolutorium  

dla Prezydenta oraz, oczywiście, wotum zaufania. Dziękuję bardzo za uwagę. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę o zabranie 

głosu Radnego Dariusza Kaszubę. 
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Radny D. Kaszuba – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Wysoka Rado! 

Szanowni Państwo! Pod koniec wypowiedzi nie powtórzyć elementów 

akcentowanych przez moich przedmówców, bo faktycznie lista życzeń  

w stosunku do naszego miasta jest dość długa. Niemniej jednak dyskutujemy 

nad rokiem 2020, a więc rokiem minionym. Oczywiście, jeżeli chodzi o takie 

wrażenia na gorąco, to modyfikując, albo wykorzystując fragmenty niektórych 

wypowiedzi, muszę dodać, że w przypadku wielu aspektów, opisanych  

w Raporcie, informacje tam zawarte budzą uznanie i zadowolenie. Mogę  

to powiedzieć jako pedagog i nauczyciel, ponieważ 25 lat blisko 

przepracowałem w jednej szkole, szkole gminnej i widziałem, jak się zmienia. 

Widzę, jak się zmieniają  szkoły podlegające Gminie i zauważam zmiany, które 

dotyczą nie tylko infrastruktury, ale także osprzętowania, wyposażenia, także 

kwestii remontów. To jest ogromny plus, bo wszyscy doceniamy stypendia, 

certyfikaty, wyróżnianie, ulepszanie bazy. Niemniej jednak – tak ,jak 

wspomnieli moi przedmówcy – generalnie brakuje w naszym mieście jeszcze 

jednej placówki, którą jest publiczny żłobek. Wspominał o tym Radny Artur 

Głąb i wydaje mi się, że do tego tematu należałoby wrócić, bo jeżeli stawiamy 

na jednak rozwój rodzin, młodych rodzin osiedlających się w naszym mieście, 

trzeba by także im zapewnić alternatywę, jeżeli chodzi o miejsca opieki nad ich 

najmłodszymi pociechami.  

Szanowni Państwo! Radny Marzec zauważył również to, co mnie nieco 

zaniepokoiło, dlatego, że Raport, który mamy przed sobą za rok 2020, jest 

bardzo Raportem obszernym i tutaj padły porównania do innych miast. 

Rzeczywiście, można to chyba zrobić w formie bardziej skondensowanej, 

bardziej skomasowanej, ponieważ, no dziwimy się i to Pani Przewodnicząca 

również podała tę informację, że nie zgłosił się nikt z mieszkańców, który mógł 

w dzisiejszej debacie nad Raportem, nad stanem Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski uczestniczyć. No lektura ponad 250 stron może zniechęcać już na 

wstępie. Ja tylko przypomnę, że w roku 2018 tych stron było 156, w 2019 – 207, 

zaś obecnie mamy ponad 250 ,więc jest to chyba ilość, którą można było nieco 

inaczej przedstawić, tak aby zachęcić, a nie zniechęcić obszernością materiału, 

który jest obszerny. Niemniej jednak pewnych informacji w nim brakuje. Jeżeli 

mówię o informacjach, które można by było uzupełnić w przyszłym roku, to na 

pewno odniósłbym się, tak jak jeden z moich przedmówców, do strony 39, gdzie 

mamy informacje wstępne o planowaniu przestrzennym miasta.  

Szanowni Państwo! Rzeczywiście mamy tam podaną ilość pozwoleń na budowę 

domów jednorodzinnych i porównanie ilości pozwoleń, jak w innych miastach 

regionu. No szukamy daleko, piszemy o Końskich, nie ma informacji na 

przykład o Skarżysku. Porównujmy albo naszych sąsiadów, albo bardziej 

przejrzyście przygotowując takie statystyki, pójdźmy nieco dalej i zadajmy 

sobie ten trud, by pokazać na przykład ilość wydanych zezwoleń na budowę, 

przypadającą na statystycznych stu mieszkańców danego obszaru. Wówczas 

będzie łatwiej te dane porównać, wówczas będą one bardziej wiarygodne, 
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bardziej rzetelne i bardziej przejrzyste zarazem, bo samo podanie liczby 430 

robi wrażenie, zaś porównanie na przykład naszego miasta z Opatowem, który 

jest znacznie mniejszym miastem, aczkolwiek starszym, no nie jest to chyba 

fortunne dobranie, porównanie.  

Szanowni Państwo! Na ostatniej stronie Raportu jest tak, może nieco wstydliwie 

umieszczona, informacja o Budżecie Obywatelskim. Szkoda, że z powodu 

pandemii w roku minionym, nie realizowano Budżetu Obywatelskiego. Robiły 

to inne miasta. Faktem jest, że w Ostrowcu wydano ponad milion złotych na ten 

Budżet. Pamiętamy, jakie były jego początki. Pamiętamy, że w 2016 bodajże 

roku to było 150 tysięcy, później ta kwota rosła. Mieszkańcy głosowali w różny 

sposób i tak naprawdę te różne projekty, które mieszkańcy popierali, które 

uznali za zasadne, potrzebne, no niestety, brakło tego w roku, roku pandemii. 

Można było jednak pomyśleć o tej formie dialogu społecznego, a także 

wsłuchania się w potrzeby mieszkańców, bo tak naprawdę nie tylko nie 

wprowadzono proponowanego przez Radnych Prawa i Sprawiedliwości 

głosowania internetowego, ale w ogóle nie zrealizowano planu Budżetu mimo 

tego, że na przykład w niektórych naszych interpelacjach, również w mojej, 

pojawiła się sugestia, by pomysły radnych przelewać na projekty Budżetu 

Obywatelskiego. Ja tylko przypomnę, że proponowałem przywrócenie 

tożsamości kulturowej i historycznej miasta, umieszczenie w przestrzeni 

publicznej naszego miasta tablic informacyjnych z kodami QR, które byłyby 

miejscem informacji, zdobycia informacji, przekierowania pod większą ilość 

informacji odnośnie przecież nielicznych, ale jednocześnie istniejących  

w strukturze przestrzennej naszego miasta zabytkowych punktów, które 

mogłyby skłonić przybywających spoza turystów do tego, aby troszeczkę więcej 

o naszym mieście jednak się dowiedzieć. Planowałem rzeczywiście taki ruch. 

Niemniej jednak Budżetu Obywatelskiego nie udało się wykonać, dlatego też 

wydaje mi się, że warto do tej kwestii powrócić. Szanowni Państwo, dialog  

z opozycją to cenna umiejętność współdziałania dla dobra wszystkich 

mieszkańców. Tutaj przechodząc nieco do fazy wyrażenia stanowiska Klubu 

Radnych Prawa i Sprawiedliwości pragnę przypomnieć, że sprawy, które 

przekazujemy z prośbą o realizację, z prośbą o odpowiedź, nie zawsze są 

popierane, ani nie zawsze też zyskują pozytywne zakończenie. No wiadomo,  

że dwa lata temu proponowaliśmy most, który miał być z ogromnym 

dofinansowaniem rządowym. Nie udało się. Podczas ubiegłego roku 

składaliśmy projekt w imieniu Klubu w celu podjęcia konkretnych działań  

w sprawie drogi nr 754, tak często występującej na naszych sesjach. No i to 

spowodowało, jak pamiętamy, szybkie pojawienie się innej uchwały, która nie 

będąc wcześniej proponowana i tak znalazła się w procedowanym porządku, 

nieco wyżej niż uchwała naszego Klubu, w związku z czym wynik był łatwy 

głosowania, do przewidzenia. Również dodać pragnę, że w 105 kartach 

pomysłów, które wspomina "Raport o stanie Gminy", te pomysły były zgłaszane 

przy opracowaniu planu rozwoju lokalnego, znalazły się również nasze 
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propozycje i według Raportu tę ilość 105 kart pomysłów uznano za duży sukces. 

I tu cytuję: "Złożone propozycje stały się inspiracją do dalszych prac 

dotyczących tego, w jaki sposób powinien się rozwijać, Ostrowiec 

Świętokrzyski". Tyle cytat. Niemniej jednak, żaden z naszych pomysłów  

od rewitalizacji Gutwinu, powołania Młodzieżowej Rady Miasta, poprzez 

utworzenie miejskiego właśnie żłobka, czy modernizacji ostrowieckich szkół 

średnich we współpracy z Powiatem, nie uzyskał żadnego zainteresowania ze 

strony Urzędu. Proszę Państwa, również padły dzisiaj liczne słowa o tym, jak 

miasto się rozwija, jak wyglądają miejskie inwestycje. To dobrze, bo bez tego 

byłaby stagnacja i nie chciałbym użyć słowa ocierającego się o niecenzuralne, 

jakim posłużył się jeden z kolegów radnych podczas dzisiejszej sesji. Wydaje mi 

się, że aby tego uniknąć inwestycję są niezbędne, ponieważ rozwój jest 

konieczny. Brak rozwoju jest stagnacją i wręcz regresem. Ale Szanowni 

Państwo, patrząc na te miejskie inwestycje, widzimy, że w roku 2020 Gmina 

wydatkowała na nie około 37,4 mln zł. Ale jakoś nie było informacji o tym,  

że w tej kwocie znalazło się ponad 15,5 - około 15,5 mln zł środków  

tzw. zewnętrznych. To znaczy takich, które pozostają przede wszystkim  

w dyspozycji marszałka lub rządu. I to jest realna pomoc, która skutkuje tym,  

iż niektóre realizacje mogą być w ogóle przeprowadzane, że możemy cieszyć się 

i wymieniać w raporcie, i nie tylko, inwestycje, które przyczyniają się  

do rozwoju naszego miasta. Przy łącznych wydatkach budżetu, czyli tam blisko 

290 bodajże mln zł wynika, że w 72–tysięcznym mieście, albo 66,  

czy 68–tysięcznym, bo jak widzimy te dane demograficzne poważnie się różnią, 

jeżeli chodzi o faktyczny stan mieszkańców naszego miasta, to zaledwie 13% 

budżetu, który został skierowany na inwestycje, zaś kiedy porównamy 

chociażby właśnie te mniejsze Starachowice sąsiadujące bezpośrednio z nami, 

no to te potrzebne miastu inwestycje kosztowały blisko 43 mln zł. A więc, 

sporo, sporo więcej. Proszę Państwa, raporty demograficzne wspomniane dzisiaj 

i ocena sytuacji demograficznej naszego miasta nie pozostawia złudzeń. Nie 

mamy przyrostu, mamy ubytek mieszkańców. Niestety, wiele smutnych 

wydarzeń związanych i z pandemią, i z migracją młodych ludzi, przyczynia się 

do tego, że z roku na rok ubywa mieszkańców naszego miasta, którzy decydują 

się wyjechać gdzie indziej, nie widząc w naszym mieście szansy na stabilną 

pracę i założenie rodziny. Martwi to. Miejmy nadzieję, że ta sytuacja się 

odwróci. Niemniej jednak, warto tutaj jeszcze wspomnieć o innych ludziach 

młodych, którzy w naszym mieście pozostają, nie wyjeżdżają, bo jeszcze nie 

mają może celu, nie mają ukończonej edukacji na tym etapie szkoły średniej. 

Szanowni Państwo! Wspomniany przez Panią Radną Renatę Dudę fakt tego,  

iż mamy coraz więcej kłopotów, także po-pandemicznych z tym, że coraz 

więcej osób, nie tylko dorosłych, ale także młodzieży i dzieci, potrzebuje 

wsparcia psychologiczno-terapeutycznego, to jest bezsporny fakt. To jest 

problem, który dotyka nie tylko szkolnictwa, ale i także wszystkie rodziny  

w całym kraju. Te miesiące izolacji, zatracenia więzi społecznych, utraty 
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pewnego poczucia życia w realnym świecie, a jednocześnie skierowanie się  

do wirtualnego świata mediów społecznościowych, nie pozostają bez wpływu  

na kondycję psychiczną młodego pokolenia. Dlatego też, proponowany przez 

Klub Radnych PiS pomysł utworzenia w dawnej bibliotece na ulicy 

Wardyńskiego,  poradni psychologiczno-terapeutycznej jest coraz bardziej 

zasadny i wydaje się, że dalej należy poddawać pod rozwagę tę lokalizację oraz 

przeznaczenie dalsze środków na jej wyposażenie. Kwestią osobną jest problem 

posiadania odpowiednich kadr, które mogłyby taką poradnię prowadzić. 

Rozmawialiśmy o tym wielokrotnie na komisjach i na sesjach. Niemniej jednak, 

wydaje mi się, że w możliwościach finansowych, które są w budżecie, kiedy 

używamy naprawdę dużych sum pieniędzy, warto pomyśleć, w jaki sposób 

przyciągnąć także tych, którzy by taką poradnię mogli tworzyć, prowadzić  

lub współprowadzić. Ponieważ okazuje się, że przy przeciążeniu poradni 

psychologiczno-pedagogicznej, przy ilości problemów zgłaszanych szkolnym 

psychologom i pedagogom, to nie jest to problem, który by należało  

w przyszłości w ogóle bagatelizować lub w jakiś sposób pomijać.  

Szanowni Państwo! W dniu dzisiejszym będziemy podejmować uchwałę  

w sprawie wykonania budżetu Ostrowca Świętokrzyskiego, udzielenia 

absolutorium i wotum zaufania za rok 2020. Najprawdopodobniej jednego  

z najtrudniejszych lat w ogóle w historii ostrowieckiego i nie tylko 

ostrowieckiego samorządu. Nigdy dotąd bowiem, jak wszystkie gminy  

w państwie, nie stawialiśmy czoła tak groźnej pandemii. Straty gospodarcze, 

jakie ponieśliśmy nie pozostaną bez wpływu na przyszłe lata. Zaś straty ludzkie 

są bolesne i trudne do oszacowania. Szanowni Państwo! Biorąc pod uwagę 

warunki pandemii, których skutki staraliśmy się zmniejszać, podejmując 

uchwały podczas sesji Rady Miasta oraz pamiętając również o środkach pomocy 

rządowej i Świętokrzyskiego Urzędu Marszałkowskiego, Klub Radnych Prawa  

i Sprawiedliwości wstrzyma się przy dzisiejszych głosowaniach, i te głosy, taka 

decyzja dotyczy udzielenia absolutorium i również wotum zaufania Panu 

Prezydentowi, jak również w kwestii uchwały dotyczącej zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego z budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski  za rok 

2020. Dziękuję Pani Przewodnicząca.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę o zabranie 

głosu Radnego Arona Pietruszkę. 

Radny A. Pietruszka – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie 

Prezydenci! Szanowni Goście! Tyle już słów padło, tyle na temat raportu.  

Ja tylko dodam, dla mnie Ostrowiec zaczyna być liderem, jak i dla wielu innych 

osób, z którymi rozmawiam. Poruszam się po województwie świętokrzyskim, 

jak również Państwo. Jesteśmy liderem, zaczynamy być liderem na mapie 

województwa świętokrzyskiego, zostawiając nawet Kielce daleko w tyle. Pod 

względem finansowym jesteśmy przygotowani, obroniliśmy się w okresie 

bardzo trudnym, jakim była pandemia. Czas pokaże, jak ta pandemia dalej się 
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rozwinie. To był naprawdę ciężki rok dla nas wszystkich. Tak, jak tutaj 

poprzednicy mówili, nie tylko pieniądze się liczą, ale względy ludzkie również 

Co chciałem powiedzieć? Chciałbym, abyśmy zaczęli pracę nad strategią 

rozwoju sportu w naszym mieście, abyśmy przychylili się do takiego 

dokumentu, który pozwoliłby nam zdiagnozować stan sportu w naszym mieście 

i opracować strategię na przyszłe lata. Taki dokument to także bogate źródło 

wiedzy na temat naszych obiektów sportowych, rekreacyjnych w naszym 

mieście, instytucji, klubów sportowych. Taka analiza dałaby nam również 

możliwość zerknięcia i zakończenia dyskusji nad źródłem finansowania sportu, 

zarówno wyczynowego, jak i amatorskiego. Taka jest moja prośba, abyśmy 

pochylili się ku takiemu dokumentowi, i żeby taki dokument został opracowany. 

Oczywiście będę za udzieleniem absolutorium dla Pana Prezydenta. Dziękuję 

serdecznie za głos. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. I w tym momencie 

wszyscy chętni Państwo Radni, którzy chcieli głos zabrać w debacie. 

Radny J. Wrona – Pani Przewodnicząca mogę jeszcze poprosić?  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Sekundkę, sekundkę. To już głos  

z listy zabrali i chcę zapytać, czy jeszcze ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? 

Widzę Kamila Kutrybę. Proszę o zabranie głosu Panie Radny. 

Radny K. Kutryba – Dziękuję, Pani Przewodnicząca. Bardzo dużo tematów już 

zostało poruszonych, dlatego swoją wypowiedź skupię na tematyce sportu. 

Sportu, który jest mi najbliżej, jako pasjonat i jako animator sportu. Ubiegły rok, 

jak wiemy, był – i wszyscy to powtarzaliśmy – był wyjątkowy, trudny, 

naznaczony na początku strachem, a później również niepewnością o losy nas,  

o losy naszych rodzin, firm, czy instytucji. A także olbrzymim chaosem 

informacyjnym, ogólną dezinformacją: otwieranie, zamykanie wielu instytucji  

i podmiotów. W tym, świadczących usługi zarówno sportowe, jak i rekreacji. 

Irracjonalne – dziwne, bez podawania racjonalnych przyczyn decyzje, działanie 

na oślep, bez refleksji. Tak wyglądała sytuacja na poziomie centralnym. Dlatego 

w tym miejscu chciałem serdecznie podziękować i duże słowa uznania  

i szacunku należą się na ręce Pana Prezydenta Jarosława Górczyńskiego, który 

pomimo braku pomocy ze szczebla centralnego dołożył wszelkich starań, aby 

wesprzeć ostrowiecki sport, który w czasach normalności jest naszą wyjątkową 

chlubą i rozpoznawalną marką. Uznawane, za ważne dla polskiego sportu: hala 

sportowo-widowiskowa, czy basen, kryta pływalnia – to nasze wizytówki 

normalnie tętniące życiem i goszczące bardzo wielu przyjezdnych osób, które 

jednak w okresie pandemii, w ubiegłym roku, zostały pozamykane. Jednak 

chciałem powiedzieć, że to nie ściany, to nie wszystko to, a przede wszystkim 

ludzie, trenerzy, menadżerowie, kadra techniczna, czy też, można powiedzieć 
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administracyjna, którzy pracują na wynik oraz promocję ostrowieckiego sportu  

i miasta.  

Panie Prezydencie! Bardzo serdecznie dziękuję za rozwagę, szacunek dla 

ostrowieckich sportowych tradycji, ludzi, to najważniejsze – ludzi, ich pracy, 

oraz myślenia długoterminowego, wybiegającego w przyszłość. Jestem 

przekonany, że fakt, że udało nam się dotrwać w niezmienionym składzie,  

to zasługa wcześniejszych decyzji, które w ciągu minionych lat 

podejmowaliśmy wspólnie z Radą Miasta, a których był Pan pomysłodawcą, za 

co serdecznie dziękuję. Doceniając te kwestie, ale również kompleksowy plan 

pomocy w dobie pandemii, czyli tzw. nasz "bezpiecznik ostrowiecki" Ostrowca 

Świętokrzyskiego, za który też również serdecznie dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę o zabranie 

głosu Radną Grażynę Maj. 

Radna G. Maj – Bardzo dziękuję za udzielenie głosu i przepraszam  

za spóźnienie. Z powodów technicznych nie mogłam się połączyć.  

Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo! Szanowni 

Internauci! Nie sposób zgodzić się, czy nie zgodzić się z faktami, które zostały 

umiejscowione w raporcie, a mianowicie o tym co raport  wspominał – jak dużo 

było prac wykonanych na rzecz naszego miasta, ile było inwestycji. Sama 

głosowałam za wieloma uchwałami, które mają poprawić warunki życia naszych 

mieszkańców oraz za tym, żeby żyło nam się coraz lepiej, i żeby Ostrowiec 

piękniał z każdym dniem i z każdą nową uchwałą.  

Jednak chciałabym tutaj nadmienić, czy zauważyć jeden taki problem, który też 

pojawia się bardzo często, a mianowicie młodzi ludzie, którzy gdzieś zostali 

zepchnięci na margines naszych decyzji i praktycznie rzecz biorąc, mało 

wymieniani są, jako osoby, które mogą współdecydować o losach naszego 

miasta, a przede wszystkim o ich losach. Jak wiemy, młodzież to motor i siła 

napędowa naszego w ogóle całego kraju i są naszą nadzieją na to, że będą 

zmieniali właściwie tory, bieg wydarzeń, oraz jak będzie wyglądało miasto  

w następnych dekadach. W ubiegłym roku opracowano "Plan rozwoju lokalnego 

Ostrowca Świętokrzyskiego". Zaproszono mieszkańców, jak już tutaj 

wspominał Pan Radny Kaszuba, do konsultacji. Również i młodzież była 

zaproszona na jedno spotkanie. I wiem, bo z młodzieżą pracuję na co dzień, jak 

wielkie były ich nadzieje na to, aby można było wysłuchać ich głosu, i jak 

poważnie chcieli być potraktowani na forum miasta oraz żeby ktoś 

zainteresował się tym, co mają do powiedzenia. I trzeba przyznać, że te 

wszystkie konsultacje, które były prowadzone – ja sama złożyłam 4 propozycje 

właściwie, aby usprawnić tą pracę i te pomysły, które były jakby, właściwie 

ukierunkowaniem na to, aby młodzież była w naszym mieście zauważonym 

grupą i poważnie traktowaną jako partner do rozmów. Ta nowa strategia, którą 
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opracowano, proponuje rozwój w oparciu o 3 cele strategiczne i 23 cele 

operacyjne. To jest zasięgnięte z raportu. Trzeci cel strategiczny zakłada m.in. 

solidarność międzypokoleniową. Tak brzmi ten cel. Jedną z moich propozycji 

było właśnie powołanie Młodzieżowej Rady Miasta, co, jak sądzę, doskonale 

wpisuje się w założenia wymienionego celu. Jednak w celach operacyjnych nie 

ma propozycji stworzenia takowej Rady. Proszę Państwa, tak jak powiedział 

Pan Radny Kaszuba, jest to ważne według mnie. I z racji tego, jaki zawód 

wykonuję i słucham głosu młodych ludzi – wysłuchanie, jakie mają bolączki, co 

chcieliby zmienić, jaką mieliby wizję miasta, byłoby inspiracją dla ludzi 

dorosłych. Jednym z celów to nie tylko byłaby upowszechnianie, czy może 

włączanie młodzieży w procesy konsultacyjne, ale przede wszystkim 

zwiększenie zaangażowanie w procesy tworzenia projektów, inwestycji pod 

kątem młodych mieszkańców i mieszkanek naszego miasta. Przede wszystkim, 

powinniśmy wysłuchać ich głosu, ich propozycji, bo jak wielokrotnie przejawia 

się i w raporcie, ale i na naszych sesjach, marzenie o tym, żeby chcieli zostawać 

w naszym mieście, i chcieli powracać do naszego miasta. Dlatego taka nasunęła 

mi się myśl i takie pytanie, które praktycznie rzecz biorąc, wielokrotnie sobie 

zadaję, jak chcemy nawiązać, jak chcemy zachęcić młodych ludzi i przede 

wszystkim po lekturze raportu pojawiło mi się takie pytanie, jak nawiązać tą 

współpracę międzypokoleniową, jeśli nie dajemy młodym ludziom zachęty do 

tego, żeby współpraca między, powiem kolokwialnie: starym – a młodym 

organizmem, gdzieś się zawiązała. Mam nadzieję, że ten raport nie ujmuje, bo 

niewiele w nim jest mowy o właśnie tej grupie, chociaż wiele mówimy o tym, 

jak szkolnictwo funkcjonuje i tutaj rzeczywiście doceniamy działania Pana 

Prezydenta i w aspekcie nagradzania i  wielu aspektów, które poprawiają 

warunki pracy młodych ludzi. Niemniej jednak myślę, że powinniśmy gdzieś tą 

współpracę nawiązać. Nie wiem, może ze szkołami ponadpodstawowymi, czyli 

tą grupą młodzieży, która gdzieś z inicjatywą i z pomysłami, i przede wszystkim 

z określonymi celami chciałaby powiedzieć, jak powinien wyglądać Ostrowiec 

ich marzeń i do którego chcieliby powracać. Bardzo dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Kto jeszcze  

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos?  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, proszę już po raz chyba czwarty o udzielenie 

głosu. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – To proszę, proszę w takim razie, 

Panie Radny o zabranie głosu. Proszę Jerzy Wrona. 

Radny J. Wrona – Dziękuję bardzo, Pani Przewodnicząca. Pani 

Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowne Koleżanki i Koledzy Radni!  

W tej kolejności wypowiadając się, to pozostaje mi już tylko jakby takie ujęcie 

syntetyczne wielu wcześniejszych wypowiedzi. Ale tutaj taką informacją nową, 



54 
 

którą chciałbym się jeszcze podzielić tutaj z Państwem, to jest oparta o dane 

statystyczne, jakie są znane dla województwa świętokrzyskiego. I tutaj 

mówiliśmy o różnych działaniach podejmowanych. O różnych, być może 

działaniach nie mówiliśmy, które należałoby podjąć. Natomiast to, co powinno, 

jakby tutaj spowodować, żeby jakaś jednak refleksja głębsza nastąpiła przez 

wszystkich tutaj osób, które decydują o rozwoju miasta. Dlaczego? Bo to jest  

w ujęciu statystycznym. Dlaczego Ostrowiec jest najmniej atrakcyjnym 

miejscem do pozostawania, do zamieszkiwania dla młodego pokolenia  

w województwie świętokrzyskim? Wynika to ze statystyk, że w Ostrowcu 

Świętokrzyskim spośród wielu miast, w których mieszczą się siedziby powiatów 

– najszybciej spada liczba mieszkańców. Są to konkrety z danych 

statystycznych. I ja tutaj już wypowiadałem się też na wcześniejszych tutaj,  

wtedy, kiedy dyskutowaliśmy o takiej ogólnej strategii rozwoju miasta,  

to mówiłem o tym, że pokolenie moich dzieciaków, jeżeli rozmawiamy o tym 

temacie, bo każdy rodzic chciałby, każdy rodzic chciałby, żeby jego dziecko 

najbliżej jego po prostu zamieszkało, żeby można było dalej po prostu jakoś 

sobie nawzajem pomagać, bo to i tym dzieciakom, by pomogło w wychowaniu 

dzieci. Dziadkowie pomagają. I odwrotnie można byłoby liczyć na te dzieci.  

To u nas, niestety, w Ostrowcu spośród moich znajomych, to już powtarzam się, 

bo wcześniej kiedyś już na ten temat mówiłem, nie spotykam nikogo, kogo 

dzieci by zostały w Ostrowcu. Wszyscy mówią, tu nie ma szans rozwojowych – 

niskie płace. Płace wysokie, tylko mają, tak mówią, ludzie związani z władzami 

tego miasta. I trzeba to po prostu wziąć pod uwagę – rocznik statystyczny, dane 

statystyczne. To są po prostu liczby, jak ktoś mi powiedział kiedyś: "z ołówkiem 

się nie dyskutuje". I można sobie zadać pytanie – czy za mało robimy, co źle 

robimy, co nie tak robimy, że po prostu jest Ostrowiec, jak się okazuje, jest 

najszybciej kurczącym się miastem w województwie świętokrzyskim. Druga 

sprawa, do której chciałbym się po prostu tutaj odnieść, no posiadając 

informacje, bo na pewno wszystkich z nas tutaj to interesuje – to sprawy 

skomunikowania miasta, tutaj z resztą kraju i Europy. To trzeba powiedzieć,  

że jednak ważnym wydarzeniem, jakie nastąpiło, to jest to, że droga 74 została 

zaliczona do tras trans-europejskich. Ja w 2019 r. z ramienia wykonywanej 

pracy, uczestniczyłem, po pierwsze w tworzeniu wniosku województwa, który 

przyjął Zarząd Województwa. Ten wniosek został do ministerstwa skierowany.  

I byłem osobiście na spotkaniach, na którym te sprawy była omawiane, gdzie te 

wnioski poszczególne były omawiane, na których po prostu zadecydowano  

i zgłoszono do Komisji Europejskiej wniosek jako już Polski, by droga krajowa 

74 została zaliczona do tras europejskich, trans-europejskich. I taka decyzja, bo 

właśnie w tamtym okresie 2019-2020 rok, to jakby raz, na mniej więcej na 10 lat 

w Unii Europejskiej następuje weryfikacja tych tras, głównych tras europejskich 
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bazowych i tych uzupełniających, które są oparte już o drogi wykonane w klasie 

dróg ekspresowych. Bo drogami krajowymi bazowymi tak zwanymi, czyli tymi 

podstawowymi głównymi w Europie to są głównie autostrady i w Polsce 

wiadomo trasami bazowymi to jest autostrada A1, autostrada A2 i autostrada 

A4. Natomiast pozostałe drogi ekspresowe, ale nie wszystkie, są zaliczane do 

dróg już tych uzupełniających europejskich. I teraz co to daje? Daje to jedną 

rzecz, że kraj, który wnioskował o zaliczenie danej drogi, trasy do tras 

europejskich, to się musiał zobowiązać, że w dekadzie  od 2020 r. do 2030 r. na 

całej trasie ta droga uzyska parametry drogi ekspresowej. I teraz, jeżeli sobie 

weźmiemy pod uwagę, że nawet w ubiegłym tygodniu był podpisany kontrakt 

na budowę obwodnicy Opatowa wraz z północną obwodnicą, łącznicą między 

S74, a naszą 9, jeżeli weźmiemy sobie pod uwagę, że jest projektowana w klasie 

Gp, dwujezdniowa 42, czyli przedłużenie od Rudnika do tutaj pod Opatów – to 

oczywiście nic się nie dzieje z dnia na dzień, ale tutaj działania idą. Jest już  

w kolejnej fazie zaawansowania etap S74 od Cedzyny do Łagowa. Jest kolejny 

etap procedowany od Łagowa do obwodnicy Opatowa. I to, co wspomniałem, 

obwodnica Opatowa, już jest podpisany kontrakt. Do Ostrowca dojedzie się od 

tej trasy w ciągu 10 minut, jeżeli ten układ komunikacyjny zostanie 

zrealizowany. Czyli w perspektywie działania już zostały podjęte w tym 

zakresie, to co powiedziałem - w 2019, 2020 r. I to, co powiedziałem, 

powtarzam się, to, że to jest  S74, jest zaliczone do tras, do dróg trans-

europejskich. To niejako, nie od razu, ale gwarantuję finansowanie tych 

wszystkich zadań do sfinansowania i zrealizowania do 2030 r. Także tutaj nie 

możemy mówić, że nie ma perspektywy dobrego skomunikowania Ostrowca z 

resztą takiego układu komunikacyjnego szybkich dróg w Polsce. I tutaj, jak 

gdyby warto o tym po prostu mówić, tak jak to faktycznie ma miejsce. I druga 

sprawa - realizuje się w tej chwili zadanie obwodnicy Wąchocka. To jest 

skomunikowanie również i Ostrowca, bo też etapami. Skomunikowanie  

Ostrowca z „7”, po tej trasie po prostu na kierunku właśnie Trójmiasta nad 

Kamienną. I tutaj już są konkretne działania. Konkretnie, jeden etap będzie 

zrealizowany, będzie realizowany potem kolejny etap. Ale my nawet jadąc do 

Skarżyska, to w pewnym momencie, no na jakimś odcinku ominiemy ten 

Wąchock i będziemy mogli płynnie i szybko ten odcinek przejechać. I nie od 

razu Krakowa zbudowano. Dlatego tutaj myślę, że nie należy tutaj nawet 

mieszkańców Ostrowca informować, że nic się nie dzieje w kierunku lepszego 

skomunikowania miasta. Bo nawet, jeżeli w ten sposób mówimy i to słyszą 

ludzie, tylko te wypowiedzi, a nie mają możliwości zweryfikowania  

z działaniami, które są faktycznie podjęte, to wpływa na niekorzyść Ostrowca. 

To po prostu, jak ktoś takie wypowiedzi, jak tutaj słyszałem niektórych 

koleżanek i kolegów, odnośnie tych działań podejmowanych, że nic się tutaj nie 
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dzieje, to tylko dajemy świadectwo, bo jak ktoś nie zweryfikuje dodatkowo i nie 

ma tej wiedzy dodatkowej, to rzeczywiście ten Ostrowiec jest gdzieś tam  

na boku. Nie jest tak. Po prostu działania podejmowane. I trzeba właśnie mówić  

o tych perspektywach. Podejmowanych działaniach konkretnych mógłbym 

więcej powiedzieć z racji, no bo rzeczywiście tutaj do mnie docierają różnego 

rodzaju informacje i też po prostu uczestniczę w uzgodnieniach i ustaleniach. 

No, pozwoliłem sobie powiedzieć to, podzielić się tą wiedzą. Ale wydaje mi się, 

że warto rzeczywiście, żeby się odbyła na ten temat taka rozmowa i żebyśmy 

rzetelnie informowali, bo to jest promocja miasta. Taka perspektywiczna 

promocja miasta. To jest tak, jak pojechał jeden człowiek do Niemiec i "Scheiße 

polnische Wirtschaft". No i mówię człowieku - czy on na pewno będzie Cię 

szanował? Pomyśli, że jest Bogiem dla Ciebie. Jeżeli powiesz, że to, to jest, 

może nie za bardzo, ale wiele mamy atutów innych i wtedy po prostu my 

jesteśmy partnerami przy różnych dziedzinach. I trzeba po prostu ten tok 

myślowy - moja prośba jest taka - żebyś uruchomili, patrzyli rzeczywiście  

co jest i mówili, jakie perspektywy ma miasto. A dzisiaj, jeżeli takie 

wypowiedzi słyszą młodzi, że nic się nie dzieje, nie jesteśmy skomunikowani, 

że nie będzie dobrego skomunikowania, no to w jaki sposób zachęcamy? Czy 

zachęcamy w ogóle? Zadaje takie pytanie, takimi wypowiedziami jak tutaj 

słyszałem spośród radnych. Nieprawdziwych, niesprawiedliwych, nie 

posługujących się faktami, danymi, tylko po prostu nie wiem skąd wziętymi, 

jakimiś, takimi wypowiedziami. No chciałbym, żeby tu po prostu ta dyskusja na 

temat miasta i perspektyw, i współdziałanie, żeby ono po prostu nabrało 

rzeczywiście takiego realnego kształtu, a nie jak nieraz słyszę po prostu, no, ja 

mam inny punkt widzenia, inną możliwość osądu tego wszystkiego.  I tak, 

niektórych koleżanek i kolegów wypowiedzi naprawdę temu miastu nie służą.  

A chciałbym, żeby było inaczej, bo jestem jego mieszkańcem i poczuwam się do 

tego, żeby wszystko, co można było zrobić jak najlepiej, to żeby właśnie 

wykorzystać w maksymalny sposób. Dziękuję za uwagę.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę o zabranie 

głosu Radnego Mariusza Łatę. 

Radny M. Łata – Dziękuję Pani Przewodnicząca, za ponowną możliwość 

zabrania głosu. Cieszy mnie niezmiernie to, że wszystkim nam zależy na 

wizerunku miastem. Ja nie chcę wracać do tego, jak na wizerunek miasta 

pracowali niektórzy radni, szczując na Prezydenta, różne rzeczy opowiadając, 

niestworzone historie. To na pewno działało na wizerunek miasta. Ja zgadzam 

się, że bardzo ważne inwestycje, które są prowadzone, które Pan Radny Wrona, 

którego cenię za merytorykę dotyczącą na pewno układu komunikacyjnego 

naszego województwa i nie tylko województwa. Cieszy mnie niezmiernie,  

i ja tego nie neguję, że nie powstają inwestycje na drogach 754. Tylko ta droga 
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nie przechodzi przez Ostrowiec. Ja wiem, że ona może służyć mieszkańcom 

Ostrowca, ale ważna również dla mieszkańców Ostrowca jest ta droga numer 9, 

która doprowadzi nas do „siódemki”, „dziewiątką” do Radomia, do dalszych 

miejsc. I tylko to chciałem podkreślić. Na pewno nie neguję tego, że w innych 

częściach województwa lobbing jest na tyle dobry, że buduje się dużo więcej.  

Ja chciałem tylko zwrócić uwagę na to, że potrzeba jest modernizacji drogi nr 9  

i myślę, że do tego również dążymy. A na temat tego, jak dla mnie ważny jest 

wizerunek miasta, nie trzeba nikogo przekonywać. Zawsze będę o niego walczył 

i dbał. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Andrzeja Pałkę  

o zabranie głosu.  

Radny A. Pałka – Dziękuję za umożliwienie. W swej wypowiedzi wcześniej, 

Pani Przewodnicząca, zapomniałem jeszcze o jednym wątku, ale wysnuł się 

kolejny przedmówca przed chwilą to o tym powiedział. Kolega Jerzy, na pewno 

widzi całe województwo, i może szerzej. Szanowny Jurku, jeżeli ja pędzę do 

Opatowa i mam co chwilę miejscowość, 50 km na liczniku i to jest 

bezwzględnie nadane, to nie mówmy, że szybko się przemieszczę. Szkoda,  

że tylko ta obwodnica leci z tej strony Opatowa,  a nie z tej, bo może by to 

jakimś innym sumptem, by się coś zrobiło. To tak sygnałowo. Ale zapomniałem 

jeszcze o jednej ważnej i istotnej sprawie, w której, jak to się i swoje 5 groszy 

zostawiłem tu w historii. Panie Prezydencie! Jednak Pan wychodzi mimo tych 

ciężkich czasów z pomocą nawet i dla oświaty powiatowej. Nawet istnienie 

dalej Centrum Kształcenia Ustawicznego to, które wychodzi naprzeciw, nawet  

i tym, którzy w jakiś sposób utracili pracę, w którymś miejscu, bo muszą się 

przekwalifikować i takie szybkie kursy, jakie są przygotowujące, które dają 

możliwość zatrudnienia. Pan to dalej podtrzymuje i myślę, że to trzeba tak 

trzymać dalej, bo nie tylko jak to się i młodzi, ale i tym, którym coś brakuje, 

jeszcze żeby na spokojną emeryturę dopracować. Pan o tej grupie też pamięta. 

Za to dziękuję. Dziękuję całemu zespołowi i oczywiście Wydziałowi Oświaty, 

który dba o to, żeby jednak taką placówkę utrzymać. Dziękuję jeszcze raz.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo, proszę o zabranie 

głosu Radnego Marka Giemzę. 

Radny M. Giemza – Pani Przewodnicząca! Szanowni Radni! Panowie 

Prezydenci! Na początku chciałbym podziękować Panu Prezydentowi  

za ulicę Rzeczki, ulicę Krzemienną, ulicę Dunalka, które ułatwią na pewno 

komunikację w tej części miasta, oraz dodatkowo za niespuszczenie wody  

z basenu w okresie pandemii, bo dzięki temu młodzież mogła dalej trenować. 

Większość spraw została już poruszona przez kolegów radnych. Ja natomiast 

chciałbym zwrócić uwagę na zbyt małą ilość budowanych przez gminę 

mieszkań komunalnych, których jak widać po ilości osób oczekujących na 
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przydział lokalu brakuje jeszcze dużo. Jako przykład można podać tutaj,  

np. Starachowice, które wybudują 101 nowych mieszkań. Kolejny temat, który 

chciałbym poruszyć, to brak punktu paszportowego w Ostrowcu 

Świętokrzyskim, którego nie ma od wielu lat. A od 3 lipca, np. taka mała 

miejscowość, jak Kraśnik ma taki punkt u siebie oraz wiele innych 

miejscowości w Polsce takie punkty otworzyło. Szczególnie w okresie pandemii 

powinien taki punkt w Ostrowcu powstać, aby nasi mieszkańcy nie musieli 

jeździć do Kielc w celu złożenia wniosku lub odbiór paszportu. Zgodnie  

z nowymi przepisami wnioski paszportowe można składać w punktach na 

terenie całego kraju. Nie obowiązuje rejonizacja. Uważam, że taki punkt 

paszportowy powinien powstać w Ostrowcu, szczególnie w okresie pandemii. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Proszę Państwa, wobec tego,  

że wyczerpaliśmy już debatę nad "Raportem o stanie Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski za rok 2020", przechodzimy do kolejnego punktu porządku 

obrad. Mianowicie jest to punkt dot. podjęcia uchwały w sprawie udzielenia 

wotum zaufania Prezydentowi Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca, czy ja mogę?  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę, Panie Prezydencie.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Jak Państwo Radni 

pozwolą, zabrałbym głos, bo wsłuchiwałem się z dużą intencją w wypowiedzi 

wszystkich naszych Państwa, którzy zabierali głos w tej dyskusji. A ponieważ ta 

dyskusja dotyczy mojej osoby i miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, którym 

mam zaszczyt kierować, więc pozwolę sobie w takim telegraficznym skrócie 

odnieść się do Państwa. I tak w kolejność,  tak jak Państwo zabieraliście głos. 

Pan Radny Artur Głąb, specjalista – urbanista. Mam duże zaufanie do pani 

kierownik Beaty Bednarek, która jest takim specjalistą. Muszę powiedzieć,  

że pod kątem urbanistycznym w Ostrowcu nie znajduję tutaj wielkich uwag. 

Wręcz odwrotnie, konsekwentnie pilnujemy tego, aby nasze drogi miały 10 m, 

żeby były zabezpieczone pod kątem terenu pod ulice przyszłe. Jest wydawana 

duża liczba warunków zabudowy. Nie słyszę i nie widzę specjalnych 

problemów z tym obszarem. A żeby, Panu też podać przykład kolejny, że to nie 

jest kwestia miejskiego urbanisty, tylko przepisów państwowych, ustaw,  

to podam Panu inny przykład, o który tutaj pytał Radny - bardzo dobra 

wypowiedź - Radny Marcin Marzec o terenach za Pułankami, za ul. Armii 

Krajowej. Między Armią Krajową, Rzeczkami, Siennieńską a Iłżecką mamy 

świetny plan. Miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, który został 

uchwalony 9 – 8 lat temu. I ten plan jest świetny pod kątem urbanistycznym. 

Tylko na tym planie niewiele można zrobić, bo zaszłości własnościowe są takie, 
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że działka od Rzeczek do ul. Armii Krajowej ma 7, 8, 10 m szerokości. Do tej 

działki jest 20 współwłaścicieli, którzy niejednokrotnie nawet nie wiedzą, że są 

współwłaścicielami. I to jedno wyklucza drugie. I dopóki nie będzie 

ustawowego rozwiązania, że te tereny, rządowego rozwiązania, ustawowego, 

sejmowego, że te tereny przy takich miejscowych planach powinny być 

komasowane, to nie należy liczyć na specjalny rozwój takiego obszaru. Bo tak 

jak powiedziałem, samodzielnie takiej działki się nie zabuduje.  

Co do jak gdyby uwagi, że materiały informacyjne są wydawane na dobrym 

papierze. No to ja się nie mam czego wstydzić. Nie zamierzam schodzić  

z jakości, nie będziemy wydawać na papierze toaletowym materiałów 

informacyjnych o mieście Ostrowcu Świętokrzyskim. To zapewniam Państwa. 

Jeżeli chodzi o Rynek, schody i dostępność, to proszę przypomnieć sobie, kiedy 

te schody były budowane i kiedy ten Rynek był budowany. Ja tutaj uznaję 

argumenty, że trzeba robić wszystko, aby usprawnić i ułatwić dla osób 

niepełnosprawnych. I Naczelnik Artur Majcher, jego zastępca Piotr Mazik, mają 

bardzo dobre i jasne wytyczne, że tam, gdzie budujemy to ulice, ja mam 

przyjemność czasem jeździć hulajnogą elektryczną, rowerem i widzę, jakie są 

problemy np. z przejściem, z przejechaniem. I dzisiaj stosujemy już te 

standardy. Natomiast, no granitowy Rynek, to proszę sobie przypomnieć kiedy 

to było budowane. Nie wszystko da się też zmienić w jednym czasie.  

Co do żłobka, bo też padało wiele rzeczy. Drodzy Państwo, biznes jest biznes. 

Jeżeli ktoś ma pomysł na prowadzenie żłobka, proszę otwierać. Nie widzę 

najmniejszego problemu. Jeżeli Państwo czujecie koniunkturę, trzeba brać 

sprawy w swoje ręce i zarabiać na tym, tak jak powstają świetne, prywatne 

przedszkola. Nie widzę tutaj przeciwwskazań.  

Radny Włodzimierz Stec. Bardzo dziękuję Panu Radnemu za merytoryczną 

wypowiedź. Dziękuję za podkreślenie "ostrowieckiego bezpiecznika". I mogę 

powiedzieć, że to naprawdę ważne. Pan Radny Włodzimierz Sajda – dobre 

decyzje. Nie zabrakło na nic. Dziękuję za te słowa. Dziękuję za to, że Pan jest 

aktywny we wszelkich sprawach dotyczących ludzkich spraw. Jest Pan 

reprezentantem dolnej części miasta. Ale często spotykać można Pana i w górnej 

części. Więc dziękuję za tą aktywność. Dziękuję za ten rozsądek. A Pan ma 

prawo się wypowiadać, jako wieloletni radny z perspektywy wieku  

i doświadczenia. Więc tutaj chylę czoła z szacunkiem do Pana.  

Pan Radny Karol Wójcik – zrównoważony rozwój, atrakcyjna oferta 

edukacyjna. Dziękuję. Kompleks terenów inwestycyjnych. Mam nadzieję, Panie 

Radny Karolu, że za chwilę będziemy mieli dylemat, gdzie robić kolejne tereny 

inwestycyjne, bo jesteśmy już po rozmowach i Pani Naczelnik Anna Targowska, 

wspólnie z Panią zastępcą Teresą, mają za chwilę sprzedać kolejny, wystawić na 

sprzedaż kolejną działkę. Więc za chwilę to się zabuduje i to możemy sobie 
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tylko pogratulować i pochwalić, że ci przedsiębiorcy chcą tu inwestować, 

tworzyć miejsca pracy, budować nowe powierzchnie. A miałem przyjemność 

być nie dalej, jak tydzień temu na jednej z tych hal, i ku mojemu zadowoleniu 

nowa hala, która powstała jeszcze nie dalej jak rok temu, już jest decyzja 

właściciela o jej rozbudowie o kolejne kilka tysięcy metrów kwadratowych 

powierzchni, bo tak dobrze mu idzie w produkcji, że potrzebuje nowych 

terenów. Więc dziękuję za zwrócenie na to uwagi i to naprawdę ważna rzecz. 

Bylibyśmy o wiele do przodu, gdyby takich kompleksów wcześniej było  

w Ostrowcu.  

Pan Radny Marcin Marzec, dobre inwestycje drogowe, ciąg ulic zbiorczych. I to 

naprawdę dynamiczny rozwój budownictwa. Zgadzam się. Jeżeli chodzi  

o Wyższą Szkołę Biznesu i Przedsiębiorczości, to była swego czasu wizytówka. 

Niestety, rynek się zmienia, coraz mniej studentów. Wyższa Szkoła Biznesu 

obchodzi w tym roku 25 lecie istnienia. Państwo głosowaliście w zmianach 

budżetu. Jedną z takich drobnych zmian było też przeznaczenie  

7 tysięcy na sztandar dla Wyższej Szkoły Biznesu. Wspieramy tą szkołę, warto 

pokazywać, warto współpracować z właścicielami. Myślę, że musi się znaleźć 

też szersza oferta dla tej szkoły. I w ogóle oświata to jest najlepsza inwestycja. 

To jest inwestycja, która zwróci się niestety w przyszłości, ale zwróci się we 

właściwy sposób, bo ta inwestycja w oświatę zapewni nam stabilną, bezpieczną 

jesień życia. Więc z tego miejsca naprawdę dziękuję.  

Radna Joanna  – Pikus: 300 tys. dla szpitala. Szkoda, że tylko Ostrowiec wspiera 

ten szpital. Szkoda, że tylko kosztem mieszkańców Ostrowca się tutaj 

wspieramy wzajemnie. Jeżeli chodzi o Ogrody, to naprawdę szacunek dla 

mieszkańców. Myślę, że będą cieszyć się z tej inwestycji. Jeżeli chodzi  

o pandemię, no, to było podkreślone w wielu wystąpieniach. Coś 

niespotykanego w historii najnowszej. Trudno się odnieść. Ta pandemia 

odciśnie piętno w życiu naszym, w wielu rodzinach, w wielu domach, w wielu 

miejscach. Szkoły i ich rozwój. Podkreślam jeszcze raz, warto w szkoły 

inwestować.  

Pani Radna Marta Woźnicka-Kuzdak. Budownictwo, o którym Pani Radna 

powiedziała, stabilne finanse. Podziękowania dla Pani Radnej, też. 

Podziękowania za tą kobiecą życzliwość, za wsparcie, za te słowa i za to 

działanie na rzecz lokalnych mieszkańców. Bo muszę powiedzieć, że też to 

doceniam. Podkreśliła Pani bardzo dobrą sytuację MOPS-u. Ja często o tym 

mówię, że mamy najlepszy MOPS, bo czasem widzę mieszkańców z innych 

gmin, którzy się przeprowadzili do Ostrowca i mówią "Panie Prezydencie, jacy 

tu dobrzy, życzliwi ludzie, jakie tutaj jest wsparcie socjalne." Jeszcze raz 

dziękuję. I dziękuję za podkreślenie współdziałania miasta i powiatu.  
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Pani Radna Renata Duda – doskonalenie zawodowe specjalistów. Zgadzam się. 

Trzeba inwestować w tych specjalistów. Ale chcę zwrócić Pani uwagę na jedną 

rzecz – Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna jest powiatowa. Ja przekażę 

Pani sugestie z wnioskiem, że należy dokonać zmiany kierownictwa, bo jak 

sobie nie radzą i tu widzicie problemy, no to taki wniosek do Pani Starosty 

zaproponuję. Podkreślam – powiatowa instytucja.  

Radny Stanisław Choinka – intensywny, dynamiczny rok. Zgadzam się. Układ 

nowych dróg – to widać. To widać w wielu miejscach. Jeszcze nam pozostało 

do zrobienia i na Koszarach również: i Nadkoszary i parę innych uliczek, 

jeszcze takich bocznych od Bałtowskiej. Niestety takich bardzo wąskich, które 

kiedyś ktoś tak podzielił, że trudno tam przejechać i trudno się minąć, ale 

niestety już płotów się nie przesunie. Domy kiedyś pobudowano i ten układ 

musi pozostać taki, jaki jest. Na pewno będziemy w to inwestować.  

Miejski Zakład Komunikacji buduje się, rośnie w oczach i ci wszyscy, którzy 

przejeżdżają w okolicach Celsy Huty Ostrowiec widzą. Widać już nawet nowy 

rebranding tych obiektów, bo pomarańczowo-czarne barwy zaczynają się 

pojawiać. Tak, że jeszcze raz podziękowania. Ale Panie Radny, jako dyrektorze 

też, prośba o przekazanie słów  podziękowania dla załogi. Jest mi miło. Widzę, 

słucham odzewu naszych mieszkańców co do naszej komunikacji. Ona się 

ciągle poprawia, to nie koniec, ale idzie w naprawdę dobrym kierunku. Jeszcze 

raz dziękuję.  

Pan Radny Czeremcha – raport odnośnie Łodzi i Warszawy. Cieszę się, że 

studiujemy raporty największych, najważniejszych i takich miast, które 

oddziaływują na swoje regiony. Natomiast, no nie jest moją winą, że się 

urodziło w Ostrowcu 221 dzieci. To wina jest nas wszystkich. To umówmy się, 

że to nie ja, jako prezydent, jestem winny temu tematowi, tylko wszyscy 

mieszkańcy Ostrowca Świętokrzyskiego. Więc miejmy odwagę mówić o tym, 

jak to wygląda. I nie chcę tu wchodzić w szczegóły. Natomiast, co do ilości 

stron, no to drodzy Państwo, nie mówmy o ilości stron, tylko mówmy o treści. 

Treści zawartej w tych raportach. Ja chcę podziękować z tego miejsca moim 

współpracownikom, którzy sami ten raport przygotowywali przy współudziale 

naszych zakładów budżetowych, jednostek i spółek. Inne miasta zlecają to na 

zewnątrz. Rozpatrzę. Jeżeli Państwu się ten raport nie podoba ilościowo, to 

może zlecimy komuś na zewnątrz, bo możemy pójść i w tą stronę. Aczkolwiek 

jestem z tego raportu naprawdę dumny, zadowolony i mogę pogratulować,  

i podziękować. I myślę, że słowa podziękowania dla tych, którzy byli 

współautorami tego raportu. Natomiast, no myli Pan jedną rzecz. Powiat nie 

wydaje warunków zabudowy. Powiat wydaje pozwolenia na budowę i cieszy 

mnie to, że takie pozwolenia na budowę są wydawane, że są wydawane szybko, 

sprawnie i że to, co podkreślają, tutaj Radny Marcin Marzec, też zwrócił uwagę, 
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ważne, że ludzie chcą w tym Ostrowcu budować od podstaw domy. I z tego 

należy być naprawdę dumnym. Nie zapominajmy, że też pojawia się oferta 

prywatnych działek, prywatnych inwestorów, którzy też widzą koniunkturę, 

którzy sprzedają i dzielą swoje tereny.  

Radny Artur Zawadzki. Mamy się czym pochwalić. Możemy być wzorem dla 

innych. To prawda. Bloki: Osadowa, Parkowa, rewitalizacja Częstocic. Nie 

koniec tego. Tam też jeszcze wiele takich trudnych rzeczy. Ulica Podgórze, 

przypomnę, olbrzymia inwestycja – 800 tys. środków własnych i też bardzo 

skomplikowana inwestycja. Chcę Panu Radnemu podziękować za cierpliwość. 

Ja byłem świadkiem rozmów z mieszkańcami, którzy, no powiem tak, nie 

zawsze mieli ciśnienie wytrzymać i jak gdyby wyczekać chwilę. Bo wiemy, 

jakie tam były uwarunkowania, jakie są. Jest duży spadek, intensywne opady 

robią swoje. Ale to pod kątem budowy tej drogi, to bardzo trudna inwestycja.  

I tu należą się podziękowania też dla wykonawcy w tej ulicy. Ale dziękuję też 

za słowa rozsądku i powiem Panu, że i ja się, że tak powiem, chwilę 

zastanowiłem, jak gdyby, czy zabierać głos i wypowiadać się, bo na niektóre 

rzeczy nie warto też reagować, nie warto się odnosić. Także, dziękuję Panu za 

ten rozsądek.  

Radny Andrzej Pałka – "bezpiecznik", podkreślany przez wszystkich. Oświata, 

Pan Radny związany zawodowo też z oświatą. Dziękuję, dziękuję za 

podkreślenie CKU. Dziękuję za przypomnienie, że "cudze chwalicie, swego nie 

znacie" i to dedykuję, to niektórym naszym radnym, że proszę zwrócić uwagę na 

nagrody zewnętrzne, które miasto Ostrowiec dostaje. Proszę zwrócić uwagę na 

to, jak jesteśmy oceniani przez niezależne gremia fachowców, nie polityków,  

a fachowców. Mogę być z tego tytułu tylko i wyłącznie dumny. I Pan Radny 

zwrócił uwagę, za co jeszcze raz dziękuję - zespół do pracy. Sukcesy, to nie są 

sukcesy moje imienne, Jarosława Górczyńskiego. To są sukcesy moich 

współpracowników, dyrektorów, prezesów, kierowników jednostek, naszych 

pracowników, urzędników, pracowników, którzy na co dzień pracują  

w wodociągach, w MEC-u. Pracowników, którzy wykonują swoją pracę  

w oświacie, którzy zajmują się konserwacją, którzy zajmują się pracą taką 

bieżącą w Zakładzie Usług Miejskich, czy w innych jednostkach. Mógłbym tu 

naprawdę wymieniać wiele rzeczy. Nie ma się co chwalić rekordowym zyskiem 

w Zakładzie Usług Pogrzebowych. Bo on taki był. Ale padło pytanie, jak 

zabezpieczyć na przyszłość? Określone to zostało w planach. W planach 

zagospodarowania przestrzennego, bo teren wokół cmentarza przy ul. Długiej, 

Granicznej, Grabowieckiej jest przeznaczony pod cmentarz. Więc najbliższa 

perspektywa, perspektywa 5-7 lat na tą chwilę bezpiecznie. Natomiast,  

w przyszłości dwa obszary będą przejęte pod cmentarz. To są ogródki 

działkowe. Zlikwidujemy "Ogrody Czeremcha" i przejmiemy, spróbujemy kupić 
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część gruntów od sióstr.  Ale to nie jest temat akurat przy weekendzie, 

przepraszam, przy takiej pogodzie o mówieniu o cmentarzu.  

Radny Mariusz Łata. Zgadzam się. Cieszę się, że porównujemy się z Warszawą, 

z Łodzią, z ważnymi ośrodkami. Dziękuję Panu Radnemu za zwrócenie uwagi  

o ciąg ulic drogowych, o "bezpieczniku". Faktem jest, że krajowa „dziewiątka” 

jest bardzo ważna i pasowałoby też o nią zadbać, żeby zrobić jakieś pasy dla 

pojazdów wolniejszych i takie inwestycje na tym terenie powinny być.  

I dziękuję, że Pan na to zwraca uwagę.  

Pan Radny Dariusz Kaszuba, też tutaj zawodowo związany z oświatą. Dziękuję 

za te słowa o inwestycji. Faktem jest, że będąc, tak jak Pan sam powiedział, 

ćwierć wieku w oświacie, widzi Pan tą różnicę, dostrzega Pan te zmiany, widzi 

Pan to zaangażowanie nasze. Mamy świetny zespół: Naczelnik Jan Bernard 

Malinowski – podziękowania dla całego zespołu, dla naszych dyrektorów,  

dla naszych pracowników. Mamy świetną kadrę. Pandemia wywróciła wiele 

rzeczy. Drodzy Państwo, w ubiegłym roku matury nie zdało 25% osób 

przystępujących. I aż się boję, co się zadzieje, jakie będą wyniki w tym roku, 

mimo obniżonych kryteriów. Ale oświata podstawowa, nasza, naprawdę, 

podziękowania. I myślę, że nie ustajemy w tym procesie. Ale zwrócę uwagę na 

jedną rzecz, bo Pan Radny Kaszuba też zwrócił uwagę na proporcje, jeżeli 

chodzi o budżet i o kwestie finansów w swoim wystąpieniu klubowym. To 

proszę zwrócić uwagę, że 36,36% z budżetu miasta wydajemy na opiekę 

społeczną: „500+” i inne wydatki, że 25-26% wydajemy na oświatę. I to są, 

ponad połowa budżetu miasta Ostrowca, to są tylko te dwa obszary. W 2004 r., 

miasto do oświaty dokładało 25-30%. Dzisiaj dokłada ponad 50%. Zmieniają się 

proporcje finansowania. Niestety, coraz mniej dostajemy subwencji, i to jest 

taka proporcja charakterystyczna nie dla Ostrowca – dla wszystkich 

samorządów. Więc dzisiaj samorządy przyjmują na siebie obowiązek 

finansowania, współfinansowania oświaty z podatków naszych mieszkańców. 

No bo, bez mała jest to 50 do 50.  

Pan Radny Aron Pietruszka. Tutaj dziękuję za zwrócenie uwagi odnośnie 

strategii.  

Ja chcę pochwalić Radnego Kutrybę, który zawodowo jest związany ze sportem, 

który działa na tym obszarze, i który czuje ten sport, jako były aktywny 

zawodnik i osoba, która może się pochwalić sukcesami w szkoleniu. I cieszę się, 

że jest też taka myśl na przyszłość. Chcę podziękować Panu Radnemu 

Powiatowemu Łukaszowi Dybcowi, który też zawodowo związany jest ze 

sportem, ale też chcę wymienić Panów: Piotra Węglewicza czy Mariusza 

Rokitę. I też trzeba powiedzieć jedną rzecz, nastąpiła zmiana zarządu KSZO.  

Ja nie mówię, w jakiej formule ona nastąpiła. Zobaczymy, co ten zarząd pokaże 

i jak te zmiany nastąpią. Mam nadzieję z korzyścią, bo już pierwszy ruch – ze 
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zmianą trenera – jeszcze raz powtórzę: nigdy nie pytałem, kto ma wyjść na 

boisko, nigdy nie mówiłem, kto ma trenować, nigdy nie mówiłem, kto ma być 

prezesem, ale wymagam jednej rzeczy, dobrych widowisk sportowych, 

zaangażowania. I myślę, że o tym trzeba mówić i to pokazywać. I w tą stronę to 

powinno pójść. Dajemy otwarte pole dla pracy dla nowego zarządu. Ale też 

trzeba z uznaniem powiedzieć o Panu Prezesie Mirosławie Śwircie, który też 

angażował swoje środki. Też nie zapominajmy o tych, którzy kiedyś 

inwestowali w ostrowiecki sport. I Pan Dariusz Łata i Pan Bobkiewicz 

Stanisław, i wiele innych osób zaangażowanych, z uznaniem. Cieszę się, że to 

środowisko potrafi docenić np. Ryszarda Binensztoka. Z tego miejsca mogę 

tylko pogratulować Panu Ryszardowi takich wyróżnień.  

Jeżeli chodzi o Panią Grażynę Maj – bardzo dziękuję za te słowa odnośnie 

oświaty, odnośnie planu rozwoju lokalnego, zaangażowania młodzieży. To jest 

bardzo ważne, bo od tego, jak ta młodzież będzie przygotowana, zależy nasza 

przyszłość. Nad tym trzeba pracować. Ja cieszę się, że Pani, jako osoba ucząca 

matematyki - królowa nauk, zwraca na to uwagę. Dokładamy do matematyki 

bardzo dużo. Podziękowania dla Pani Dyrektor Katarzyny Goworek, szkoła nr 

14, za to, że objęła pieczą takie konkursy matematyczno-logiczne, żeby 

przekazać młodzieży wiedzę – uczniom, że pieniądz nie robi się, nie bierze się 

ze ściany, że na niego należy zapracować, że trzeba mieć szacunek do wartości, 

poszanować. Więc tutaj duże uznanie i Panie Naczelniku, jeszcze raz dla 

naszych wszystkich nauczycieli.  

Pan Radny Jerzy Wrona. Dziękuję za ujęcie statystyczne, jeżeli chodzi  

o przypomnienie. Ale to statystyka jest jak strój bikini: wiele pokazuje, ale to, co 

najważniejsze – zasłania. To tak na marginesie. Natomiast, słuchając o tych 

ulicach krajowych, to ja bym chciał zapytać o jedną rzecz. Ja wiem, że to 

Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych, na którą nie mamy wpływu, my jako tutaj 

mieszkańcy Ostrowca, to tylko lobbing posłów i senatorów może w tym temacie 

coś pomóc. Ale ja bym chciał, nie zadaje tego pytania, na kolejną sesję 

chciałbym, aby Pan Radny Jerzy Wrona mógł się pochwalić i powiedzieć, że 

budujemy Aleję 3 Maja w Ostrowcu, że remontujemy Radwana i Denkowską,  

i powstanie rondo na Okólnej. Czego życzę Państwu i wszystkim.  

Pan Radny Marek Giemza. Dziękuję za zwrócenie uwagi: 

Rzeczki/Dunalka/Krzemienna. To prawda. Jeżeli chodzi o punkt paszportowy, 

prośba - przekażę tą petycję do wojewody. No, nie jesteśmy my tutaj stroną. 

Podkreślam. To byłoby też z korzyścią dla mieszkańców, dla zakładów 

fotograficznych w Ostrowcu. Ponowimy tą prośbę. Jakby Pan Radny ze swojej 

strony też chciał wesprzeć i za lobbować u naszych parlamentarzystów w tym 

temacie, żeby poparli taki wniosek. Udostępniam za darmo pomieszczenia  

w Urzędzie Miasta albo w budynku MOMP-u z dostępem do 
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szerokopasmowego Internetu. Po to tylko, żeby stworzyć warunki ku temu, żeby 

takie wnioski paszportowe były tu składane. Jesteśmy otwarci na propozycje. 

Myślę, że nie pominąłem nikogo. Drodzy Państwo, jeszcze raz dziękuję bardzo. 

Dziękuję za te słowa. Dziękuję za te wypowiedzi. Powiem, że jest to 

przyjemność współpracy z Państwem. I patrząc na inne rady  

i na inne miasta, i porównując się, mogę powiedzieć, że Ostrowiec ma szczęście 

do rozsądku, że Ostrowiec w tym momencie naprawdę nie poddaje się takim 

złym tendencjom. Ja mam prośbę do wszystkich Państwa Radnych, abyście 

zagłosowali nad tym wotum i nad absolutorium zgodnie z własnym sumieniem, 

a nie z wytycznymi z różnych innych miejsc. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Zamykam debatę 

nad raportem o stanie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski za rok 2020.  

 

Ad VI/Podjęcie uchwał w sprawie. 

 

1) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I przechodzimy proszę Państwa 

do pkt. VI porządku obrad, mianowicie: podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 

wotum zaufania Prezydentowi Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 

Zakończyliśmy przed chwilą debatę nad raportem o stanie Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski i konsekwencją tej debaty jest podjęcie uchwały w sprawie 

udzielenia wotum zaufania Prezydentowi Miasta. Projekt uchwały był 

opiniowany przez wszystkie komisje Rady Miasta. Proszę Przewodniczących 

Komisji o podanie nam opinii komisji. Proszę Przewodniczącego Komisji 

Strategii i Rozwoju Miasta o zabranie głosu. Komisja Strategii i Rozwoju 

Miasta. Kamil Kutryba, przepraszam - Kamil Stelmasik. 

Radny A. Pietruszka – Pani Przewodnicząca, Kamil Stelmasik jest nieobecny  

w tej chwili, chwilowo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – To proszę w takim razie 

Wiceprzewodniczącego tej komisji o zabranie głosu. Artur Zawadzki. Proszę  

o podanie opinii komisji w sprawie wotum zaufania dla Prezydenta Miasta.  

Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – A. Zawadzki – 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Przewodniczącego 

Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – 

Pani Przewodnicząca, Komisja Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu 

pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Przewodniczącego 

Komisji ds. Rodziny.  
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Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza – Pani Przewodnicząca, 

Komisja ds. Rodziny również pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt 

uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Przewodniczącego Komisji 

Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Pani Przewodnicząca, 

Komisja Samorządowa również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. I proszę 

Przewodniczącego Komisji Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca, Komisja 

Budżetu również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Przypominam Państwu 

Radnym, że zgodnie z art. 28aa, ust.9 ustawy o samorządzie gminnym, ten 

projekt uchwały rada podejmuje w głosowaniu bezwzględną większością 

głosów ustawowego składu rady. Poddaję więc pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie udzielenia wotum zaufania Prezydentowi Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Przystępujemy do głosowania: Choinka Stanisław.  

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za udzieleniem wotum zaufania 

Prezydentowi Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego Panu Jarosławowi 

Wilczyńskie… Górczyńskiemu. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata.  

Radna R. Duda – Renta Duda, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek. 

Radny M. Giemza – Giemza Marek, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz. 

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil. 

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz. 

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za udzieleniem wotum zaufania 

Prezydentowi Jarosławowi Górczyńskiemu.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna. 

Radna G. Maj – Grażyna Maj, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin.  

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  
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Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za udzieleniem wotum zaufania Panu 

Prezydentowi.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka, Aron.  

Radny A. Pietruszka – Jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. 

Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, również jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil. Nieobecny. 

Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol.  

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Jerzy Wrona. Nieobecny. Zawadzki 

Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głosowało 21 osób. Za wotum 

zaufania dla Prezydenta Miasta było 16 radnych. Przeciwnych głosów nie było. 

I 5 osób wstrzymało się od głosu. 

 

Radni RM przy 16 głosach za, przy braku głosów przeciwnych i przy 5 głosach 

wstrzymujących się – podjęli uchwałę w sprawie udzielenia wotum zaufania 

Prezydentowi Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego (imienny wykaz głosowania 

stanowi załącznik nr 20  do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XLVII/73/2021 – załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Państwa, przechodzimy  

do następnego projektu uchwały. 

Radny J. Wrona – Połączyłem  się teraz Pani Przewodnicząca, bo nie mogłem 

się połączyć głos. Ja się wstrzymuję od głosu, bo wypowiedziałem, tylko nie 

dotarł mój głos.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Aha, czyli 22 osoby.  
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Radny J. Wrona – Tak, tak, tak dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Ale, ale chwileczkę, chwileczkę. 

Panowie mi tu podpowiadają, panie Radny, że już zakończone zostało 

głosowanie.  

Radny J. Wrona – Ale to z przyczyn technicznych, bo po prostu mi nie chciał się 

włączyć mikrofon.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Niestety, jest to już niemożliwe.  

Radny J. Wrona – No, to są po prostu to są te mankamenty tego zdalnego 

obradowania. No, ale trudno. Jak tak uważacie. Trudno.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Chcieliśmy,  proszę Państwa, 

zdalnie głosować i zdalnie obradować, więc tak mamy jak chcieliśmy.  

Radny J. Wrona – Ten laptop, mój laptop, ten  tablet, no nie zawsze po prostu 

reaguje tak jak tutaj by się chciało i tak to wygląda. No, nie chodzi dobrze. Ale 

trudno.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – W takim razie mam prośbę tu  

w imieniu Panów Informatyków, żeby Pan Radny się skontaktował z Panami 

Informatykami. I jeśli istnieje jakaś tam techniczna przeszkoda, to myślę, że jest 

do usunięcia.  

Radny J. Wrona – Po prostu, czasami działa dobrze, a czasami po prostu próbuję 

jakby włączyć mikrofon i tak jak teraz podejmowałem cały czas, kiedy 

zbliżaliśmy się do mojego nazwiska, i po prostu nie reagował. No, no, jest to już 

nie pierwszy raz mi się to zdarzyło. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Panie Radny, ale również nie 

włącza Pan kamery i też na przykład Pana nie widzimy na ekranie.  

Radny J. Wrona – No, tak. Tutaj kamerę mogę włączyć, bo jestem  

w samochodzie, teraz. Widać mnie, teraz? Teraz mnie widać, tak? Tutaj na 

głosowanie padło.  

 

2) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Państwa, zostało 

zakończone głosowanie. Przechodzimy do punktu 2, mianowicie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski za rok 2020. Proszę o ciszę. W dniu  

7 czerwca Państwo Radni otrzymali: sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski za rok 2020 wraz z kopiami sprawozdań finansowych 

za rok miniony (załącznik nr 22 do protokołu), uchwałę nr 60/2021 VII składu 

orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 26 kwietnia 

br. w sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu za 2020 r. wraz  

z informacją o stanie mienia jednostek samorządu terytorialnego i objaśnieniami 

(załącznik nr 23 do protokołu). Ponadto, Państwo Radni otrzymali wniosek 

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta (załącznik nr 24 do protokołu), jak też 
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uchwałę Nr 88/2021 VII składu orzekającego  Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Kielcach z dnia 14 czerwca br. w sprawie o wniosku Komisji Rewizyjnej  

w sprawie absolutorium (załącznik nr 25 do protokołu). Proszę o zabranie głosu 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Arona Pietruszkę.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – A. Pietruszka – Pani Przewodnicząca! 

Wysoka Rado! Szanowni Państwo! Komisja Rewizyjna po zapoznaniu się  

z wcześniej otrzymanym sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta za 2020 r. 

uchwałą nr 61/2021 VII składu orzekającego RIO w Kielcach, jak również po 

obszernym przedstawieniu przez Skarbnika Miasta Sławomira Kijaka na 

posiedzeniu w dniu 2 czerwca 2021 r. o sytuacji finansowej Gminy – 

rekomenduje Radzie Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego przyjęcie  

i zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu, sporządzonych za 2020 r. i równocześnie wnioskuje o udzielenie 

absolutorium Prezydentowi Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego Jarosławowi 

Górczyńskiemu za 2020 r. To już do pkt III, Pani Przewodnicząca. To już 

dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy w tym miejscu Pan 

Prezydent Jarosław Górczyński chciałby zabrać głos? W takim razie, proszę 

Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii komisji. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – 

Pani Przewodnicząca, Komisji Edukacji pozytywnie zaopiniowała ten projekt 

uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Przewodniczącego Komisji 

Budżetu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca, Komisja 

Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Przewodniczącego 

Komisji Strategii i Rozwoju Miasta. Jeśli nie ma Kamila, proszę o zabranie 

głosu Artura Zawadzkiego.   

Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – A. Zawadzki – 

Komisja Strategii pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Przewodniczącego 

Komisji Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba –  Komisja Samorządowa 

również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Przewodniczącego Komisji  

ds. Rodziny.  
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Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza – Pani Przewodnicząca, 

Komisja ds. Rodziny również pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt 

uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy w tym momencie 

Przewodniczący Klubów Radnych chcieliby przedstawić stanowiska klubów? 

Proszę Mariusza Łatę o zabranie głosu.  

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Jarosława Górczyńskiego – M. Łata – 

Pani Przewodnicząca, stanowisko Klubu Radnych zostało przedstawione  

w czasie debaty nad raportem. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dobrze, dziękuję. I Przewodniczący 

Klubu Prawa i Sprawiedliwości Dariusz Kaszuba.  

Przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości D. Kaszuba – Pani 

Przewodnicząca! Szanowni Państwo, również jak Pan Radny Łata, nasze 

stanowisko było przedstawione wcześniej. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dobrze, dziękuję. Czy Państwo 

Radni mają zapytania do projektu tej uchwały? Nie widzę, w takim razie 

poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski za rok 2020. Głosujemy: Choinka Stanisław.  

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, wstrzymuje się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek. 

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, wstrzymuję się.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, wstrzymuję się.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil. 

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna. 

Radna G. Maj – Grażyna Maj, wstrzymuję się.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron. 

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. 

Sajda Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, również jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol.  

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Jerzy Wrona. 

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za. Przepraszam, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur, głośniej. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę, Szanownych Państwa 

Radnych tą uchwałę przyjęliśmy przy wszystkich obecnych, 17 głosami za,  

przy 6 wstrzymujących. 

 

Radni RM przy 17 głosach za, przy braku głosów przeciwnych i przy 6 głosach 

wstrzymujących się – podjęli uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski za rok 2020 (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 26  

do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XLVII/74/2021 – załącznik nr 27 do protokołu. 

 

3) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do kolejnego 

punktu tego porządku, mianowicie udzielenia absolutorium Prezydentowi 

Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego za rok 2020. Wcześniej, podczas debaty 
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wysłuchaliśmy wystąpienia Prezydenta Miasta, stanowisk Komisji Rewizyjnej, 

jak również stanowiska klubów radnych. Projekt uchwały był przedmiotem 

obrad wszystkich komisji. Proszę Przewodniczących o przedstawienie opinii 

Komisji. Przewodniczący Komisji Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Komisja Samorządowa 

pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczący Komisji Strategii  

i Rozwoju Miasta. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

Strategii i Rozwoju Miasta, Pani Przewodnicząca, pozytywnie zaopiniowała ten 

projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczący Komisji Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczący Komisji Edukacji, 

Kultury, Wychowania i Sportu.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – 

Pani Przewodnicząca Komisja Edukacji, Kultury i Sportu pozytywnie 

zaopiniowała również ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przewodniczący Komisji  

ds. Rodziny. 

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Giemza – Pani Przewodnicząca, 

Komisja ds. Rodziny również pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt 

uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę, w takim razie poddaję pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi 

Miasta – Panu Jarosławowi Górczyńskiemu za rok 2020. Przypominam,  

że zgodnie z art. 28 aa ustawy o samorządzie gminnym uchwałę w sprawie 

udzielenia absolutorium rada podejmuje bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu rady. Rozpoczynamy głosowanie. Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem za udzieleniem absolutorium 

Prezydentowi Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego Jarosławowi Górczyńskiemu 

za 2020 r. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz.  

Radny M Czeremcha – Mateusz Czeremcha, wstrzymuję się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, wstrzymuje się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek. 

Radny M. Giemza – Giemza Marek, jestem za. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, wstrzymuję się.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, wstrzymuję się.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil. 

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  

Radna G. Maj – Grażyna Maj, wstrzymuję się.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin.  

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożenna Morycińska, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za udzieleniem absolutorium.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron. 

Radny A. Pietruszka – Jestem za, Pani Przewodnicząca. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna. 

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. 

Sajda Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil. 

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol.  

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, wstrzymuję się.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Szanowni Państwo Radni głosowało 

23 osoby, przy 17 głosach za Prezydent Miasta otrzymał absolutorium. 6 osób 

wstrzymało się od głosu.  
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Radni RM przy 17 głosach za, przy braku głosów przeciwnych i przy 6 głosach 

wstrzymujących się – podjęli uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium 

Prezydentowi Miasta Panu Jarosławowi Górczyńskiemu za rok 2020 (imienny 

wykaz głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XLVII/75/2021 – załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę o zabranie głosu Pana 

Prezydenta.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Chciałbym bardzo serdecznie podziękować 

wszystkim Państwu Radnym za głosowanie. Chciałbym podziękować 

wszystkim, którzy zagłosowali „za” i mam nadzieję, że w przyszłym roku 

przekonam tych, którzy się wstrzymali, że jednak warto głosować „za” i warto 

wspierać dobre inicjatywy. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Pozwolicie 

Szanowni Państwo, że zabiorę głos teraz ja. Przysłuchiwałam się dyskusji 

podczas debaty, ale postanowiłam w tym momencie zabrać głos. Wysoka Rado! 

Szanowni Państwo Radni! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo obserwujący 

dziś obrady sesji Rady Miasta. Nie będę tutaj oryginalna, jeśli powiem, że rok 

2020 był bardzo trudnym rokiem dla naszego kraju, a również i dla naszego 

miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. To rok oczywiście naznaczony pandemią 

COVID-19, która zaczęła rozwijać się w początkowej fazie roku, kiedy nie 

mieliśmy jeszcze świadomości, jaki będzie jej przebieg, gdy w końcówce roku 

uderzyła z taką siłą, że po prostu nikt takiego ataku z nas się nie spodziewał. 

Wszyscy zaczęliśmy się bać wtedy o własne zdrowie, o zdrowie naszych rodzin, 

bliskich, znajomych. Nasze obawy, nas radnych, przełożyły się również na to, 

jak uda się miastu przetrwać ten trudny czas, ten trudny rok pandemii 

koronawirusa. Dla mnie bardzo ważnym przedsięwzięciem, w tym czasie, było 

zaproponowanie mieszkańcom miasta i firmom działającym na terenie miasta  

i nie tylko, przez Prezydenta Miasta Pana Jarosława Górczyńskiego 

"bezpiecznika Ostrowca Świętokrzyskiego". Była to, jak wspomniałam, forma 

wsparcia nie tylko dla mieszkańców, ale również dla firm działających na 

terenie miasta. Nie sposób tu wymieniać wszystkich działań. Zresztą to 

najważniejsze i w swoich wielu wypowiedziach Państwo mówiliście o tym,  

że została zmniejszona cena wody do 1 zł, że pomogliśmy handlującym na 

Targowiskach zmniejszając do 1 zł opłaty za powierzchnię najmu na 

Targowisku, jak też dokonywaliśmy obniżki opłat dla firm, które wynajmowali 

lokale użytkowe. Była mowa o maseczkach, była i o innych różnych 

przedsięwzięciach, może mniej istotnych, ale nie będę tu już przypominać tego 
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całego wachlarza propozycji, które znalazły się w "bezpieczniku". W ślad za 

tymi przedsięwzięciami, bardzo szybko, prawie natychmiast Prezydent Miasta 

reagował wraz z pionami związanymi z planowaniem inwestycji, reagował na 

to, by w mieście coś się działo, żeby miasto tętniło życiem. I tak ogłoszono 

wtedy, o czym też Państwo tu dziś wspominaliście, 18 różnych przetargów,  

by pobudzić gospodarkę, by małe, średnie i większe firmy mogły rozwijać 

swoją działalność, żeby nie było zastoju w mieście. I tak też zrealizowano 

szereg inwestycji drogowych w tym czasie. Więc powstała ulica Ogrodowa, 

Nowe Piaski, ulica Miodowa. A także wiele inwestycji drogowych w tym czasie 

rozpoczęto: ulicę Furmańską, ulicę Krzemienną, Dunalka. Przeprowadzono 

również wiele remontów dróg. Oprócz inwestycji drogowych trwały w roku 

2020 prace przy budowie bazy MZK, o której mówił Radny Stanisław Choinka, 

skateparku w Parku Miejskim, trwała przebudowa kina "Etiuda". Poprawiano 

efektywność energetyczną w trzech budynkach Urzędu Gminy. Nie sposób  

tu wymienić wszystkich działań. Zresztą o wielu Państwo mówiliście przede 

mną. Mnie, jako ekonomistę, szczególnie interesowała kondycja finansowa 

Ostrowca Świętokrzyskiego w roku 2020. I tu też była mowa o tym, że dochody, 

jakie osiągnęliśmy, były imponujące, ale jednocześnie wydatki nie były tak 

wysokie, dzięki czemu osiągnęliśmy nadwyżkę wolnych środków w kwocie  

27 mln 697 tys. 557 zł 3 gr. W minionym roku również udało nam się spłacić 

kolejną ratę kredytu, też o tym była mowa, by na koniec roku 2020 pozostała  

do spłaty wobec banków kwota o wartości 8 mln 22 tys. 401 zł 56 gr., która już 

została spłacona w roku 2021. Tym samym właśnie, Gmina Ostrowiec 

Świętokrzyski znajduje się w gronie 79 spośród 2477 samorządów, które nie 

mają zadłużenia. Wprawdzie pandemia COVID-19 wymusiła na gospodarce 

miasta wprowadzenia wielu innowacyjnych działań, to jednak nie spowodowała 

zagrożenia kondycji finansowej miasta. Tu w tym szczególnym dla miasta 

okresie, okresie pandemii, chciałabym podkreślić rolę Prezydenta Miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego, pracowników Urzędu, spółek miejskich, instytucji 

oświaty, kultury, zakładów budżetowych, podziękować wszystkim Państwu za 

pomysły, ich realizację, energię w działaniu. Za szybkie zwroty akcji  

i natychmiastową pomoc wszystkim mieszkańcom i firmom, które na tą pomoc 

oczekiwały. Określiłabym, że rok 2020 był sprawdzianem, sprawdzianem pracy 

Włodarza Miasta, sprawdzianem pracy w trudnych warunkach. Moja ocena dla 

Pana Pracy i wszystkich współpracowników jest bardzo wysoka, więc bez 

wahania głosowałam nad tym, by udzielić Panu absolutorium za rok 2020. Nie 

był to dla Pana, Panie Prezydencie, rok łatwy. Trwające dochodzenia 

prokuratorskie, które rozpoczęły się w roku 2016, a dotyczące gospodarki 

odpadami, mam nadzieję, że już zakończone, bo sąd II instancji wydał wyrok 

uniewinniający Pana, wyrok ten zapadł w tym roku, wprowadziły w psychikę 
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Pana: frustrację, przygnębienie, rozgoryczenie, złość. Miejmy świadomość, 

Szanowni Państwo, jaki ogrom stresu musiał pokonać Prezydent Jarosław 

Górczyński realizując zadania roku 2020. Jakby tej szykany było mało,  

to jeszcze w roku 2020 nasza Gmina nie otrzymała środków z rządowych 

programów inwestycyjnych, a tym samym 16 inwestycji drogowych 

zgłoszonych, w świetnie przygotowanych ofertach, nie otrzymała 

dofinansowania z Funduszu Inwestycji Lokalnych i Funduszu Dróg 

Samorządowych. Tak wyglądała pomoc władz PiS dla miasta, w którym 

mieszkańcy wybrali Prezydenta nie należącego do tej partii. Przypomnę 

Państwu tylko kilka rozdań, a było ich trzy w roku minionym, środków dla 

miast z puli rządowej. Pierwsze rozdanie miało miejsce, i to rozdanie ogromnie 

mnie zbulwersowało, zresztą występowałam w mediach mówiąc na ten temat, 

było to rozdanie pierwszych środków w kwocie ponad 5 mln zł. Miało miejsce 

w siedzibie Muzeum Archeologicznego na Krzemionkach. Wówczas przy 

udziale Prezydenta, przy udziale Premiera Pana Mateusza Morawieckiego.  

I wtedy Prezydent Miasta Pan Jarosław Górczyński, jako jedyny, nie otrzymuje 

czeku na tą pule środków. Proszę Państwa, to był dla mnie szok. Zresztą o tym 

już nie raz wtedy mówiłam. Okazało się potem, że trzeba było pisać do 

Kancelarii Premiera, żeby te środki do nas jednak trafiły. No, na szczęście 

trafiły, ale było kolejne dwa rozdania środków z budżetu kraju i w żadnym  

z tych rozdań miasto nie wzięło udziału. Były to wnioski wojewody do Premiera 

Mateusza Morawieckiego i nawet złotówki miasto nie otrzymało. 

Podsumowanie budżetu roku 2020 wskazuje na to, że mimo tak niewielkiego 

wsparcia ze strony rządowej, miasto jednak się będzie rozwijać. Będzie to marsz 

do przodu, chociaż rozwój byłby znacznie szybszy, gdyby te środki rządowe 

były dzielone sprawiedliwie. Za ogromny wkład pracy, szczególnie szybką 

reakcją na problemy mieszkańców, w tym szczególnie trudnym roku 2020 – 

dziękuję Prezydentowi Miasta Jarosławowi Górczyńskiego, Zastępcom 

Prezydenta, wszystkim pracownikom Urzędu Miasta, dyrektorom, prezesom, 

pracownikom spółek miejskich, instytucji oświaty, kultury, zakładów 

budżetowych. Podkreślam to po raz drugi, bo wiem, jak ważna rola jest tych 

wszystkich osób w tym, żeby ten sukces, taki jaki osiągnęliśmy w roku 2020 był 

możliwy. Szanowni Państwo Radni! W tej pomyślnej realizacji zamierzeń  

w roku 2020 pierwszoplanową rolę odgrywała Rada Miasta. To Koleżanki  

i Koledzy Radni podejmując uchwały na sesjach, w głównej mierze decydują  

o tym, w jakim kierunku będzie zmierzać nasze miasto. Co zostanie 

zaoferowane mieszkańcom Ostrowca. Nieraz bardzo burzliwe dyskusje podczas 

komisji Rady Miasta, czy też sesji, nie zawsze jednomyślne decyzje przy 

podejmowaniu uchwał, winny skłaniać do refleksji, do przemyślenia danego 

tematu. Ja, dziękuję Koleżankom i Kolegom Radnym za wkład pracy  
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w budowanie wizerunku miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, miasta 

przyjaznego jego mieszkańcom. Ocena pracy Prezydenta Miasta przez Radnych 

z opozycji okazała się być mierna. Nie będę jej komentować, bo każdy ma 

prawo do własnych ocen. Ja sądzę, że obiektywną oceną dokonaną przez 

ekspertów, a organizowaną przez "Gazetę Prawną" był wybór Pana Prezydenta 

Jarosława Górczyńskiego Najlepszym Włodarzem Miasta w kraju spośród 600 

włodarzy miast o liczbie do 100 tys. mieszkańców. Nasza zaś, Gmina Ostrowiec 

Świętokrzyski, znalazła się w gronie 10 najlepszych gmin w Polsce. Jest to 

niezwykle prestiżowe wyróżnienie. Poprzeczka rozwoju miasta została 

podniesiona według mnie bardzo wysoko. Życzę przede wszystkim Panu, Panie 

Prezydencie i wszystkim tym pracownikom, którzy pracowali na ten ogromny 

sukces, by rok 2021 był nie mniej twórczy dla miasta i ostrowczan. Myślę,  

że radni Rady Miasta będą wspierać tak, jak wspierali, również będą wspierać 

Pana przemyślane, mądre przedsięwzięcia poprzez przedkładane do decyzji 

Rady projekty uchwał zmierzających do dalszego rozwoju miasta. Gratuluję 

Panu serdecznie w imieniu swoim i w imieniu mieszkańców. Dziękuję bardzo 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca – dziękuję. 

 

 

Ad VII/Sprawozdanie z monitorowania postępów w realizacji Strategii 

Zrównoważonego Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski za rok 2020: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy, proszę Państwa,  

do kolejnego punktu porządku naszych obrad. A mianowicie, "Sprawozdania  

z monitorowania postępów w realizacji Strategii Zrównoważonego Rozwoju 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski za rok 2020" (załącznik nr 30  

do protokołu). Powyższy materiał był przedmiotem obrad wszystkich komisji. 

Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania do tego materiału? Nie widzę.  

 

 

Ad VIII/Informacja Przewodniczącej Rady Miasta o złożonych 

interpelacjach: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – W takim razie przechodzimy  

do pkt. VIII, czyli "Informacji Przewodniczącej Rady Miasta o złożonych 

interpelacjach". Szanowni Państwo Radni! W okresie od 14 maja br.  

do 21 czerwca było zgłoszone, było zgłoszonych 15 interpelacji. I tak: Radny 

Kamil Stelmasik złożył 7 interpelacji, Radny Andrzej Pałka 4 interpelacje, 

Radny Artur Zawadzki 3 interpelacje i Radny Marek Giemza 1 interpelacja. 

Szanowni Państwo, wszystkie one zostały zamieszczone w Biuletynie 
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Informacji Publicznej Urzędu Miasta, jak też zostały przekazane do Prezydenta 

Miasta, celem nadania im dalszego biegu.  

 

 

Ad IX/Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

za okres od 6 maja 2021 do 11 czerwca 2021: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy do pkt IX porządku 

obrad, mianowicie "Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego za okres od 6 maja 2021 r. do 11 czerwca 2021 r." 

(załącznik nr 31 do protokołu). Czy Państwo Radni mają pytania do tego 

materiału? Nie widzę. 

 

 

Ad X/ Sprawy różne: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – A więc przechodzimy do kolejnego 

punktu już ostatniego w porządku obrad "Sprawy różne". 

W materiałach na sesję Państwo Radni otrzymali Sprawozdanie  

z funkcjonowania Programu „Ostrowiecka Rodzina 3+" (załącznik nr 32 do 

protokołu). Informacja była przedmiotem obrad Komisji Samorządowej  

i Komisji ds. Rodziny. Czy ktoś z Państwa Radny chciałby w tym temacie 

zabrać głos? Nie widzę.  

Czy w ogóle w innych tematach jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? Proszę 

Marcin Marzec.  

Radny M. Marzec – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Szanowni Państwo! Tak się zastanawiałem, czy na początku nie zabrać głosu, 

bo to bardzo, bardzo ważne i doniosłe dla Ostrowca, fakt, o którym chciałem 

opowiedzieć ale stwierdziłem, że nie będę zaburzał jednak kolejności bardzo 

istotnej przecież sesji, poczekam cierpliwie do jej końca, czyli właśnie do tego 

momentu. A faktem, o którym chciałem powiedzieć jest no, niewątpliwy sukces, 

który nas wszystkich dotknął za sprawą młodych waterpolistów KSZO 

Ostrowiec Świętokrzyski. Tak sobie myślę, że rzeczywiście słowa Kolegi 

Radnego Arona Pietruszki o tym, żeby rozpocząć dyskusję, debatę nad jakimś 

dokumentem programowym, konstytucją ostrowiecką dla sportu, czy jak zwał, 

to dobry moment. Dlatego, że nasi młodzi waterpoliści kilka dni temu zostali 

Mistrzami Polski w wieku U19 - juniorzy waterpolo, co jest niewątpliwie 

powodem do chluby i do dumy.  

I chciałbym się zwrócić do Pana Prezydenta, co uczynię jeszcze pewnie  

w stosownej interpelacji w formie pisemnej, ale już teraz na sesji, o to, by  
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w jakiś sposób uhonorować ten wyczyn, ponieważ zdaje się, że ostatni tego typu 

sukces mieliśmy 20 lat temu. Jest to sukces na arenie ogólnopolskiej. I myślę, że 

warto docenić tych młodych chłopców, ponieważ przyczynili się mocno do 

promocji naszego miasta na arenie ogólnopolskiej. Zawsze Ostrowiec był znany 

z wyczynów naszych sportowców i dobrze nasi sportowcy reprezentują nasze 

miasto. Chciałbym zaapelować tutaj o docenienie tego faktu, być może  

o wręczenie jakichś upominków ze strony miasta. Być może, no jakąś formę po 

prostu odwdzięczenia się im za ten sukces, na który zapewne ciężko przez wiele, 

wiele miesięcy, a może i pewnie lat pracowali, ku chwale naszego klubu  

i miasta. Tak, że serdeczne, raz jeszcze, gratulacje dla chłopaków, dla trenerów, 

dla całej ekipy waterpolo i oby tak dalej. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Kto jeszcze z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos? 

Radny Wł. Sajda – Może Pani Przewodnicząca, ja chciałem zabrać głos.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – No, to proszę. Włodzimierz Sajda, 

proszę o zabranie głosu.  

Radna G. Maj – Jeszcze ja, tutaj.  

Radny Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci! 

Ja chciałem zabrać głos w sprawie. Panie Prezydencie! Składaliśmy z Panią 

Ireną – Przewodniczącą interpelacje odnośnie ul. Zygmuntówka. To jest,  

od głównej boczna do Stalowej. Chodzi o oświetlenie tam. Tam jest ciemno.  

Na ostatnich chyba trzech posesjach nie ma oświetlenia. No i nie ma nic 

odpowiedzi. Taką mi informację dostali. Ja dostałem, no że bez odpowiedzi.  

No, a ludzie się pytają, płacą podatki. I proszą Pana Prezydenta, żeby  

to zainteresować się tym i polepszyć warunki mieszkalne, tym co mieszkają na 

tej ulicy, na tych posesjach.  

I następną mam, Panie Prezydencie, powiem, odnośnie ul. Świętokrzyskiej. To 

mieszkańcy do mnie się, powiem wręcz błagają, żebym się zwrócił do Pana, 

Panie Prezydencie, bo, mówiłem, że to jest droga powiatowa, ale ludziom, 

ludzie już nie mają nerwów. Po opadach, które są, to nie można przejść 

chodnikiem od ul. Zgoda do Ronda. Tak są ochlapywani. Teraz ostatnio, co była 

burza, przed meczem w sobotę, to i mnie to spotkało. Ja to bym chciał  

i mieszkańcy chcą, żeby ci ludzie co odpowiadali, że Pan Starosta Jabłoński  

i Pan Mroczek, żeby akurat stanęli w tym miejscu, i żeby tak ich ubrano. 

Przecież profesjonaliści, to jak powinni odpowiadać na interpelacje, że idą  

w teren, akurat po deszczu i widzą, gdzie są najgorsze te zlewiska przy 

krawężnikach. Studzienki zatkane, no. Nawet i kibice, jak idą z parkingu obok, 

no. Dokąd to mieszkańcy będą cierpieć?  
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I na koniec. Chciałem powiedzieć, że tutaj takie mam pytanie do Pana Radnego 

Jerzego Wrony. Dokąd Wy będziecie wytykać zarobki ludziom, że to ludzie 

zarabiają powiązani z władzą miasta? Panie Radny Jerzy Wrona, trzeba 

zobaczyć w  oświadczeniach majątkowych, ile Wasi koledzy zarabiają. Nie będę 

wymieniał nazwisk. Człowiek, który jest niecały rok na tym stanowisku, ile 

zarabia? Nie będę mówił. Trzeba się uderzyć we własne piersi, a nie tylko 

wytykać, ile ci zarabiają. I.. A u siebie się tego nie widzi. I odnośnie, dokąd 

drzewo będzie zastawiać znak przejścia dla pieszych tam, gdzie zginęło już, 

były 3 ofiary śmiertelne. Zwracałem się do Mroza, Krzysztofa Mroza, 

odpowiedzialny za to, a on mi śmiejąc się mówi, to niech Pan pisze podanie.  

A od czego on jest? On powinien to likwidować, te zagrożenia. Te zagrożenia 

powinien likwidować. Panowie, jeździcie do Kielc, do pracy. Na Rondzie 

Solidarności są zatkane „burzówki”, kanały burzowe. Tyle czasy. Ponad dwa 

lata nie ma kto oczyścić. Wy tego nie widzicie? Wy tego nie widzicie? Tylko 

umiecie atakować? Uderzcie się we własne piersi! Jeszcze, Panie Prezydencie,  

u nas w parku pojawiły się kleszcze. No, od komarów podobno było pryskane. 

Tylko nie wiem, czy od kleszczy? Bo nawet małe dzieci tam złapały kleszcze  

i zwierzęta, pieski. I bardzo bym prosił, żeby o przeprowadzenie oprysków.  

I pięknie się robi, no u mnie, w tym Parku Hutniczym. Tylko, no myślę, że za 

długo, bo to jakieś farby są specjalne. No, i dowiedziałem się, że to prawda, ale 

ludzie nie mają na górnym parku na czym usiąść. I właśnie to, do mnie ta 

interwencja i doszła. Zaczepili mnie i sam sprawdzałem. I to jest prawda.  

I czekają, żeby jak najszybciej, bo to nie zależy od Pana Dyrektora Dybca. No, 

tylko nie wiem od kogo, bo to trzeba raz na zawsze, żeby, bo to przypomina, 

Panie Prezydencie, że to jest najstarszy park w Ostrowcu Świętokrzyskim.  

I wymianę tych koszy, co pozabierał, już nie jest w Urzędzie Miasta. Tylko 

pozwoził. Zabrał te ładne, a pozwoził też zielone z deskami. To dla mnie jest 

szok. To dla mnie szok, że to tak było załatwione. Dziękuję bardzo  

za wysłuchanie, Pani Przewodnicząca.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Radna Grażyna 

Maj zabiera głos.  

Radna G. Maj – Bardzo dziękuję. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! 

Chciałabym odnieść się do mojego przedmówcy. Chciałabym dodać tylko,  

że uczniowie, którzy osiągnęli tak wielki sukces, są wszyscy uczniami, może nie 

wszyscy, za wyjątkiem chyba dwóch, Zespołu Szkół Ogólnokształcących 

Mistrzostwa Sportowego. Także popieram Pana Marca o prośbę do Pana 

Prezydenta o uhonorowanie znaczące zawodników KSZO, ale tak jak mówię, 

uczniów naszej szkoły. Także będę rozmawiała z Panem Marcem o takiej 
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wspólnej może interpelacji. Bardzo dziękuję i cieszymy się bardzo ogromnym 

sukcesem naszych uczniów. Dziękuję. 

Radny J. Wrona – Pani Przewodnicząca, mogę prosić o głos?  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Za sekundę, bo zgłaszał się do głosu 

Pan Radny Dariusz Kaszuba. Proszę o zabranie głosu.  

Radny J. Wrona – Dobrze.  

Radny D. Kaszuba – Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! 

Panie Prezydencie! Szanowni Państwo! Punkt, który mamy okazję procedować 

nr X rzymski, to "Sprawy różne". Nie wiem, czy przeszliśmy już, nie wiem 

kiedy w punkt składania interpelacji, zapytań i wycieczek osobistych  

co mieliśmy okazję przed chwilą obserwować. Niestety. Zaś, proszę Państwa, 

rzeczywiście Pan Radny Marcin Marzec odniósł się do bardzo ważnej kwestii, 

która dzisiaj również była wymieniana przy okazji XVIII Gali Stypendiów 

Starostwa Ostrowieckiego. Bardzo Panu Radnemu za to dziękuję. Było mi 

niezręcznie, podobnie jak i Pani Grażynie Maj mówić o tym, że właśnie 

uczniowie naszych szkół, a więc i Zespołu Szkół Ogólnokształcących 

Mistrzostwa Sportowego, jak również Liceum Nr I im. St. Staszica, stanowili 

część tej ekipy, która odniosła tak spektakularny i ważny sukces. Sukces, który 

ostrowieckiemu sportowi jest bardzo potrzebny, zwłaszcza w obecnych 

wydarzeniach innych dyscyplina. Dlatego też bardzo bym się przychylał do tutaj 

pomysłu uhonorowania nie tylko zawodników, ale także i trenerów, którzy swą 

ciężką pracą do tego sukcesu doprowadzili. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę o zabranie 

głosu Radnego Jerzego Wronę. 

Radny J. Wrona – Dziękuję bardzo, Pani Przewodnicząca. Chciałem się tylko 

krótko odnieść do tutaj tego wniosku zgłoszonego przez Kolegę Radnego Sajdę, 

że no, dziękuję za to zgłoszenie, dlatego, że będę wtedy mógł, jakby 

zainteresować, przybliżyć sobie tą sprawę tak, żeby ona po prostu była  no, 

załatwiona, użyję tego określenia. W Zarządzie Dróg wiadomo, jest układ. 

Struktura jest rozbudowana. Nie wszystkie sprawy trafiają do dyrektora. 

Natomiast, poszczególni kierownicy obwodów mają takie zadanie, by poczuwać 

się do roli gospodarzy tych odcinków dróg, które, wojewódzkich, są im 

powierzone. I te wszystkie sprawy drobne, ale aczkolwiek uciążliwe, no 

powinni po prostu natychmiast we własnym zakresie rozwiązywać. Natomiast, 

jeżeli przekraczają ich możliwości, to zgłaszać dalej, żeby po prostu no, uzyskali 

wsparcie. Także, dziękuję. Tutaj osobiście zainteresuje się tymi wnioskami.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę o zabranie 

głosu Andrzeja Pałkę. 
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Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Koleżanki, Koledzy Radni! Panie 

Prezydencie! Panowie Wiceprezydenci! Mili Goście! Chciałem, tak jak 

powiedziałem w swojej wypowiedzi wcześniej, chciałem coś podkreślić. Panie 

Prezydencie! Po pierwsze, gratuluję wyniku głosowania absolutorium. To jest 

jedno. A drugie: powiedziałem, że ma Pan specyficzną cechę charakteru. Nie, 

bierze Pan wszystkiego, że to Pan wykonał. Potrafi się Pan z załogą całą 

podzielić, która pracuje nad wynikami, ale potrafi Pan również spojrzeć 

historycznie, że Pana poprzednicy też już nawet na któryś stopień wprowadzili 

dane inwestycje. Pan je realizuje dalej. Chwała, bo to właśnie wskazuje na cechę 

człowieka, który widzi historię i pracuje na bieżąco. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę, w takim razie proszę Pana 

Prezydenta o zabranie głosu. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie 

Radni! Szanowni Państwo! Drodzy Goście! Chciałbym odnieść się też tutaj do 

wniosku Radnego Marcina Marca i pozostałych Państwa związanych też  

z oświatą, radnych naszych miejskich. Zgadzam się z Państwa wnioskiem  

i sugestią, żeby uhonorować, po raz pierwszy od, tutaj Wiceprezydent Piotr 

Dasios zweryfikował tą wiedzę, od 27 lat zdobyliśmy Mistrzostwo Polski w tej 

dyscyplinie w kategorii młodzików. W kategorii Junior – tak tu Pan Piotr 

Węglewicz służy pomocą i radą. Jeszcze się zwrócę do Radnego Marka Giemzy, 

który też tutaj, że tak powiem, jest zawsze zaangażowany w sprawy związane ze 

sportem i związane z basenem. I trzeba też podziękować i powiedzieć tak  

– z przyjemnością będę miał czas, żeby wyróżnić wszystkich tych młodych 

waterpolistów pod kierunkiem trenera – Pana Roberta Serwina. I Pan Dyrektor 

Piotr Węglewicz, w moim imieniu zaprosi wszystkich zdobywców tego  

I miejsca na spotkanie do Urzędu Miasta i spróbujemy we właściwy sposób tutaj 

podziękować i pogratulować, bo to ważne. Z tego miejsca też pogratulować 

chcę pracownikom MOSiR-u. Dziękuję tutaj za słowa uznania dotyczące 

basenów, bo zobaczcie Państwo, wsparcia nie mieliśmy – basen był 

przygotowany do tego, żeby przyjmować uczestników. Wszyscy pracownicy, 

pomimo zamknięcia nie stracili pracy. Wszyscy pracują i wykonują swoje 

obowiązki. Z tego miejsca na ręce Pana Dyrektora Piotra Węglewicza 

podziękowania jeszcze raz. Dziękuję Panie Dyrektorze i zapraszam cały zespół 

na spotkanie do Urzędu Miasta. Dziękuję Państwu Radnym tutaj za inicjatywę. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. Myślę, że już 

wszyscy, którzy chcieli, zabrali głos w sprawach różnych.  
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Ad XI/ Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wobec powyższego, zamykam 

obrady czterdziestej siódmej sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 

Wszystkim Państwu serdecznie dziękuję i życzę miłego popołudnia. 

 

Sesja Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego zakończyła się o godz. 17.12 

 

Protokołowały: 

 

Przewodniczyła: 

Marta Kamińska Przewodnicząca Rady Miasta 

Magdalena Połetek Ostrowca Świętokrzyskiego 

 

Irena Renduda-Dudek 

 

 

 


